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Позиціювання партій

Народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
Комітету Верховної Ради з питань будівництва, містобудування, житлово-
комунального господарства і регіональної політики, перший заступник голови ПР
Володимир Рибак заявив,  що у держбюджеті 2013  р.  має бути закладено достатньо
коштів для фінансування Загальнодержавної програми реформування і розвитку ЖКГ.
Про це він повідомив під час виїзної Колегії Міністерства регіонального розвитку,
будівництва та житлово-комунального господарства України у Дніпропетровську, де було
розглянуто стан виконання основних завдань та заходів Програми реформування і
розвитку житлово-комунального господарства на 2009–2014 рр. за перші 5 місяців 2012 р.

Парламентарій зауважив, що за минулий рік спільними зусиллями профільного
комітету та міністерства допрацьовано декілька законопроектів, спрямованих на
вдосконалення законодавчої бази у сфері ЖКГ.

«На найближчому пленарному тижні може бути розглянутий Верховною Радою та
прийнятий як закон іще один урядовий законопроект – «Про внесення змін до деяких
законів України щодо особливостей передачі в оренду чи концесію об’єктів у сферах
теплопостачання, водопостачання та водовідведення, що перебувають у комунальній
власності», який подано Головному юридичному управління на експертизу», – повідомив
В. Рибак.

Він також наголосив на тому,  що ще одне питання надто важливе на сьогодні для
розвитку галузі – це кошти держбюджету на виконання заходів Загальнодержавної
програми реформування і розвитку житлово-комунального господарства, недостатнє
фінансування бюджетних програм у цій сфері.

«Я прошу попрацювати всіх влітку над пропозиціями до проекту державного
бюджету на 2013 р., з яким відповідно до Бюджетного кодексу України Верховна Рада має
ознайомитися вже у вересні.  Ми всі розуміємо:  не буде коштів –  заходи програми в
повному обсязі ми не виконаємо – не буде структурних зрушень, а буде чергове «латання
дірок», – резюмував політик (Володимир Рибак: У держбюджеті 2013 року має бути
закладено достатньо коштів для фінансування Загальнодержавної програми
реформування і розвитку ЖКГ // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12149). – 2012. – 27.06).

***

Партийная оценка будет дана всем членам Партии регионов, намеренным
самостоятельно участвовать в предстоящих парламентских выборах. Об этом
заместитель Секретаря Нацсовета по безопасности и обороне, член политсовета ПР
Нестор Шуфрич сказал на пресс-конференции в Луганске.

«На каждом избирательном округе в Украине от ПР будет выдвигаться только один
кандидат. Конечно, другие члены партии имеют, по закону, право участвовать в выборах
как самовыдвиженцы, но таким поступкам будет дана партийная оценка», – сказал
Н. Шуфрич.

Политик также назвал некоторых потенциальных кандидатов, которые, возможно,
будут выдвинуты от ПР в Луганской области.  В частности,  регионал отметил,  что по
избирательному округу № 108 (Перевальский район, города Перевальск и Красный Луч),
считающемуся наиболее «горячим» в области (на кандидатство от ПР претендовало
наибольшее в области количество соискателей), партией скорее всего будет выдвинут
предприниматель Юрий Терников (Шуфрич в Луганске рассказал, что будет с
регионалами, которые самостоятельно пойдут на выборы // EastKorr – Восточный

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12149
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корреспондент (http://www.eastkorr.net/politika/shufrich-v-luganske-rasskazal-chto-budet-s-
regionalami-kotorye-samostoyatelno-poidut-na-vyb). – 2012. – 27.06).

***

Доля женщин-управленцев высшего звена в Украине составляет 75  %.  Об этом
заявил заместитель Секретаря Совета национальной безопасности и обороны
Украины, член политсовета ПР Нестор Шуфрич.

Отвечая на вопрос, какой процент женщин будет в избирательном списке ПР,
Шуфрич отметил, что, согласно статистике, женщин среди управленцев подавляющее
большинство – почти 75 %.

«Женщины в Партии регионов будут представлены,  и думаю,  что традиционно вы
увидите в первой пятерке женщину, которая будет для нас и для избирателей стимулом и
вдохновением», – подчеркнул политик (В первой пятерке списка Партии регионов
будет женщина – Шуфрич // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-
91610.html). – 2012. – 27.06).

***

Лідер Компартії Петро Симоненко вважає ситуацію з екс-прем’єром Юлією
Тимошенко результатом боротьби олігархів.

«Ми пожинаємо плоди того, що олігархи прийшли у владу і використовують владу
для себе, як і всі правоохоронні органи в своїх інтересах», – прокоментував він ситуацію з
Тимошенко.

«Йде боротьба між ними за те, хто з олігархів буде знаходитися у владі і у кого буде
в руках годівниця»,– сказав Симоненко.

Коментуючи прийнятий у першому читанні «мовний» законопроект, лідер КПУ
зазначив: «На жаль, ті, хто намагається отримувати голоси виборців, в даному випадку,
Партія регіонів, використовують це тільки перед виборами. Закінчуються вибори – цю
проблему не піднімають і не вирішують».

Також, на його думку, бійка в парламенті під час першого розгляду цього
законопроекту сталася за домовленістю.

«Я хочу підкреслити, що та ж бійка, яка була у Верховній Раді – це по домовленості
однієї й іншої сили. І націоналісти, до речі, погодилися з цим і організували цю бійку
там», – сказав Симоненко (Симоненко бачить у справі Тимошенко боротьбу олігархів за
годівницю // Українська Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2012/06/30/6967747/). –
2012. – 30.06).

***

Председатель Верховной Рады Украины Владимир Литвин считает, что
необходимо обязательно предусмотреть экзамены по украинскому языку и литературе при
поступлении в любое учебное заведение. Об этом он заявил во время общения с
представителями украинской общины в Риге в рамках официального визита в Латвийскую
Республику.

В частности, говоря о ходе рассмотрения языкового законопроекта, Литвин отметил,
что в него внесено 2053 поправки.

По мнению руководителя парламента, необходимо дать четкое определение понятия
«государственный язык» и сферы его применения, а также обязательно включить
экзамены по украинскому языку и литературе при поступлении в любое учебное
заведение (Литвин: Экзамены по украинскому языку и литературе нужны
обязательно // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/84024.html). – 2012. – 27.06).

http://www.eastkorr.net/politika/shufrich-v-luganske-rasskazal-chto-budet-s-regionalami-kotorye-samostoyatelno-poidut-na-vyb
http://www.eastkorr.net/politika/shufrich-v-luganske-rasskazal-chto-budet-s-regionalami-kotorye-samostoyatelno-poidut-na-vyb


6

***

Нестабільність світових фінансових і товарних ринків, висока залежність від
зовнішньої кон’юнктури спонукають нашу країну підсилити програмні дії з розвитку
ємності і підвищення платоспроможності внутрішнього ринку. У цьому переконаний
народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів, радник
Президента України, президент УСПП Анатолій Кінах.

За даними української статистики, каже політик, в І кварталі 2012 р. доля продукції
національного виробництва на внутрішньому ринку знизилася до 59 %, що на 4 % менше,
ніж у першому кварталі минулого року.  «Підтверджується дуже загрозлива тенденція
втрати внутрішнього економічного простору, що має очевидний зворотний бік –
створення робочих місць за кордоном, наповнення бюджету інших держав», – наголосив
А. Кінах.

За його словами,  УСПП,  Економічна рада громадських об’єднань і галузевих
асоціацій бізнесу вважають за необхідне підсилити роботу з реалізації Державної
програми розвитку внутрішнього виробництва, що прийнята Кабміном у вересні 2011 р.
Також слід підсилити роботу в головній складовій соціальних ініціатив Президента
України – реалізації програм імпортозаміщення, локалізації виробництва, створення нових
робочих місць, реформування оплати праці і соціального страхування. «Нам треба сповна
використати досвід інших держав світу, який свідчить: наявність динамічного
внутрішнього виробництва і ємного платоспроможного внутрішнього ринку – це один із
головних чинників захисту від негативного впливу зовнішніх кризових явищ», –
резюмував парламентарій (Анатолій Кінах: Платоспроможний внутрішній ринок –
потужний захист від впливу зовнішніх кризових явищ // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12078). – 2012. –
25.06).

***

Социалистическая партия Украины (СПУ) намерена возродить парламентско-
президентскую форму правления путем возврата Конституции образца 2004 г. Об этом
сказано в проекте предвыборной программы СПУ, обнародованной 27 июня.

В пункте программы, посвященной возрождению народовластия, также значатся:
ликвидация райгосадминистраций и передачу их функций соответствующим советам,
мэрам городов и поселковых главам; внедрение выборов по открытым партийным
спискам с внесением данной нормы в Конституцию; внедрение кадрового резерва на
госслужбе, который будет формироваться из местной социально активной и
интеллектуальной молодежи с профильным образованием; проведение обязательного
референдума на соответствующей территории на предмет доверия судье или его
переизбрания на второй срок; формирование муниципальной милиции.

«Назначение первых руководителей силовых структур будет производиться только
из числа сотрудников, которые проработали на соответствующей территории не менее
пяти лет и получили вотум доверия на соответствующем референдуме. Противозаконные
использование служебного положения любым судьей, прокурором, милиционером,
чиновником должны расцениваться как особо тяжкие преступления», – сказано в проекте
программы (СПУ намерена вернуть парламентско-президентскую республику //
ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=100307). – 2012. – 27.06).

http://expert.org.ua/?st=3&id=100307
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***

Социалистическая партия Украины (СПУ) намерена ввести беспроцентные
кредиты на развитие села объемом не менее 2  %  от ВВП.  Об этом говорится в проекте
предвыборной программы СПУ.

В пункте программы, направленном на обеспечение продовольственной
безопасности, также значатся следующие предложения: оставить землю в собственности
народа, предоставив право залога на арендуемый пай; создание государственного
земельного банка, который будет предоставлять государственные дотации и кредитование
сельхозпроизводителя по минимальным процентам.

«Для продовольственной безопасности будет внедрен прозрачный механизм
госзаказа на сельхозпродукцию в объеме соответствующего продовольственной корзины
для всей страны», – также сказано в проекте программы (СПУ намерена ввести
беспроцентные кредиты на развитие села // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=100308). – 2012. – 27.06).

***

Пенсионный возраст для женщин должен составлять 55 лет, а для мужчин – 60 лет.
Об этом говорится в проекте избирательной программы Социалистической партии
Украины (СПУ).

«Максимальная пенсия не будет превышать уровень минимальной более чем в пять
раз. Минимальная пенсия будет устанавливаться на уровне потребительской корзины.
«Дети войны»  будут получать специальную надбавку к пенсии и льготы в оплате
коммунальных платежей. Создадим солидарную систему для улучшения ухода за
пожилыми людьми и инвалидами, отменим ежегодное подтверждение 2-й и 1-й группы
инвалидности», – отмечается в программе СПУ.

В пункте проекта программы, посвященном улучшению качества жизни, также
значатся, в частности, следующие пункты: ежеквартальное установление минимального
уровня зарплаты; возрождение системы государственных детсадов; возрождение
бесплатного высшего образования; создание 500 тыс. рабочих мест для молодежи;
ликвидация специальной системы медобслуживания для чиновников и создание единой
сети бесплатных медицинских учреждений; запрет на производство и ввоз генно-
модифицированной продукции; модернизация системы ЖКХ на новых технологических
принципах и на основе партнерства государства и общин (Пенсионный возраст для
женщин должен составлять 55 лет, для мужчин – 60 лет, – СПУ // Минфин.com.ua
(http://minfin.com.ua/2012/06/27/612611/). – 2012. – 27.06).

***

Ми спізнилися на століття у тому, щоб передати всі повноваження місцевим
громадам – переконаний один із лідерів ВО «Батьківщина» Іван Кириленко.

Саме організація влади в країні – одне із ключових положень програми об’єднаної
опозиції, яку політик презентував в Івано-Франківську.

Вихід із ситуації – зміна законодавства, зокрема напрацювання бюджетного кодексу,
який би закріпив розподіл коштів між бюджетами різних рівнів.

Свого часу, у 2008 р. Юлія Тимошенко пропонувала відповідний проект, однак
пропозиції були відхилені.

На сьогоднішній день, за словами Кириленка, централізація влади досягла вже
небачених меж й місцеві громади просто не мають мотивації працювати, адже більшість
коштів наповнює центральний бюджет.

http://expert.org.ua/?st=3&id=100308
http://minfin.com.ua/2012/06/27/612611/
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«Усі повноваження потрібно передати з центру на місця – із заробленими грошима,
владними повноваженнями і відповідальністю. Не можна централізовано здирати з усієї
країни», – наголосив політик.

Децентралізацію влади «Батьківщина» розглядає як перший удар в організаційні
боротьбі із чинною владою й корупцією (Іван Кириленко: Децентралізація – перший
удар по чинній системі влади // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/17882). – 2012. – 26.06).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко вважає, що під час виборчої кампанії відбудеться люстрація політичних
зрадників.

Томенко зауважив, що останнім часом точиться багато розмов про те, чи зможе
об’єднана опозиція досягти максимального результату і виставити по єдиному
узгодженому кандидату в мажоритарних округах. Водночас, за його словами, ця дискусія
затьмарила більш цікаві проблеми, які відбувають з депутатами парламентської більшості.

М. Томенко поінформував, що не знає жодної заяви чи прикладу від депутатів групи
«Реформи заради майбутнього», Комуністичної партії, Народної партії чи позафракційних
(які в межах парламентської більшості взяли на себе зобов’язання підтримати Президента
і уряд),  хто би вийшов з парламентської більшості та відкликав своїх представників з
органів державної влади, центральних установ та відомств.

Натомість, він зауважив, що на місцях під час формування списку так званих
кандидатів від влади відбувається жорстке протистояння між представниками Партії
регіонів та їхніми політичними соратниками по парламентській більшості.

М. Томенко розповів, що є випадки, коли в одному окрузі попередньо можуть
балотуватися один представник Партії регіонів, один представник Комуністичної партії,
один представник Народної партії та як мінімум два політичні зрадники,  які були
виключені з опозиційних партій.

«По-своєму це не є так погано,  оскільки влада такими діями показує,  що коли їй
потрібно вона використовує політичних зрадників, але, коли йдеться про таку
відповідальну справу, як вибори до майбутнього парламенту, – не довіряє їм», – зазначив
М. Томенко.

«Отож, виборча кампанія буде своєрідною формою подвійної люстрації політичних
зрадників або «тушок»: бо спочатку їх виключила опозиція за співпрацю з владою, а тепер
влада зробить все, щоб вони не пройшли в парламент наступного скликання», – сказав
Томенко (Микола Томенко: Під час виборчої кампанії відбудеться люстрація
політичних зрадників // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11448.html). – 2012. – 26.06).

***

Об’єднана опозиція ініціює створення тимчасових комісій Верховної Ради України з
питань захисту конституційного ладу в Україні та з питань розслідування фактів
порушення суддями Конституційного Суду присяги судді. Про це 27 червня заявив
голова Ради об’єднаної опозиції, лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк під час
засідання круглого столу з обговорення Програми об’єднаної опозиції «Конституція
України: чи необхідні зміни?»

«Конституція України є Біблією держави, тим основним документом, який повинен
бути в найвищій точці при виконанні державою всіх своїх функцій. Це так само Біблія для
громадян цієї держави. І прикро, що часто в цю Біблію намагаються внести зміни, які
дуже далекі від змісту і суті Основного закону країни», – наголосив він.

http://malakava.com/articles/17882
http://byut.com.ua/news/11448.html
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А. Яценюк наголосив, що левова частка конституційних змін мали на меті
задоволення політичних амбіцій і переписування Конституції під конкретний політичний
момент. «Ті, хто втрачали владу, хотіли переписати Конституцію і відібрати
повноваження у тих, хто відповідно до чесних і прозорих виборів, цю владу отримували.
Ті,  хто отримали владу,  вважали,  що їм не вистачає повноважень,  тому через КС
натягнули на себе ті повноваження, які їх народ України не делегував», – наголосив він.

«Прикро визнати,  що в рамках так званих змін до Конституції і Верховна Рада як
вищий законодавчий орган, і КС як орган конституційної юрисдикції, який повинен
захищати Конституцію, на ділі стали могильниками цієї Конституції. І тому сьогодні
об’єднана опозиція переконана,, що мова повинна іти в першу чергу про захист
конституційного ладу і про виконання чинної Конституції, а не її переписування під
президента, під прем’єра чи більшість», – наголосив А. Яценюк.

Лідер «Фронту Змін» наголосив, що нинішня владна ініціатива щодо зміни
Конституції означає тільки одне – намагання втримати владу. «Мова буде йти про зміну
порядку обрання Президента, про повноважень різних гілок влади, про можливість
утримати владу незрозумілою більшістю в стані ВРУ, про вірогідність федералізації
країни, можливість введення другої державної мови, про усунення народу України від
процесу внесення змін до Конституції», – підкреслив А. Яценюк.

Він наголосив, що жодного разу народ України не голосував за Конституцію. «В
Україні ніколи не було конституційного конвенту, конституційних зборів, конституційної
асамблеї. Українські громадяни ніколи не мали відношення до реального процесу
прийняття і внесення змін до Конституції», – додав голова Ради об’єднаної опозиції.

А. Яценюк наголосив, що об’єднана опозиція вважає обов’язком Президента як
гаранта Конституції виконувати чинний Основний закон, в той час як Президент
Янукович намагається його переписати. «Конституційна асамблея складається з вельми
шановних професорів та експертів. Народу тільки там немає. Тому Конституційна
асамблея – це лише консультативно-дорадчий орган при Президенті, яких у нього три
десятки», – наголосив він.

А. Яценюк наголосив, що об’єднана опозиція наполягає на створенні тимчасової
спеціальної комісії з питань захисту конституційного ладу в Україні. Основна мета
створення цієї комісії, за його словами, – зобов’язати всі гілки влади виконувати чинну
Конституцію.

А. Яценюк наголосив, що вдосконалення Конституції повинно відбутися, проте
перед тим, як почати процес внесення змін до Конституції, ТСК повинна розробити
концепцію вдосконалення Конституції та винести її на всенародне обговорення. «Щоб на
підставі цієї концепції вже наступний парламент і, бажано, наступний Президент,
приймали рішення про те, якою буде нова Конституція», – додав він.

А. Яценюк наголосив, що об’єднана опозиція також вважає за необхідне ліквідувати
Конституційний Суд і передати повноваження конституційної юрисдикції Верховному
суду України.  У той же час,  опозиція переконана,  що діяльність як чинного КС,  так і
минулого підлягає розслідуванню. «Об’єднана опозиція вносить до парламенту рішення
про створення тимчасової слідчої комісії з питань розслідування фактів порушення
суддями КС присяги. Вважаю, що люстрація суддів повинна розпочатись з саме з суддів
КС», – наголосив він.

«Ми хочемо стабільної Конституції, яка виконується і яку поважають громадянами
держави. Ми хочемо Конституції, яка є дійсно Біблією України. Коли кожен громадянин,
кожен чиновник:  чи-то Президент,  чи-то Прем’єр-міністр –  знає про свою міру
відповідальності.  Сподіваюсь,  що і в Україні настане той момент,  коли українська
Конституція буде одним з найдосконаліших і найпотужніших документів на теренах
Європи», – наголосив А. Яценюк (Об’єднана опозиція ініціює створення двох ТСК: із
питань захисту конституційного ладу і щодо порушення присяги суддями КС, –
Арсеній Яценюк // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
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(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11104-obednana-opozitsija-initsijue-stvorennja-
dvoh-tsk-z-pitan-zahistu-konstitutsijnogo-ladu-i-schodo-porushennja-prisjagi-suddjami-ks-
arsenij-jatsenjuk.html). – 2012. – 27.06).

***

Процес об’єднання опозиції майже завершено, та двері для окремих політиків ще
відчинено. Про це заявив лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк.

«Проблем було дуже багато, але всі проблеми вирішено і подолано. Опозиція
об’єднана, опозиція сьогодні має найбільш потужну політичну команду і опозиція
сьогодні єдина здатна протистояти Партії регіонів і персонально Віктору Януковичу»,  –
наголосив він.

За словами політика якихось інших так званих третіх сил не існує.
«Всі інші треті сили – це на кшталт тих, які були під час президентських перегонів і

очолювалися Сергієм Тігіпком. У нас сформована двохполярна модель. Всі, хто
представляє опозицію – сьогодні в рамках об’єднаної опозиції. Усі, хто сьогодні
представляє і підтримує Януковича, сидять у Партії регіонів, або тих партіях, які
підтримують владу», – підкреслив Яценюк.

Він також додав: «Звичайно, що існують і треті сили, і четверті, і п’яті, і двадцять
п’яті. Але з тими третіми силами буде відбуватися так, як це відбулося з 13 % українців,
які проголосували за Сергія Тігіпка. Янукович не за дорого приватизував ці 13 %, хоча ці
люди голосували не за Януковича. Тому зараз дуже серйозно йде розділ: це чорне і біле.
Чорне – це Партія регіонів і Президент Янукович, і об’єднана опозиція як білий і світлий
колір на політичній мапі України».

Яценюк наголосив, що об’єднана опозиція відрізняється від інших політичних сил,
які існують зараз і були до цього, тим, що подібне об’єднання сформувалося в Україні
вперше.

«Наша завдання – представити нову якість політики. Раніше такого об’єднання в
українській історії ніколи не було. Всі йшли різними партіями. Суттєва різниця від інших
політсил у тому, що це перше масштабне об’єднання, куди всі ідуть під єдиним
політичним гаслом і під єдиною політичною партією», – підкреслив лідер «Фронту Змін».

Щодо приєднання до об’єднаної опозиції партії Анатолія Гриценка «Громадянська
позиція», Яценюк наголосив, що «процес об’єднання завершено і підписано всі необхідні
документи».

Відповідаючи на запитання, чи ведуться переговори і з іншими партіями щодо
входження до об’єднаної опозиції, політик підкреслив: «Ми вийшли на завершальний етап
об’єднання і всі основні партії вже є учасниками об’єднаної опозиції. Двері ще відчинено
для тих індивідуальних членів, які хочуть приєднатися до лав об’єднаної опозиції і не
торгуються за місця».

Він також нагадав, що остаточний список об’єднаної опозиції буде оголошено на
з’їзді політсили 30 липня (Яценюк: Процес об’єднання опозиції завершено, але двері для
окремих політиків ще відчинен // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/164305-yacenyuk-
proces-obyednannya-opoziciyi-zaversheno.html). – 2012. – 30.06).

***

Встреча объединенной оппозиции с президентом Польши Брониславом
Коморовским, на которой обсуждались вопросы европейского выбора Украины,
демократичности предстоящих парламентских выборов и политических преследований в
Украине, является свидетельством того, что ЕС поддерживает украинские оппозиционные
силы и демократии, сообщил по итогам встречи председатель Совета объединенной
оппозиции, лидер «Фронта Змін» Арсений Яценюк.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11104-obednana-opozitsija-initsijue-stvorennja-dvoh-tsk-z-pitan-zahistu-konstitutsijnogo-ladu-i-schodo-porushennja-prisjagi-suddjami-ks-arsenij-jatsenjuk.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11104-obednana-opozitsija-initsijue-stvorennja-dvoh-tsk-z-pitan-zahistu-konstitutsijnogo-ladu-i-schodo-porushennja-prisjagi-suddjami-ks-arsenij-jatsenjuk.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11104-obednana-opozitsija-initsijue-stvorennja-dvoh-tsk-z-pitan-zahistu-konstitutsijnogo-ladu-i-schodo-porushennja-prisjagi-suddjami-ks-arsenij-jatsenjuk.html
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Во встрече приняли участие А. Яценюк, лидер партии «Гражданская позиция»
Анатолий Гриценко, заместитель председателя партии «Батьківщина» Григорий Немыря и
глава Народного Руха Украины Борис Тарасюк, а также председатель партии «УДАР»
Виталий Кличко. А. Яценюк отметил, что эта встреча является свидетельством того, что
Европейский Союз поддерживает украинские оппозиционные силы и демократии в
Украине.

«Мы четко отметили, что для нас вопрос номер один – это честные выборы. Ведь
если выборы будут честными, то демократы выигрывают эту кампанию. Тогда Украина
подпишет Соглашение об ассоциации с ЕС, прекратятся политические преследования,
будет освобождена Юлия Тимошенко и другие политических заключенных, тогда
изменится качество жизни в стране », – подчеркнул председатель Совета объединенной
оппозиции.

Он отметил, что процесс мониторинга выборов в Украине необходимо начинать уже
сейчас. «Выборы – это не только день выборов. Выборы уже начались. Оппозицию не
допускают на телеканалы, членов оппозиционных партий преследуют, а основными
участниками предвыборной гонки сейчас стали прокуратура, правоохранительная система
и СБУ», – подчеркнул А. Яценюк.

Отвечая на вопросы журналистов, А. Яценюк добавил, что сложно признать выборы
демократическими, если лидер оппозиции находится за решеткой.

«Признание выборов в октябре недемократическими – «это путь для Украины до
второй Беларуси», – подытожил он (ЕС поддерживает оппозицию в стремлении к
честным выборам – Яценюк // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/46876/). – 2012. – 1.07).

***

Съезд партии «Наша Украина» состоится 31 июля. Об этом сообщил член
политсовета партии, народный депутат Владимир Вязивский.

«31 июля состоится съезд. Перед этим пройдет еще одно заседание политического
совета. Кроме того, в первой декаде июля также пройдет еще одно рабочее заседание
политсовета», – сказал он.

По словам депутата, в соответствии с уставом партии перед съездом должны
состояться городские, районные и областные конференции по выдвижению делегатов от
местных партийных организаций.

Вязивский отметил, что повестка дня съезда будет утверждаться на рабочем
заседании политсовета в начале июля.

Депутат также подчеркнул, что участники заседания 22 июня не обсуждали вопросы
об объединении правых политических сил.

«Виктор Ющенко нам представил предварительную информацию. Высказал
соображения о том, что есть ряд организаций и политсил, которые близки. Но на
следующей неделе, когда этот круг будет уже окончательно сформирован и будет
подписан документ, это станет достоянием общественности», – сказал Вязивский («Наша
Украина» определилась с датой предвыборного съезда // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/22/157692_nasha_ukraina_opredelilas_datoy.html). – 2012. –
22.06).

***

«БЮТ–Батьківщина» и Партия регионов – это валенки одной пары. Об этом 26 июня
на пресс-конференции заявил экс-Президент Украины Виктор Ющенко.

Он отметил, что политическое пространство Украины разделилось на две
политические силы: Партию регионов и «БЮТ–Батьківщину». «Я хочу четко и ясно

http://lb.com.ua/
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сказать, я убежден, что эти политические силы не имеют под собой идеологической
платформы, однако хорошо манипулируют общественным мнением, используют
политические технологии и популизм, чтобы 50 % населения их подержало», – сказал
Ющенко.

Он отметил, что Партия регионов и «БЮТ–Батьківщина» не являются биполярными
политическими силами, поскольку они не противоположны, несмотря на то, что смотрят
друг на друга как злейшие враги. «Это валенки из одной пары. Независимо от того, кто из
них правый, а кто левый. Известно, что пока валенки не разношены, их можно надеть на
любую ногу.  Я не могу назвать их биполярными,  поскольку одни подписывают газовые
соглашения, а другие – харьковские. И те, и другие нарушают национальные интересы
государства», – считает экс-Президент.

Он также напомнил, что во время формирования так называемой «ширки», он
пообещал Виктору Януковичу и Юлии Тимошенко разогнать «курятник». «Я когда-то
говорил Януковичу и Тимошенко: если Вы внесете Конституцию Украины в том виде, я
сразу же объявляю досрочные президентские выборы, я разнесу этот курятник. Президент
не будет избираться голосами 226 депутатов», – сказал Ющенко (Ющенко: БЮТ и ПР –
валенки одной пары // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/113252.html). – 2012. – 26.06).

***

Лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко висловив жаль, що представники
Комітету опору диктатурі спотворили початкову ідею його створення. Про це він сказав
на прес-конференції в Києві.

Ющенко нагадав, що саме «Наша Україна» була ініціатором створення Комітету.
Ідея створення полягала в тому, що КОД мав стати громадсько-політичною платформою,
на базі якої політичні,  громадські,  наукові організації консолідували б свої зусилля для
боротьби з авторитарним режимом.  При цьому в основі ідеї було те,  що кожен із
представників Комітету йде на вибори окремо, не намагаючись поставити КОД під один
партійний прапор.

«Проходить час, і цю громадську ініціативу паратизують дві політичні організації,
потім одна,  яка формує з КОДу виборчу програму»,  –  сказав Ющенко.  При цьому він
зауважив, що «під крило КОДу беруть лише деяких лідерів інших політичних партій, а
самі партії залишаються поза процесом».

Говорячи про свою політичну силу, Ющенко зауважив, що ніколи б не погодився
залишитись у списку без своєї партії. «Виникає питання: «Наша Україна» йде на вибори
як політична сила? Адже сьогодні немає жодного опозиційного політика, який би не
вийшов з «Нашої України» або не був породжений списком «Нашої України». Скажіть
мені, що робити з політичною силою, яка 10 років визначала політичне життя країни? У
приймах стояти? У сінях?» – запитав лідер партії.

При цьому Ющенко висловив переконання, що без «Нашої України» політична карта
країни буде неповною та некрасивою.  Саме цим він пояснює рішення вести переговори
про створення об’єднання правоцентристських демократичних сил. При цьому він
підкреслив, що його новий проект не спрямований проти когось. Він також висловив
думку,  що початкова ідея створення КОДу – про площадку для діалогу – має все ж таки
відбутись (Ющенко: Шкода, що представники КОДу спотворили початкову ідею його
створення // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14265/). – 2012. – 26.06).

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/113252.html
http://www.razom.org.ua/news/14265/
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***

Лідер «Нашої України», Президент України (2005–2010) Віктор Ющенко
наголошує, що владу в Україні змінювати потрібно, але застерігає від заміни «Януковича
на Януковича-2». Про це він сказав сьогодні на прес-конференції в Києві.

Критикуючи нинішню владу, Ющенко зауважив, що її потрібно змінювати. Водночас
він підкреслив, що слід говорити не лише про вади цієї влади, але й про те, що потрібно
для розвитку країни в подальшому.

Ющенко підкреслив, що сьогодні потрібно говорити про зміну авторитарної
системи, яка побудована в країні, а не просто про зміну влади.

«Політичні процеси, які відбуваються в країні, говорять, що в різних сферах нашого
буття відчувається дискомфорт», – наголосив він, додавши, що, зокрема, країна втрачає
свою європейськість, свободу, демократію, в Україні спостерігається фобія до всього
українського. Ющенко зауважив, що сьогодні квітнуть популізм та виборчі техногології.

Розкритикував він і економічну ситуацію в країні, підкресливши, що, за оцінками
експертів, її можна назвати переддефолтною. Ющенко піддав критиці й зовнішню
політику влади, зазначивши, що Україна сьогодні втрачає партнерів як на Сході, так і на
Заході. Особливо це стосується євроінтеграції. Президент (2005–2010) вважає, що все це
веде країну до сценарію «Білорусь-2» (Лідер «Нашої України»: Сьогодні потрібно
говорити про зміну авторитарної системи в країні // Центральний інформаційний
сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14266/). – 2012. – 26.06).

***

Партія «УДАР» категорично відмовляється від співпраці з партією влади і
наголошує, що не прийме будь-яких кадрових пропозицій від нинішньої влади та прагне
повернути авторитет українському парламентаризму. Про це лідер «УДАРу» Віталій
Кличко сказав під час спілкування з учасниками експертного круглого столу у Черкасах.

«Ми прекрасно розуміємо, що кандидати від влади матимуть потужний
адміністративний і фінансовий ресурс під час виборчої кампанії. Тому опозиція повинна
бути кращою, щоб перемогти. Тому ми виступаємо категорично проти квотного принципу
розподілу округів, запропонованого КОДом. Ми – за принцип якості кандидатів! Квотний
принцип у такому випадку – це завідомо програшний варіант, адже не керівники партій
повинні кулуарно зустрічатися і вирішуватися, кого будуть виставляти на округах,
вирішувати повинні люди. Ми пропонуємо принцип праймеріз серед кандидатів, який має
визначити найдостойніших. Тільки тоді опозиція отримає найкращий результат на
виборах і зможе сформувати більшість у майбутньому парламенті», – сказав лідер
«УДАРу».

Про принципи роботи майбутнього парламенту Кличко говорив і під час зустрічі з
громадою Черкас. «Парламент має нарешті почати працювати не в інтересах Банкової, не
в інтересах купки олігархів, а в інтересах людей. Потрібно викинути звідти тих
парламентарів, які потрапляли до партійних списків завдяки особистим зв’язкам чи
відданості начальнику. Кухарі, водії, охоронці, вони зараз там бігають і «грають» на цих
кнопках,  нічого більше не роблячи.  Ми повинні сформувати професійну,  патріотичну
демократичну більшість в новому парламенті, ухвалити антикорупційне законодавство,
провести децентралізацію та люстрацію чиновників», – сказав Кличко («УДАР»: Новий
парламент не працюватиме в інтересах Банкової // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-noviy-parlament-ne-pratsyuvatime-v-interesah-
bankovoyi). – 2012. – 22.06).

http://www.razom.org.ua/news/14266/
http://klichko.org/ua/news/news/udar-noviy-parlament-ne-pratsyuvatime-v-interesah-bankovoyi
http://klichko.org/ua/news/news/udar-noviy-parlament-ne-pratsyuvatime-v-interesah-bankovoyi
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***

Президент Украины Виктор Янукович может попасть в тюрьму по той же статье, что
и экс-премьер Юлия Тимошенко. Об этом заявил лидер партии «УДАР» Виталий
Кличко во время поездки в Умань Черкасской области.

«За газовые соглашения, которые подписала Тимошенко, по той же статье может
сесть и Янукович в очередной раз», – сказал г-н Кличко.

«Потому что он подписал Харьковские соглашения и обещал, что газ будет дешевле.
Что –  газ стал дешевле?  Нет.  Поэтому имеет все основания пойти по той же статье»,  –
отмечает боксер-политик.

«Политик должен нести политическую ответственность за политические шаги, но не
уголовную. Когда нет дискуссии между властью и оппозицией, когда оппозиция сидит в
тюрьме – это прямой путь к авторитаризму, к диктатуре и мы пока движемся в этом
направлении», – добавил он (Янукович может сесть по статье Тимошенко – Кличко //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/45995/). – 2012. – 24.06).

***

Наступні вибори до парламенту будуть безпрецедентними за масштабами
застосування владою адміністративного ресурсу. Про це заявив лідер партії «УДАР»
Віталій Кличко під час спілкування з журналістами у Чернівцях.

За словами Кличка, сьогодні адміністративний ресурс вже мобілізовано для ведення
виборчої кампанії на користь партії влади. «У більшості регіонів України керівниками
обласних організацій Партії регіонів є голови ОДА, що суперечить Закону «Про місцеві
державні адміністрації». Сьогодні ці люди фактично очолили виборчу кампанію влади і
використовують адмінресурс, місцевий бюджет для реклами влади. Ми бачимо як
безсоромно партія влади вдається до політичної корупції, плануючи використати
керівників обласної виконавчої влади у власній парламентській кампанії. Замість того, аби
займатися місцевими питаннями, очільники ОДА та МДА сьогодні розробляють плани
«правильних» для влади виборів», – сказав Кличко у коментарі журналістам. «На жаль,
приклад протизаконних дій місцевим представникам влади дають їхні партійні колеги у
парламенті, які нахабно і демонстративно відмовляються виконувати пряму вимогу
Конституції України щодо персонального голосування», – зауважив політик.

Водночас Кличко констатував, що представники опозиції, у тому числі партійці
«УДАРу», відчувають тиск та залякування з боку влади. «Наших активістів переслідують,
погрожують позбавити бізнесу, «переконують» не влаштовувати протестні акції та
мітинги. Чому? Бо ми є реальними конкурентами для чинної влади, котра робить усе
можливе, аби усунути «УДАР» з політичної боротьби», – сказав Кличкою

«Змінити цю ситуацію можна лише шляхом усунення корупційної та непрофесійної
влади та змінивши саму систему, яка дозволяє чиновникам творити беззаконня в країні», –
вважає Кличко. Він наголосив, що саме для цього партія «УДАР» йде на парламентські
вибори і зауважив, що у наступній ВР готова до роботи як у складі демократичної
більшості, так і опозиційної меншості.

«Може так скластися, що в парламенті ми будемо у меншості. Але ми знаємо, як це –
бо у Київраді наша фракція давно працює в умовах опозиційності до чинної влади і своїми
діями вже продемонструвала киянам, для чого прийшли в політику. Нас неможливо
купити, неможливо підмовити, ми принципові у всіх питаннях, що стосуються захисту
інтересів громади», – сказав лідер «УДАРу».

Політик також заперечив чутки про те, що в «УДАРі» можуть з’явитися люди з
сумнівним політичним минулим. «Дійсно, росте рейтинг нашої партії, і багато людей
шукають можливості стати членами нашої команди. Проте ми принципово підходимо до
цього питання, ретельно підбираємо команду. Ми ніколи не продавали і не продаватимемо
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жодних місць. Бо ми йдемо в парламент не за посадами, грошима чи преференціями. Ми
йдемо боротися. Люди, які отримують партійний квиток «УДАРу», мають усвідомити, що
отримують квиток на війну. Проти корупції, беззаконня та свавілля влади», – сказав
Кличко (Віталій Кличко: Голови ОДА включені в масштабну схему політичної
корупції влади // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-
klichko-golovi-oda-vklyucheni-v-masshtabnu-shemu-politichnoyi-koruptsiyi-vladi). – 2012. –
25.06).

***

Політична програма партії «УДАР» є результатом довгих дискусії представників
«УДАРу» та фахівців громадянського суспільства і визначає головні напрямки ударів, які
завдати по нагальних проблемах країни. Про це заявив Віталій Кличко під час круглого
столу за участі експертами та лідерами громадських думок Буковини.

«У багатьох партій гарно виписані програми, але реальна реалізація їх на практиці є
персональною відповідальністю політиків, які представляють ці політичні сили. Ми добре
знаємо, що деякі партійні діячі не просто не знають зміст програм своїх партій, але й не
збираються їх дотримуватися. Ми ж якщо декларуємо, пропонуємо певні речі – несемо за
це відповідальність. Наша програма – не стандартний набір тез за принципом «все – усім».
Вона виникла в результаті довгих дискусій і дає чіткі відповіді на питання, як можна
перейти з сьогоднішнього стану України до країни, яка відповідатиме європейським
стандартами якості життя», – зауважив Кличко під час круглого столу.

Політик також зауважив, що одним з основних принципів економічного блоку
програми є теза про те, що держава повинна перестати заважати людям працювати,
натомість стимулювати збільшення частки заробітної плати в собівартості виробництва.
«Серед тих, хто підтримує нашу партію, є чимало представників малого та середнього
бізнесу. Частина з них – наші партійці, інша частина – це ті, хто не хочуть афішувати свої
прізвища та назви підприємств, проте поділяють наші погляди на необхідні країні
економічні реформи і сподіваються, що саме «УДАР» реалізує ці реформи на практиці.
Для того,  щоб бізнес не був залежним від політики,  має бути створене нормальне
конкурентне середовище й рівні для всіх умови для ведення власної справи», – наголосив
Кличко.

Він зауважив, що на бізнесменів, які наважуються підтримувати опозиційні рухи,
йде тиск з боку влади:  «За таких умов немає 100  %  гарантії того,  що ці бізнесмени
залишаться в партії, але ми зробимо все можливе, аби не втратити їх довіру», – зазначив
лідер «УДАРу» (Програма «УДАРу» – реальні кроки по виведенню країни з кризи //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/programa-udaru-realni-
kroki-po-vivedennyu-krayini-z-krizi). – 2012. – 25.06).

***

Партія «УДАР» закликає представників української діаспори та українців, які
працюють за кордоном,  бути активними під час парламентської кампанії.  Про це заявив
лідер партії Віталій Кличко під час робочого візиту у Чернівецьку область.

«Сьогодні за неофіційними даними близько 8 млн українців працюють за кордоном –
не на економіку своєї країни, а на економіки інших. Вони не ототожнюють своє майбутнє
з батьківщиною. Не секрет, що нинішній владі було б навіть краще, аби частина українців
виїхала за кордон – бо так їм буде легше красти. Ми зробимо все можливе для того, щоб
захистити голоси закордонних українців, та повернути трудових мігрантів додому», –
наголосив Кличко, відповідаючи на питання мешканців містечка Глибока на Буковині.

Він додав,  що «УДАР»  розраховує на підтримку українців,  які працюють за
кордоном. «В партії у нас є спеціальний департамент, що підтримує контакти з діаспорою

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovi-oda-vklyucheni-v-masshtabnu-shemu-politichnoyi-koruptsiyi-vladi
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovi-oda-vklyucheni-v-masshtabnu-shemu-politichnoyi-koruptsiyi-vladi
http://klichko.org/ua/news/news/programa-udaru-realni-kroki-po-vivedennyu-krayini-z-krizi
http://klichko.org/ua/news/news/programa-udaru-realni-kroki-po-vivedennyu-krayini-z-krizi
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та трудовим мігрантами. Я закликаю усіх закордонних українців не бути байдужими,
представників діаспори – моніторити хід виборчої кампанії, а тих, хто працює за
кордоном – не ігнорувати вибори, прийти на дільниці та проголосувати за повернення
країни на демократичний шлях розвитку», – наголосив Кличко.

Політик також зауважив що «УДАР» прагне змінити ганебне ставлення до українців
за кордоном як до потенційних емігрантів та порушників закону. «Для того щоб змінити
ставлення європейців до нас, ми повинні в першу чергу змінити ситуацію всередині своєї
країни. Подолати корупцію, надати людям можливість працювати та отримувати гідну
зарплатню,  навчатися та відкривати для себе світ.  Коли все це буле зроблено,  Європа
подивиться на нас іншими очима», – сказав лідер «УДАРу» («УДАР» боротиметься за
голоси закордонних українців // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-borotimetsya-za-golosi-zakordonnih-ukrayintsiv). –
2012. – 26.06).

***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко считает, что первоочередной проблемой
сегодня остается пренебрежение Конституцией со стороны власти, которая делает из
Основного закона «фиктивный документ», который не обязателен для выполнения.

«Вместо того, чтобы исправлять ситуацию и бороться с проблемами, власть просто
заявляет – мол, Конституция плохая, поэтому ее нужно изменить. И почему-то никому в
голову не приходит простая мысль:  «А может стоит просто начать эту Конституцию
выполнять?». Ведь она – не просто текст, напечатанный на бумаге. Это – договор
общества и власти,  правила игры,  которых должны придерживаться все»,  –  написал г-н
Кличко.

Он резко критикует решение Конституционного Суда, который в 2010 г. по сути
передал всю власть в стране одному человеку – Президенту, которого при избрании никто
не наделял такими полномочиями.

«Конституционный Суд «забыл», что менять Конституцию имеет право только
Верховная Рада своим конституционным большинством и граждане путем референдума»,
– от метил Кличко.

Он считает, что ни одна Конституционная ассамблея не решит проблемы общества,
особенно, если с самого начала ориентирована в первую очередь на то, чтобы
обслуживать власть:  «Поэтому партия «УДАР»  не будет принимать участие в работе
Конституционной ассамблеи. Это – фарс, к которому мы не хотим иметь никакого
отношения. Уверены, что говорить о пересмотре Конституции может только власть,
которая имеет доверие людей».

«Дело руководства страны – заниматься социальными и экономическими
проблемами. А если это не получается, то дать возможность гражданам осенью выбрать
такую власть, к которой они стремятся. А все эти конституционные «улучшения» – ни что
иное, как имитация бурной деятельности», – убежден политик (Кличко отказался
участвовать в Конституционной ассамблее // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/46573/). – 2012. – 28.06).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає, що зростання рейтингу партії
спонукає конкурентів вдаватися до нечесних і некоректних методів боротьби, тому
«УДАР» сьогодні обливають брудом чи не найбільше з усіх політичних сил. Про це
Кличко заявив на прес-конференції у Броварах.

Кличко жорстко розкритикував брудні методи ведення виборчої кампанії. Політик
вважає, що нинішня виборча кампанія за кількістю брудних технологій може перевершити

http://klichko.org/ua/news/news/udar-borotimetsya-za-golosi-zakordonnih-ukrayintsiv
http://nbnews.com.ua/news/46573/
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вибори 2002–2004 рр., коли чорний PR широко застосовувався різними таборами проти
опонентів. При цьому Кличко наголосив, що партія «УДАР» не збирається переймати цей
сумнівний досвід і витрачати ресурси для вигадок та обпльовування опонентів і
конкурентів. «Це не наші методи. Ми орієнтовані на європейську політичну культуру і
будемо агітувати за себе, а не розповідати про інших», – зауважив Кличко.

У рамках робочого візиту на Київщину В.  Кличко зустрічається з громадами міст і
представляє претендентів в кандидати в мажоритарних округах, яких«УДАР» пропонує до
громадського обговорення. «Ми презентуємо претендентів і готові зняти їхні
кандидатури, якщо кандидат від іншої опозиційної сили матиме вищу підтримку людей за
результатами дослідження. Тільки так ми зможемо перемогти провладних кандидатів, за
якими стоїть шалений адміністративний і фінансовий ресурс. Сподіваюся, наші колеги по
опозиції це розуміють і все ж таки підтримають нашу позицію. І люди розумітимуть, що
обиратимуть тих кандидатів,  яких знають і які мають авторитет,  а не тих,  про кого
кулуарно домовилися партійні вожді», – сказав Кличко (Віталій Кличко: «УДАР» не
витрачатиметься на чорний піар і буде боротися чесно // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-ne-vitrachatimetsya-na-
chorniy-piar-i-bude-borotisya-chesno). – 2012. – 30.06).

***

Партия «УДАР» идет на выборы в координации с опозицией.  Об этом сообщает
пресс-служба партии со ссылкой на главу политической силы Виталия Кличко.

«Мы координируем наши действия. Хотя партия идет на выборы отдельно, мы
надеемся согласовать кандидатов в мажоритарных округах и выдвинуть единого
кандидата от оппозиции для создания демократического большинства в будущем
парламенте», – отметил г-н Кличко после встречи с президентом Польши Брониславом
Комаровским.

«Во время встречи мы с президентом Польши обсудили политическую ситуацию в
Украине, подготовку к предстоящим выборам. Мы проинформировали наших
европейских друзей о наших действиях по подготовке к выборам и особенно защите их
результата», – заявил г-н Кличко.

«В свою очередь президент Коморовский заверил нас, что позиция европейской
стороны в диалоге с украинскими властями, в частности, с Президентом Украины,
остается неизменной: от Украины ожидают, что она вернется к демократическому пути
развития, что будет достигнут прогресс в ситуации с освобождением политических
заключенных, в частности, Юлии Тимошенко и Юрия Луценко», – добавил глава партии
«УДАР» («УДАР» идет на выборы в координации с оппозицией // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/46882/). – 2012. – 2.07).

***

ВО «Свобода» уверена в том, что преодолеет проходной барьер в Раду. Об этом
сообщил председатель столичной организации «Свободы» Андрей Ильенко.

«За свою реальную поддержку мы не волнуемся, потому что понимаем, что 5 % – не
тот барьер, который нас должен остановить. Тем более, что наиболее авторитетные
социологические кампании как раз показывают наш успех на выборах. Социология,
особенно в Украине, один из элементов манипуляции общественным мнением – не всегда,
но элемент этого есть. Вот вы верите в то, что у Королевской, по соцопросам, больше
5 %? Мне кажется, что действует система накручивания рейтингов», – отметил Ильенко.

По его словам, «Свободе» на выборах нужно набрать 7–8 % голосов избирателей.
«5 % нам набирать нельзя, потому что, если мы наберем 5,1 %, нам отрежут пол-

процента и мы не пройдем.  Поэтому нужно брать с запасом –  7–8  %,  чтобы уверенно

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-ne-vitrachatimetsya-na-chorniy-piar-i-bude-borotisya-chesno
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-ne-vitrachatimetsya-na-chorniy-piar-i-bude-borotisya-chesno
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проходить по списку.  В настоящий момент слышно много глупых разговоров,  что
«Свобода» сконцентрировалась на мажоритарке. Для нас список, который поведет
председатель партии, – это приоритет, потому мы будем воевать за прохождение и,
думаю, наберем то, что планируем», – рассказал «свободовец» (У Тягнибока
рассчитывают набрать 7–8 % на выборах // Главное-обозрение
(http://glavnoe.ua/news/n103600). – 2012. – 26.03).

***

Украина должна строиться по принципам, заложенным лидерами освободительного
движения. Об этом заявил лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

«Мы должны взять все то лучшее, те указатели, которые нам дали Шухевич,
Бандера, Коновалец и другие и добиться того, чтобы Украина была действительно
украинским государством, чтобы донецкий криминально-олигархический клан ушел вон!»
– заявил г-н Тягнибок во время открытия памятника генерал-хорунжему УПА Роману
Шухевичу.

«Сегодня нам Шухевич дает приказ – мы должны идти вперед, бороться, несмотря на
все те разочарования, несмотря на то, что многим кажется, что нет завтрашнего дня», –
резюмировал он (Шухевич дал приказ бороться, донецкий клан должен исчезнуть –
Тягнибок // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/46839/). – 2012. –
1.07).

***

25 июня в Киеве состоялась презентация Народного списка партии Наталии
Королевской «Украина – Вперед!». Из более 1000 претендентов, оставивших заявки на
участие, – 200 кандидатов примут участие в народном голосовании, по результатам
которого будут определены их рейтинги. Как отметила лидер партии – Н. Королевская –
кандидаты, которые заручатся максимальной поддержкой украинцев, станут кандидатами
в депутаты от партии «Украина – Вперед!».

«Сегодня мы открываем всенародное голосование за кандидатов в Народный список
партии «Украина – Вперед!». Мы собрали, на наш взгляд, самых достойных. Тех, кто
обладает самым высоким квалификационным уровнем, кто проявил свои лидерские
качества, продемонстрировал желание и готовность работать на страну. В течение месяца
граждане Украины смогут проголосовать за кандидатов, которым они доверят право
представлять их интересы в Верховной Раде. Мы сформируем команду, которая сделает
идею строительства новой экономики – национальной идеей для всей страны», – отметила
Н. Королевская.

По ее словам, теперь перед кандидатами в список стоит задача разработать
детализированную дорожную карту развития экономики и заслужить мандат доверия
людей. «Мы должны дойти до каждого украинца, узнать реальные проблемы, которыми
живут люди, донести до каждого наш экономический план. Мы должны объединиться с
обществом и стать с людьми одной командой, которую объединяет единая цель – новая
экономика, новые рабочие места и высокие социальные стандарты. Пришло время нашему
поколению брать ответственность за страну на себя и построить Украину, которой будем
гордиться мы и наши дети!» – подчеркнула Н. Королевская.

Член Политсовета партии Александр Холопов отметил, что Народный список
партии «Украина – Вперед!» – это возможность для новых лидеров реализовать себя.
«Это, скорее, не партийный, а национальный проект. У каждого из нас есть своя история.
Все мы пришли в Народный список по разным причинам. Мы все разные, разных
профессий, опыта, места жительства. Но нас всех объединяет одно – желание нормально
жить и работать в своей стране», – подытожил он.

http://glavnoe.ua/news/n103600
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Народный список – это открытое всенародное голосование для определения
рейтинга кандидатов в избирательном списке партии Н. Королевской «Украина –
Вперёд!», результаты которого будут учтены при формировании избирательного списка
партии на выборах в Верховную Раду Украины.

Кандидатом Народного списка можно было стать,  подав заявку на
специализированном сайте или лично в региональном отделении партии по месту
проживания. За время проведения отбора, стартовавшего 1-го июня, для участия
зарегистрировалось более 1000 претендентов. Кандидатуры для голосования
утверждались Политическим советом партии. Всего по итогам отбора было утверждено
более 200 кандидатур.

Открытое голосования по Народному списку будет проводиться с 25 июня по
27 июля 2012 г. на сайте партии «Украина – Вперед!» и в пунктах для голосования,
расположенных на улицах населенных пунктов. Итогом голосования будет являться
рейтинг кандидатов Народного списка, определенный по совокупности поданных за них
голосов. Окончательные результаты будут подведены съездом партии (Партия «Украина
– Вперед!» презентовала Народный список // Офіційний сайт Партії «Україна –
Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-partyja-ukrayna-vpered-prezentovala-
narodnyy-spysok.html). – 2012. – 25.06).

***

Чтобы Украина могла в полной мере воспользоваться своим потенциалом,
необходимо, прежде всего, изменить мышление людей и сменить старое поколение
чиновников на новых лидеров. Об этом заявила Наталия Королевская, лидер партии
«Украина – Вперед!».

Она убеждена, в настоящее время ни нынешняя власть, ни старая оппозиция не
только не способны в полной мере реализовать потенциал нашей страны,  но и
уничтожают его. «Как в Европе, так и в России, ведущие экономисты работают над
новыми экономическими моделями для противостояния очередной волне мирового
кризиса.  В то же время в Украине нынешнее правительство как взяло курс на
уничтожение экономики страны, так и не сворачивает с этого пути», – отметила
Н. Королевская.

По ее словам,  во всем мире думают о том,  как побороть безработицу,  а в Украине
ведут борьбу с работодателями. Во всем мире думают, как привлечь инвестиции в
реальный сектор, у нас же – как собрать штрафы и увеличить налоговые платежи. «К чему
готовится нынешняя власть? Не удивительно, что в нашей стране снижаются объемы
производства, сокращаются золотовалютные резервы, растет государственный долг. По
большому счету, нам угрожает не европейский кризис, а кризис, который создает власть в
нашей стране», – подчеркнула политик.

Лидер партии «Украина – Вперед!» убеждена, у Украины есть все возможности для
реализации своего уникального потенциала. «В своем проекте «Новая экономика – новая
страна» мы предложили новую экономическую модель для нашей страны. Для реализации
этой модели наша команда подготовила и зарегистрировала в парламенте пакет
законопроектов: о поддержке национального производителя, о росте занятости, о
поддержке малого и среднего бизнеса, о введении налога на операции с оффшорами, об
увеличении социальных гарантий», – сказала она.

Однако, по словам лидера партии «Украина – Вперед!», чтобы принять эти
законопроекты в парламент должны прийти новые люди, для которых будет делом чести
работать на Украину. «Предложенные нами законопроекты не рассматриваются в
парламенте! Поэтому новую экономику может построить только новое поколение
лидеров. Задача нашей политической силы – привести новых людей в политику, так как
это в свои времена сделали Польша и Грузия. Мы собираем в команду умных, молодых,
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эффективных людей,  для которых будет делом чести работать на Украине и для ее
граждан,  и доказать –  в нашей стране можно жить достойно!»  –  подытожила
Н. Королевская (Наталия Королевская: Украине угрожает кризис, создаваемый
властью // Офіційний сайт Партії Наталії Королевської «Україна – Вперед!»
(http://ukraina-vpered.com/ru/news/view-natalyja-korolevskaja-ukrayne-uhrozhaet-kryzys-
sozdavaemyy-vlast-ju.html). – 2012. – 26.06).

***

Голова НРУ, член Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина»Борис Тарасюк під
час презентації Програми об’єднаної опозиції в Білій Церкві Київської області сказав:
«Ми не повинні мати ілюзій щодо відсутності фальсифікацій восени».

«Ми знаходимось напередодні важливих політичних подій в нашій державі –
парламентських виборів. Офіційно виборча кампанія не стартувала, але наші опоненти
вже розпочали її з порушень закону: населення купують за допомогою продуктових
наборів; вже використовується адміністративний ресурс», – відзначив він.

Він переконаний, що це повинно спонукати демократичні сили до ретельнішої
підготовки виборчої кампанії. Головна мета – не допустити фальсифікацій, до яких влада
без сумнівів вдасться, що підтверджується фальсифікаціями у 2004 і 2010 рр.

«Завдання активістів об’єднаної опозиції «Батьківщина» не допустити
фальсифікацій. В цьому нам допомагатимуть міжнародні спостерігачі, з котрими працює
керівництво об’єднаної опозиції», – повідомив Б. Тарасюк.

За його словами,  завдання в тому,  щоб залучити до участі у виборах не менше
міжнародних спостерігачів, ніж було у «третьому турі» президентських виборів 2004 р. Як
відомо, тоді їх було близько 13 тис.

«Враховуючи нашу власну «армію» спостерігачів, членів дільничних комісій, це
потужний запобіжник від фальсифікацій. Але від того, наскільки ефективно ми
спрацюємо, буде залежати результат виборів», – підсумував голова НРУ (Борис Тарасюк:
ми не повинні мати ілюзій щодо відсутності фальсифікацій восени // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-mi-ne-
povinni-mati-iljuzii-shchodo-vidsutno.html). – 2012. – 26.06).

***

Лидер «Гражданской позиции» считает, что избиратели должны измениться. В
список объединенной оппозиции будут включены новые люди, которые никогда ранее не
избирались в Верховную Раду.  Об этом рассказал лидер партии «Гражданская
позиции» Анатолий Гриценко.

Он подчеркнул, что хотел бы видеть в парламенте новые лица с европейскими
ценностями, незапятнанной репутацией, а в ходе выборов увидеть избирателя, который не
продается за 100 грн.

«Но пока избиратель не изменится,  в Верховную Раду будут избирать таких,  как
Партия регионов. Вот почему должна пройти переоценка ценностей. Поэтому в списке
объединенной оппозиции вы увидите много новых людей, которые никогда не были в
парламенте. И это правильно», – уверен Гриценко.

«Не может быть европейской страны без европейского избирателя, без гражданина,
который знает свои права и готов их активно защищать, не ожидая в «хате скраю», что
кто-то сделает это вместо него», – считает Гриценко.

По его словам, гражданам нужно научиться различать политиков, ведь все они
разные.

«Когда говорят,  что все одинаковы –  это худшее,  что может быть.  В таком случае
опускаются руки,  нет выбора –  только «хата скраю»,  –  отметил лидер «Гражданской
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позиции» (Гриценко пообещал «новых людей» в объединенной оппозиции // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/26/158148_gritsenko_poobeshchal_novih_lyudey.html). – 2012. –
26.06).

***

Офіційний сайт Укрдержреєстру оприлюднив зміни, які стосуються керівництва
Української партії.

Зокрема, головою Політичної ради УП став коломиянин, доктор економічних наук
Андрій Новак, а його першим заступником – засновник партії Олег Олійник. Затверджені
також члени Політради.

Таким чином, інформація політиків про саморозпуск УП не підтверджена.
Відповідно, УП не «влилася» у ряди «Громадянської позиції». Туди перейшла верхівка
УП на чолі з Ігорем Насаликом (Андрій Новак офіційно став головою Політради
Української партії // Коломия ВЕБ Портал (http://kolomyya.org/se/sites/ko/45626/).  –
2012. – 27.06).

***

В Украине вновь пришло время борьбы за суверенитет государства,  за его
национальное достоинство. Об это 30 июня во время открытия памятника
главнокомандующему Украинской повстанческой армии (УПА) Роману Шухевичу в
Калуше заявил председатель Организации украинских националистов (ОУН) Богдан
Червак.

«Действительно пришло время Шухевичей, Бандеры, Коновальцев, Мельников...
встать на борьбу за суверенитет и национальное достоинство своего государства», –
сказал г-н Червак.

По его словам, Р. Шухевич особенный тем, «что в свое время понял, что право нации
на свое национальное государство не выпрашивается, а завоевывается силой оружия,
силой великой жертвы».

«И сегодня мы должны понять,  что,  когда придет время,  мы должны повторить
подвиг героев Крут, мы должны повторить подвиг Романа Шухевича, мы должны
повторить подвиг Олега Ольжича», – сказал Богдан Червак (Украина вновь нуждается в
Бендерах и Шухевичах – председатель ОУН // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/46815/). – 2012. – 1.07).

***

Партія Павла Жебрівського Українська платформа «Собор» вийшла з
переговорів про об’єднання з опозиційними партіями «Наша Україна» та Українська
народна партія. Про це розповів лідер політичної сили Павло Жебрівський.

«Українська платформа «Собор» вийшла з переговорного процесу про об’єднання і я
не знаю, чи відбулося це об’єднання. Насправді ми говорили про нову якість, що ми маємо
зрозуміти,  яким чином ми маємо йти на вибори,  про те,  що повинен бути відсутній
квотний принцип формування – на чолі списку повинні бути лідери суспільної думки,
опозиційно налаштовані до нинішньої влади», – пояснює політик.

Водночас, на деякі запитання «Собор» так і не отримав відповідей, тому вирішив не
приєднуватись до цих партій.

«Ми так і не вирішили,  на базі якої партії ми йдемо.  В кінці кінців,  в мене не
створилося враження, що після виборів все таки буде єдина партія. У зв’язку з тим, ми і
вийшли з переговорного процесу», – наголосив Жебрівський.

Політик наголошує, що пропонував замість квот зовсім інший принцип.

http://lb.com.ua/
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«Про квоти мені наразі не відомо. Я запропонував зовсім інший рецепт: двадцять
перших місць у списку мають займати люди, які є лідерами суспільної думки, ті які своїм
попереднім життям показали, що вони по-іншому ставляться і мають інші підходи до
політики в Україні.  А вже потім можуть бути члени тієї чи іншої партії.  Але на це
відповіді ми не отримали. Бо ми маємо показати об’єднання не таке, що просто
об’єдналися у список і знову всі ті самі політики війшли у нього», – каже він.

Жебрівський каже, що люди, які вже раніше балотувалися по спискам і втратили
довіру народу, мали повернути її і пройти своєрідне «очищення» мажоритарними
округами.

«Без такого очищення навряд чи можна говорити про подальшу політичну кар’єру,
бо насправді є величезна зневіра у людей. І за п’ять років, коли був Президент і Прем’єр
від помаранчевої частини, сказати що великі зрушення відбулись достатньо важко, і це
посіяло в людях зневіру і насторожене відношення до політиків того призову», –
наголосив він.

Також політик додав,  що політична сила Українська платформа «Собор»  йтиме на
вибори за мажоритарними списками (Павло Жебрівський не домовився з партією
Ющенка і вийшов з переговорів // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/oglyad_presi/40232-pavlo-zhebrvskiy-ne-domovivsya-z-partyeyu-
yuschenka-viyshov-z-peregovorv.html). – 2012. – 25.06).

***

В Верховной Раде зарегистрирован проект закона «Об освобождении политических
заключенных в Украине». Соответствующий документ зарегистрировал 19 июня
народный депутат Олег Ляшко (внефракционный, бывший член фракции «БЮТ-
Батькивщина»).

В пресс-службе Радикальной партии, которую возглавляет О. Ляшко, сообщили, что
законопроект предусматривает освобождение из мест лишения свободы экс-премьера
Юлии Тимошенко, экс-министра внутренних дел Юрия Луценко, экс-исполняющего
обязанности министра обороны Валерия Иващенко и бывшего министра экологии Георгия
Филипчука.

В пояснительной записке к законопроекту его автор ссылается на резолюцию
Европарламента от 24 мая 2012 г., где евродепутаты четко указывают на политическую
мотивированность уголовных дел в отношении бывших правительственных чиновников.

«Этот законопроект не понравится никому, – убежден О. Ляшко. – Ни Януковичу, ни
Партии регионов, ни оппозиции. Потому что власть думает, как навеки оставить
Тимошенко в тюрьме, а Турчинов с Яценюком только имитируют процесс ее
освобождения. Спросите Яценюка, сколько шампанского он выпил, когда посадили
Юлю?».

«Поэтому этот закон покажет, как Партия регионов хочет выполнять резолюцию
Европарламента, а оппозиция – освобождения своего лидера. Я готов сам на руках
вынести Тимошенко из колонии. Только пусть эти продажные депутаты проголосуют за
закон», – заявил О. Ляшко (Турчинов с Яценюком имитируют освобождение
Тимошенко – Ляшко // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=100216). – 2012.
– 22.06).

***

Партии левого толка не смогли договориться относительно совместно участия в
предстоящих парламентских выборах, которые пройдут 28 октября.

http://expert.org.ua/?st=3&id=100216
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Партия «Объединенные левые и селяне» предложила другим партиям согласовать
и поддержать кандидатов в народные депутаты, которые будут выдвинуты от левых сил в
мажоритарных округах на парламентских выборах.

Соответствующую инициативу сразу отвергли в Социалистической партии Украины,
но согласились поддержать в Коммунистической партии.

Предложение о сотрудничестве обе партии получили от главы партии
«Объединенные левые и селяне» Станислава Николаенко.

«Предлагаем выдвинуть единых кандидатов в мажоритарных округах по такой
схеме: каждая партия выдвигает своих кандидатов и поддерживает выдвиженцев другой
партии. Уместно также было бы наладить контроль за выборами и защиту их
результатов», – предложил г-н Николаенко в своем письме.

Он также предложил СПУ и КПУ создать депутатскую фракцию или группу в
Верховной Раде VII созыва.

Сам Николаенко говорит, что выдвинул такую инициативу только после того, как
понял, что партии не смогут договориться относительно единого избирательного списка.

«Такое объединение мы сделать уже не успеваем, процесс длительный и требует не
менее года», – объяснил он. Николаенко также заявил, что не планирует сотрудничать с
объединенной оппозицией.

В КПУ по поводу предложения г-на Николаенко ответили, что партия будет
выдвигать своих кандидатов в мажоритарных округах, но может поддержать и более
рейтингового кандидата от другой партии левого толка. В СПУ же заявили, что не
намерены делить округа с другими левыми партиями (Левые партии не смогли
договориться о совместном участии в выборах // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/46254/). – 2012. – 26.06).

***

Лидер «Единого центра» считает, что лучше быть первым у себя в городе. Министр
чрезвычайных ситуаций, лидер «Единого центра» Виктор Балога исключил участие в
избирательном объединении, в котором будет «Батьківщина».

Балога отрицает, что КОД активно ведет переговоры с «Единым центром» о
вхождении «ЕЦ» в объединенную оппозицию.

«Могу вам сказать: я никогда не буду участником избирательного объединения, где
будет «Батьківщина». Никогда. Потому, что у меня совсем другие принципы, – сказал
глава «ЕЦ».  –  Они себя называют оппозицией,  но просто хотят вернуть себе власть.  Не
больше. А что я работаю во власти, то я же не в рабство пошел. Работаю по приглашению
Президента».

Балога отметил, что хочет оставаться самим собой. «Лучше буду первым у себя в
городе, чем вторым в каком-то политическом проекте, который я не начинал. Не хочу
этого», – сказал он (Балога не хочет в КОД // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/25/157988_baloga_hochet_kod.html). – 2012. – 25.06).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

В Украине не должно быть депутатской неприкосновенности. Такое мнение выразил
депутат от Партии регионов, представитель Президента Украины в Верховной Раде
Юрий Мирошниченко.

http://lb.com.ua/
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«Неприкосновенности быть не должно. Что касается иммунитета, как гарантии
политических свобод и политической конкуренции, то я считаю, что на данном этапе
развития Украины он необходим», – подчеркнул Ю.Мирошниченко.

Представитель Президента Украины в парламенте также отметил, что иммунитет
нужен для гарантии политической конкуренции и деятельности оппозиции.

«Иммунитет – не вседозволенность, именно иммунитет является тем общественным,
правовым институтом, который позволяет выражать альтернативную власти точку зрения
и действовать соответственно. И именно это заложено в основу законопроекта № 3251
относительно гарантии неприкосновенности отдельных должностных лиц, который
подали на рассмотрение Верховной Рады представители Партии регионов», – отметил
Мирошниченко (Юрий Мирошниченко: Депутатский иммунитет – это гарантия
политической конкуренции // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12090). – 2012. – 25.06).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, член
Комитета Верховной Рады по вопросам правовой политики Владислав Забарский
сообщил, что главные задачи Конституционной ассамблеи – это изменения норм
Основного закона в соответствии с обязательствами Украины перед международным
сообществом.

«Идея создания Конституционной ассамблеи принадлежит первому Президенту
Украины Леониду Кравчуку. Он выступил с таким предложением, которое было
поддержано нынешним Президентом Украины Виктором Януковичем. По этому поводу
был подготовлен и подписан проект указа о создании Конституционной ассамблеи», –
напомнил политик.

По словам В. Забарского, основные задачи, которые стоят перед Конституционной
ассамблеей, – это изменения норм действующей Конституции в связи с требованиями и
обязательствами Украины перед международным сообществом и перед Советом Европы.
«И непосредственно те нормы, которые гарантируют соблюдение прав и свобод граждан»,
– отметил он.

Депутат также подчеркнул, что вся работа Конституционной ассамблеи будет
обязательно обсуждаться в обществе и среди специалистов. «И это тоже одна из задач
ассамблеи – обеспечить такое обсуждение. После этого уже выверенный законопроект
передается Президенту, и он вносит его для дальнейшей работы в парламенте», – сообщил
В. Забарский.

Он добавил, что в состав Конституционной ассамблеи входят 54 доктора наук,
представители 32 ведущих вузов, представители различных гражданских общественных
организаций. «Доля политиков там минимальна. И, в принципе, они не влияют на те
решения, которые будет принимать ассамблея», – подытожил парламентарий (Владислав
Забарский: Конституционная ассамблея в соответствии с обязательствами перед
международным сообществом будет совершенствовать нормы Основного закона //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12044). – 2012. – 25.06).

***

1 липня в Україні зростуть соціальні стандарти – прожитковий мінімум, зарплати,
пенсії, виплати сім’ям із дітьми, виплати інвалідам, ветеранам тощо. Про це заявив
народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів Олексій Плотніков.
За його словами, чергове підвищення соціальних виплат передбачено в Законі про
державний бюджет на 2012 р.
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«Підвищення соціальних стандартів відбувається завдяки зростанню економіки.
Виважена економічна політика, яку проводить уряд, дала можливість знайти кошти, що
будуть спрямовані на підвищення зарплат, пенсій та інших соціальних виплат», –
наголосив О. Плотніков.

Він зауважив,  що до кінця року підвищення соціальних стандартів відбудеться ще
двічі – з 1 жовтня та 1 грудня.

«Ті позапланові надходження, які очікується отримати за результатами першого
півріччя або перших 9 місяців, також будуть спрямовуватися на підвищення соціальних
стандартів», – зазначив парламентарій.

«Девізом нашої влади є соціалізація видатків державного бюджету та підвищення
добробуту громадян, приведення соціальних стандартів до європейського рівня», –
резюмував депутат-регіонал (Олексій Плотніков: Зарплати, пенсії, матеріальна
допомога сім’ям із дітьми та інші соціальні виплати зростуть уже з 1  липня //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12050). – 2012. – 25.06).

***

БЮТ создает оппозицию предателей, объединяя возле себя «тушек». Достигнув
цели, это объединение сразу же развалится. Об этом заявил народный депутат Украины,
первый заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов
Михаил Чечетов.

«Сегодня «Батьківщину»,  ее знамя отдают «тушкам».  «Тушкой»  БЮТ номер один
являться А. Яценюк, который пришел в большую политику под знаменами В. Ющенко, но
предал его из конъюнктурных соображений, примкнув к «Батьківщине». Н. Катеренчук,
А. Гриценко, Ю. Кармазин также были в политсиле Ющенко – это те же самые «тушки».
То есть, с одной стороны, оппозиция заявляет, что «тушек» в ее рядах не будет никогда, и
что с «тушками» надо бороться, а с другой стороны, лидеры оппозиционных партий,
которых «Батьківщина» притягивает к себе, – это «тушки». Спрашивается, кого они
приведут в новый парламент? Предателей!» – подчеркнул М. Чечетов.

«9 политических партий на прошлых выборах также не имели возможности пройти в
парламент,  потому что рейтинг у них был «ниже плинтуса».  И что они сделали?
Объединились,  поставив во главе В.  Ющенко.  Где теперь «НУ–НС»?  Те же «тушки»
предали В. Ющенко», – напомнил политик.

Он отметил, что «Батьківщина», набирая «тушек», создает оппозицию предателей.
«И эта так называемая объединенная оппозиция создается только для того, чтобы

«доползти до корыта»,  но как только цель будет достигнута –  это объединение сразу же
развалится», – заявил парламентарий.

Депутат также выразил мнение, что фракция БЮТ развалится еще до следующей
сессии. «Фракция бютовцев уже разлагается», – сказал он. «Многим бютовцам сегодня
плюнули в лицо,  чтобы освободить место в списке «тушкам».  И большинство членов
фракции БЮТ возмущает тот факт, что они не могут попасть в список, хотя многие из них
в этой политсиле еще от ее истоков. Поэтому после съезда большинство депутатов в этой
фракции, оскорбленные тем, что не попали в список, станут индивидуальными
политическими игроками и будут принимать решения так, как будут считать нужным», –
отметил политик.

«И на этом примере украинцы увидят так называемое единство оппозиции еще до
выборов», – заявил парламентарий, добавив, что это негативно отразится на результате
оппозиции на выборах. «Ведь оппозиция как предводитель «тушек» и предателей ничего
путного не сделает в нынешнем парламенте. А фракция предателей ничего серьезного не
сделает в парламенте будущем», – резюмировал М. Чечетов (Михаил Чечетов: БЮТ
создает оппозицию предателей, объединяя «тушек» // Официальный сайт Партии
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регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12079). – 2012. –
25.06).

***

Запровадження пропорційно-мажоритарної системи та підвищення прохідного
бар’єру дозволить посилити відповідальність кожного конкретного депутата. Про це
йшлося у виступі народного депутата, члена парламентської фракції Партії регіонів
Максима Луцького на ХІХ засіданні Комітету з парламентського співробітництва між
Україною та ЄС.

«Відповідно до нового законодавства встановлено п’ятивідсотковий прохідний
бар’єр і змішану (пропорційно-мажоритарну систему). 225 депутатів обираються за
пропорційною системою в загальнодержавному багатомандатному виборчому окрузі за
виборчими списками кандидатів у депутати від політичних партій, і 225 депутатів
обираються за мажоритарною системою відносної більшості в одномандатних виборчих
округах. На нашу думку, підвищення прохідного бар’єру дозволить уникнути
потрапляння до найвищого законодавчого органу політичних проектів, які можуть бути
створені винятково під вибори», – сказав М. Луцький.

Він також додав, що запровадження в Україні пропорційно-мажоритарної систему
підвищить відповідальність кожного конкретного депутата.

«Ми переконані, що такі зміни реально закриють дорогу до парламенту популістам,
які конструктивну роботу підміняють гаслами та фальшивою опікою над людьми»,  –
підсумував політик (Максим Луцький: Мажоритарка закриє популістам дорогу до
парламенту // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12085). – 2012. – 25.06).

***

Народный депутат Украины Олег Надоша от фракции Партии регионов
предлагает разрешить курение в закрытых помещениях общественного питания.
Подобную инициативу он изложил в законопроекте № 10666 «О внесении изменений в
закон Украины «О мерах по предупреждению и уменьшению употребления табачных
изделий и их вредного влияния на здоровье населения (относительно урегулирования
вопросов курения табачных изделий в местах общественного питания)», который был
зарегистрирован в парламенте 25 июня.

По мнению Надоши, необходимо снять ограничение на курение в кафе и ресторанах.
Кроме того, парламенту предлагается определить, что в таких заведениях отводится не
менее 30 % площади торговых залов для обслуживания лиц, которые не курят.

В то же время, владелец, уполномоченные им лица или арендаторы
соответствующих сооружений обязаны отвести специальные места для курения,
оборудованные вытяжной вентиляцией или другими средствами для удаления табачного
дыма, а также разместить наглядную информацию о расположении таких мест и о вреде,
который наносит здоровью человека курение.

Стоит отметить, что депутат предлагает взимать штраф от 1 тыс. грн до 10 тыс. грн
за то, что в гостиницах и других местах временного размещения граждан не будет
предусмотрено 30 % номеров для некурящих. В действующем законе это ограничение
составляет 50 % (Регионал предлагает разрешить курение в кафе и ресторанах //
«Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/socium/263289/). – 2012. – 25.06).
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***

Комітет Верховної Ради з питань науки і освіти проситиме Раду Європи перевірити,
наскільки проект Закону «Про вищу освіту» відповідає європейським нормам. Про це
розповів народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, голова
вищезгаданого комітету Максим Луцький.

«Ми чекаємо, щоб Кабмін якомога швидше розглянув проект Закону «Про вищу
освіту», аби потім розглянути в комітеті та передати до зали ВР. Але, враховуючи те, що у
нас залишився лише один сесійний тиждень,  імовірність того,  що його розглянуть саме
зараз,  низька.  Той документ,  який уже вийде з правками Кабінету Міністрів,  має бути
дуже добре вивченим усіма зацікавленими сторонами, а особливо тими, кого він з тих чи
інших причин не влаштовував. Це надзвичайно серйозний законопроект, і його не можна
розглянути за одне засідання комітету. Тому ймовірність, що він потрапить до Верховної
Ради на цій сесії,  дуже низька.  І тут жодним чином ми не зможемо ламати ситуацію й
робити щось швидше та поспіхом, адже законопроект, який пройшов суспільне
обговорення,  має бути підготовлений у якісному форматі в комітеті,  аби подати його до
зали ВР», – сказав М. Луцький.

Парламентарій зазначив, що законопроектом передбачено підняття студентських
стипендій до рівня прожиткового мінімуму.

«Ми створили таку тезу,  що стипендії піднімуть до прожиткового мінімуму – і це є
революційною нормою закону, яку ми вводимо», – наголосив він.

За словами М. Луцького, наразі прийняття законопроекту має бути загальним
питанням, вільним від будь-яких політичних віянь.

«Законопроект є дуже серйозним тестом для всіх політичних сил.  Я вважаю,  що
треба абстрагуватися від політики в цьому питанні та прийняти той документ,  який би
відповідав усім українським і світовим стандартам, адже мова йде про майбутнє наших
дітей. А для того, щоб ніхто не міг відступити, ми попросимо Раду Європи, щоб вона дала
свій вердикт щодо відповідності законопроекту європейським стандартам», – зауважив
депутат (Максим Луцький: Рада Європи перевірить відповідність законопроекту про
вищу освіту світовим стандартам // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12093). – 2012. – 26.06).

***

Народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів,
радник Президента України Анатолій Кінах переконаний, що покращення
інвестиційного клімату – одне з найголовніших завдань, які стоять перед Україною.

«Системні кризи не долаються загальними фразами, деклараціями, обіцянками чи
закликами до знищення чиновників. Для того, щоб долати кризу, і це підтверджує досвід
інших держав, необхідні чіткі, системні, високопрофесійні дії, які відповідають законам
економіки та законам управління», – переконаний політик.

Також він додав,  що євроінтеграція для України –  незворотний процес.  «Нам
потрібно відійти від цих ілюзій, що сам процес євроінтеграції зробить нашу економіку
конкурентоспроможною. Це не так. Тільки наша політична воля, вміння максимально
сконцентрувати інтелект, ресурси, висококваліфікованих людей, природу, географічне
розташування – все це дасть можливість бути конкурентоздатними», – наголосив депутат.

Він також висловив переконання, що покращення інвестиційного клімату – одне з
найголовніших завдань, які стоять перед Україною.

«Для уряду, для Президента, для парламенту і для нас усіх сьогодні має принципове
значення як один із головних чинників мінімізації кризових явищ – максимально
сконцентрувати зусилля на розвитку внутрішнього виробництва і внутрішнього ринку, як
роблять усі держави. Мова йде і про його ємність, і платоспроможність, а це і банківська

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12093
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система, доступ до кредитних ресурсів, уміння захищати сучасними методами свій
внутрішній ринок, як роблять усі держави, підтримати національного експортера, знову ж,
міжнародними сучасними методами.  І тут повинні бути задіяні всі важелі комплексно,  в
тому числі і валютно-курсова, і монетарна, і бюджетна політика», – зазначив А. Кінах
(Анатолій Кінах: Для мінімізації кризових явищ необхідно зосередити зусилля на
розвитку внутрішнього виробництва // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12095). – 2012. – 26.06).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель украинского парламента в Юридическом комитете Парламентской
ассамблее Совета Европы Сергей Кивалов сообщил,  что ПАСЕ приветствует шаги
Украины к выполнению решений Европейского суда по правам человека (ЕСПЧ). Об этом
он заявил, комментируя заседание Комитета ПАСЕ по юридическим вопросам и правам
человека в Страсбурге.

«Главное, что сделали наши болгарские коллеги, – приняли решение создать в своем
парламенте Комитет по надзору за исполнениями решений Европейского суда по правам
человека. Этот опыт может оказаться полезным и для Украины, ведь наша Верховная Рада
имеет контрольные функции», – отметил С. Кивалов.

Он также добавил, что вообще проблематичная ситуация с выполнением решений
Страсбургского суда некоторыми странами, в том числе, увы, и Украиной – ключевой
вопрос, обсуждаемый на Комитете ПАСЕ по юридическим вопросам и правам человека.

«К чести нашей страны, европейские эксперты отмечают, что ситуация в Украине с
выполнением решений ЕСПЧ начинает выравниваться. Это связано с тем, что недавно
Верховная Рада приняла, а Президент подписал соответствующий закон, который
поспособствует выполнению решений ЕСПЧ в Украине», – подытожил политик (Сергей
Кивалов: ПАСЕ приветствует шаги Украины к выполнению решений ЕСПЧ //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12160). – 2012. – 27.06).

***

Фракция Партии регионов отдаст 100 % голосов за лишение депутатов
неприкосновенности. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской
фракции ПР Василий Киселев.

Политик напомнил, что регионалы ранее подали законопроект относительно снятия
депутатской неприкосновенности и сейчас настаивают на его принятии.

Он отметил, что вопрос о снятии неприкосновенности с народных депутатов
поднимали «помаранчевые», идя во власть, но так и не выполнили его. «Они пришли на
одном из лозунгов – о лишении депутатской неприкосновенности, но, не выполнив его,
обманули избирателей», – заявил парламентарий.

В. Киселев также сказал, что сейчас оппозиция пытается уйти от снятия
неприкосновенности с депутатов. «Оппозиция пытается уйти от решения этого вопроса
(снятия неприкосновенности с депутатов. – Ред.), ведь очевидно ее лукавство», –
подчеркнул политик.

«Тогда как фракция Партии регионов при голосовании за этот вопрос отдаст 100 %
голосов за лишение депутатской неприкосновенности», – резюмировал он (Киселев:
Фракция Партии регионов отдаст все 100 % голосов за лишение депутатов
неприкосновенности // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12135). – 2012. – 27.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12095
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12160
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12135


29

***

Второе чтение законопроекта о языках может пройти бурно, с применением
физической силы. Об этом заявил нардеп от Партии регионов Вадим Колесниченко.

«В рамках нынешней Конституции изменение статуса русского языка возможно
только через референдум, который должны созвать 300 депутатов. Сами понимаете, в
парламенте нет 300 депутатов от Партии регионов. Поэтому мы предложили
компромиссный вариант – законопроект о языках. Однако оппозиция не захотела пойти на
компромисс, Руководитель парламентской фракции Александр Ефремов сделал заявление
о том, что, поскольку оппозиция не согласилась сесть за стол переговоров, придется идти
на изменение статуса русского языка ченрез работу Конституционной ассамблеи», –
сказал он.

По словам Колесниченко, 3–4 года работы этого законопроекта снизили бы
напряженность в обществе, позволили бы понять, что «никто никому не собирается
запрещать говорить на родном ему языке».

Он также заявил, что принять данный законопроект Партия регионов надеется до
начала летних каникул в Верховной Раде.

«Представители оппозиции клянутся,  что когда языковой законопроект будет
рассматриваться во втором чтении в парламенте, они, как сказал Яценюк, лягут трупами,
но выиграют войну. Это все обсуждалось в центральных СМИ, и общество уже 2 недели
ожидает драки, взрывпакетов, дымовых шашек и так далее. Мы к этому готовы», – сказал
Колесниченко.

Заместитель секретаря СНБО Нестор Шуфрич добавил, что ситуация с оппозицией
напоминает ему хороший советский мультфильм «А Баба-Яга против».

«Сегодня оппозиция напоминает эту Бабку-Ёжку, которая всегда возмущается, а из-
за чего – сама не знает. Законопроект полностью соответствует ст. 10 Конституции
Украины и Хартии о языках. Из-за чего возмущаться – непонятно», – отметил Шуфрич.

«Я надеюсь, что 2 тыс. поправок, которые внесли к законопроекту оппозиционеры, –
это желание вести дискуссию. Если это тактический маневр с целью затянуть дискуссию,
чтоб ее провалить и перевести в силовое противостояние, то вряд ли это у них получится»,
– заявил он (Законопроект о языках нужно рассмотреть до парламентских каникул –
Колесниченко // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-91651.html). – 2012. –
27.06).

***

Народный депутат от Партии регионов Вадим Колесниченко отметил, что
Конституция Украины нуждается в правильной реорганизации.

«Существующая Конституция требует реорганизации. В рамках новых
международных требований мы должны не просто изменить Конституцию, ее нужно
модернизировать. В частности, модернизации требует судебная ветвь власти и
законодательство, касающееся органов местного самоуправления», – отметил Вадим
Колесниченко (Мы должны не просто изменить Конституцию, ее нужно
модернизировать, – Вадим Колесниченко // «Новый мост» – Днепропетровск
(http://most-dnepr.info/news/society/my_dolzhny_modernizirovat_konstituciju.htm). – 2012. –
27.06).

***

Законопроект о футбольных фанатах пять раз вносили в повестку дня Верховной
Рады, но все время откладывали. Об этом во время встречи с молодежью Луганской
области рассказал нардеп от Партии регионов Вадим Колесниченко.
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Он рассказал, что проект закона об обеспечении общественного порядка и
безопасности во время проведения футбольных матчей, давно подготовлен и согласован с
УЕФА и ФИФА, но вызывает противодействие со стороны МВД. «Пять раз законопроект
снимался с голосования из-за противодействия со стороны МВД. Это связано с тем, что
милиция не хочет нести персональную ответственность. Они не готовы полностью
обеспечить порядок. Чего стоит только то, что у 5 футбольных клубов премьер-лиги нет
договоров с милицией на время проведения матчей», – отметил Колесниченко.

Он подчеркнул, что есть два вида болельщиков: те, которые действительно болеют
за футбольную команду, и ультрас, которые призваны дестабилизировать общество.
«Ультрас –  это,  как правило,  агрессивные формирования,  которые могут по команде
дестабилизировать общество. Это люди, которые специально обучаются для массовых
драк», – рассказал нардеп.

Колесниченко заметил, что в среде ультрас существует прайс-лист, где описывается,
сколько заплатят, если «просто кричишь, другая цена, если оказывается противодействие
милиции и т.д.». Он отметил, что парней из «Ультрас» часто используют оппозиционные
силы на различных акциях.

«Стадион – это место, куда люди приходят посмотреть на спектакль, получить
удовольствие, а не наблюдать за политическим шоу. Этот закон требуют сами футбольные
клубы. Надеюсь осенью удастся провести первое голосование, все зависит от
политической воли будущего парламента», – резюмировал Колесниченко.

Также законопроектом предусматривается борьба с договоренностями о
проигрышах и победах в футбольных матчах (Колесниченко: Законопроект о
футбольных фанах тормозят в МВД // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-
91629.html). – 2012. – 27.06).

***

Народный депутат фракции Партии регионов Виталий Заблоцкий считает, что
то,  что большинство украинцев поддерживают Партию регионов и действующего главу
государства, свидетельствует об одобрении действий власти относительно реализации
социальных инициатив, языковой политики, уровня проведения Евро-2012.

Как сообщает пресс-служба Партии регионов, депутат отметил, что граждане не
воспринимают заявления «Фронта Змін» и «Батьківщини» об объединении и все больше
разочаровываются в оппозиции.

«Понятно, что избиратели не восприняли слияние «Фронта Змін» и «Батьківщини»
как усиление оппозиции. Все эти «мантры» о «объединенной оппозиции» больше
направлены на убеждение самих объединителей, а не избирателей. Ведь те, кто видел в
Яценюке альтернативу «Батьківщині», поняли, что это не альтернатива и почувствовали
разочарование. Те же, кто поддерживал «Батьківщину», поняли, что если она берет к себе
Яценюка, то в ее рядах идет речь о «кризисе жанра» и несостоятельности конкурировать в
политической среде с такой «альтернативой». Это тот классический случай, когда «минус
на минус дает еще больший минус», – отметил В. Заблоцкий.

Он акцентировал внимание на росте рейтинга Партии регионов в сравнении с
соответствующими предыдущими соцопросами и существенный отрыв от результатов
оппозиции.

«Рост рейтинга Партии регионов связано с тем, что накануне выборов граждане
более реалистично и критически оценивают действия всех политических игроков. Людям
становится понятно, что реальная сила, которая обеспечивает позитивные превращения,
осуществляет модернизацию, социальные инициативы – это правящая Партия регионов. И
альтернатива этому – лишь ничем не подкрепленные обещания и непутевые попытки
каких-то пиаровских акций от оппозиции, то есть то, что никоим образом не может
противопоставляться реальным делам власти», – отметил депутат (Лидерство Партии
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регионов и Президента в опросах является следствием позитивной работы команды
власти – «регионал» Заблоцкий // President.org.ua
(http://www.president.org.ua/news/news-322211/). – 2012. – 27.06).

***

Народный депутат Украины от Партии регионов Алексей Плотников убежден,
что сокращение госдолга Украины – это полное нивелирование заявлений оппозиции о
том, что страна якобы находится на грани дефолта.

«Сокращение государственного долга Украины свидетельствует о том, что в стране
улучшается макроэкономическая ситуация, о том, что правительство имеет возможности
для нормального обслуживания госдолга», – цитирует слова политика пресс-служба
Партии регионов.

Плотников также подчеркнул, что показатель сокращения госдолга – это и
опровержение всех заявлений оппозиции о том, что Украина находится на грани дефолта
и у нас нечем обслуживать госдолг.

Он выразил убеждение, что экономика Украины будет и дальше успешно
развиваться, а также будут активно привлекаться инвестиционные ресурсы в нашу страну.

«Эти позитивные параметры, несомненно, скажутся и в процессе подготовки
бюджета на 2013 г., в процессе возможной коррекции бюджета этого года, который будет
происходить по итогам полугодия», – подытожил парламентарий (Регионал: Сокращение
госдолга Украины – это полное нивелирование заявлений оппозиции о том, что
страна на грани дефолта // Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/business/economics/1365077-regional-sokrashchenie-gosdolga-
ukrainy-eto-polnoe-nivelirovanie-zayavlenij-oppozicii-o-tom-chto-stra). – 2012. – 27.06).

***

Саммит стран ЕС, который запланирован на конец июня, определит путь
дальнейшего развития не только Евросоюза, но и всего европейского континента. Об этом
сказал народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по иностранным делам Леонид
Кожара.

«Эта встреча по своей важности превзойдет все предыдущие саммиты ЕС
«кризисного» периода. Полноценная стратегия выхода из европейского долгового кризиса
нужна всем. Ведь, если еврозона таки покатится под откос, будет плохо не только Европе.
Но и Китаю,  и Индии,  и России,  и,  конечно же,  Украине с ее немалой зависимостью от
европейского рынка», – отметил парламентарий.

«Решения, которые будут приняты на саммите, определят не только путь, по
которому пойдет еврозона, но и направление развития всего европейского континента.
Они замедлят либо ускорят темпы роста в разных уголках планеты», – добавил он.

По убеждению Л. Кожары, долговой кризис, который поглотил ЕС, и неспособность
стран еврозоны справиться с ним в течение длительного времени подрывают
международные позиции Европейского Союза. «В сложившейся ситуации выигрывают
европейские страны, оставшиеся в стороне от тесной интеграции в рамках еврозоны. Это
– страны-члены ЕС из Восточной Европы, а также страны ЕАСТ, связанные с Евросоюзом
единым экономическим пространством», – подчеркнул депутат и добавил, что Украине
необходимо извлечь уроки для себя и быть более прагматичной в формулировании
конечных целей политики евроинтеграции.

«Кризис еврозоны показал, что не всегда углубленная интеграция является панацеей
от бед», – отметил политик (Леонид Кожара: Ближайший саммит стран ЕС
определит путь дальнейшего развития еврозоны // Официальный сайт Партии
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регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12156). – 2012. –
27.06).

***

Наступного року для перевезення школярів у сільській місцевості буде закуплено
півтисячі шкільних автобусів. Про це зауважив народний депутат України, член
парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету ВР з питань науки і освіти
Максим Луцький.

«Програма «Шкільний автобус» надзвичайно необхідна українському селу. Якщо
взяти статистику за цей рік,  то близько 200  автобусів було закуплено на кошти
державного бюджету і майже стільки ж –  за гроші місцевих бюджетів.  Вже близько
500 автобусів уже побачило українське село, яке дуже довго їх чекало. У 2008–2009 н. р.
подібні програми жили лише на папері, а сьогодні «Шкільному автобусу» приділяється
дуже пильна увага. У наступному році ми закупимо точно не менше, ніж у цьому. І якщо
ми говоримо, що вже було закуплено близько 450, то у наступному календарному році ми
придбаємо ще мінімум стільки ж», – сказав М. Луцький.

Депутат також додав, що реформування шкільної освіти у сільській місцевості є
проблемним явищем, над яким потрібно систематично та цілеспрямовано працювати. За
словами голови комітету, сьогодні уряд робитиме все можливе, щоб стимулювати
розвиток села і надавати йому підтримку, в тому числі і в освітній сфері.

«Нещодавно ми провели парламентські слухання щодо проблем освіти у сільських
школах, зараз підготуємо матеріали і будемо ще змінювати певні речі, аби покращити
становище у цій галузі. На сьогодні в Україні 560 шкіл, у яких навчається до 10 учнів у
всіх класах і майже 1,5 тис. шкіл, у яких навчається до 40 осіб. Тому зараз відбувається
оптимізація мережі навчальних закладів, а відповідно шкільні автобуси на сьогодні є
об’єктивною реальністю, яка допомагає покращити цю ситуацію, аби у школах існувала
певна конкуренція та професійна наповненість», – сказав М. Луцький (Максим Луцький:
Для перевезення школярів у сільській місцевості наступного року буде закуплено
півтисячі шкільних автобусів // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12207). – 2012. – 30.06).

***

Персональное голосование каждого из народных депутатов обеспечить невозможно.
Об этом сказал заместитель главы фракции Партии регионов Владимир Зубанов.

По его словам, партия власти не сможет обеспечить персональное голосование
каждого из своих депутатов. Поскольку голосование в сессионном зале парламента
проходит практически каждую минуту, а в Партии регионов – 192 депутата.

«В день бывает несколько десятков голосований.  Кто-то вышел из зала,  кого-то
министр ждет, избиратели пришли. Такого не бывает, чтобы все сидели в зале. Так что
теперь, ничем, кроме голосований, не заниматься? Мы не можем и не сможем в таком
случае обеспечить стопроцентное голосование», – возмутился он.

«Регионал» считает, что инициатива оппозиции о персональном голосовании сужает
его права, как народного депутата (Партия регионов признала, что не сможет
обеспечить персональное голосование депутатов // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120630_partiya-regionov-priznala-chto-
ne-smojet-obespechit-personalnoe-golosovanie-deputatov). – 2012. – 30.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12156
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12207


33

***

Реализация программы по сносу устаревшего жилья может начаться в лучшем
случае в 2013 г.,  ведь в Госбюджете на 2012 г.  на данную программу не предусмотрено
средств. Об этом сказал член Комитета Верховной Рады по вопросам жилищно-
коммунального хозяйства, народный депутат Украины от КПУ Евгений Волынец.

«Средств на это не выделялось, и были очерчены лишь теоретические основы такой
программы. Но это, возможно, реализуют в следующем бюджете. Но я думаю, что выборы
пройдут, и у правительства уже не будет особого интереса к этой проблеме. Тем более,
что в Жилищном кодексе такие положения не прописаны», – отметил Е. Волынец.

Парламентарий подчеркнул, что в крупных городах цены на жилье в десятки раз
превышают средних доход граждан,  поэтому у государства просто не хватит средств на
покрытие расходов, связанных со сносом устаревшего жилого фонда и строительством
нового жилья.

«Если на периферии можно каким-то образом это перекрыть за счет тех средств,
которые выделяет Кабмин, то в таких мегаполисах, как Киев, Харьков, Донецк, ценовая
политика на жилье отличается от небольших населенных пунктов. Идея, конечно,
неплохая, но, к сожалению, она подготовлена под выборы и потому является
популистской», – отметил он.

Е. Волынец отметил, что в связи с высокой ценой земельных участков, на которых
расположена старая застройка, гражданам не стоит надеяться на бесплатное получение
жилья в том месте, где они проживали ранее.

«После сноса старых зданий останутся «хлебные» земельные участки, которые
сегодня стоят достаточно дорого. Поэтому вряд ли кто-то будет возвращать людей в новое
здание бесплатно –  за каждый квадратный метр с жителей будут требовать
дополнительной платы», – добавил Е. Волынец (Евгений Волынец: Снос устаревшего
жилья начнется не раньше 2013 года // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-
volynec-snos-ustarevshego-zhilya-nachnetsya-ne-ranshe-2013-goda/). – 2012. – 23.06).

***

Объединение Налоговой и Таможенной служб возможно не ранее, чем через пять
лет. Об этом в ходе брифинга заявил глава Государственной таможенной службы
Украины (ГТСУ), коммунист Игорь Калетник.

«Мы отрабатываем с Налоговой службой целый ряд общих операций по нарушению
налогового законодательства. Речь идет о 212 статье Налогового кодекса, с учетом
декриминализации товарной контрабанды наблюдается динамика ввоза товаров с
уклонением от уплаты налогов. Поэтому, я думаю, мы можем в перспективе
рассматривать вопрос объединения Налоговой и Таможенной служб, но это может быть
через достаточно длинный промежуток времени, возможно, через 5 лет, а может быть и
больше. Необходимо тщательно изучить этот вопрос», – заявил И. Калетник.

Игорь Калетник также отметил, что некоторые страны практикуют объединение
этих служб (Игорь Калетник: Объединение ГНСУ и Гостаможни возможно не ранее,
чем через 5 лет // Компартія України (http://www.kpu.ua/igor-kaletnik-obedinenie-gnsu-i-
gostamozhni-vozmozhno-ne-ranee-chem-cherez-5-let/). – 2012. – 25.06).

***

Несколько гривен,  которые с 1  июля правительство добавляет к пенсиям и
зарплатам, проблемы людей совершенно не решат, а только вызовут у них раздражение.
Такое мнение выразил народный депутат Украины от Коммунистической партии
Украины Александр Голуб.
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«За последний период цены на все, в том числе на коммунальные услуги,
подскочили значительно выше, чем эти несчастные несколько гривен, которые добавят к
пенсиям и зарплатам. Такие инициативы – это вообще дискредитация социальной
политики страны», – отметил А. Голуб.

По его мнению, подобные инициативы не эффективны, потому что правительство не
хочет вводить контроль за ценами со стороны государства, чтобы ограничивать их рост.

«К тому же эти выплаты никак не связаны с ростом производства. Кроме инфляции
и надувания социального пузыря, они ни к чему не приведут», – уверен парламентарий.

В то же время он подчеркнул, что КПУ предложила Антикризисную программу, в
которой есть конкретные методы для повышения социального уровня граждан.

«В первую очередь нужно развивать базовые отрасли и создавать новые рабочие
места на наукоемких производствах. Такая программа предусматривает создание 50 тыс.
рабочих мест в год. Таким образом увеличится размер зарплат и пенсий, но не на
несколько гривен, а значительно больше», – резюмировал А. Голуб (Александр Голуб:
Повышение соцвыплат на несколько гривен вызовет лишь раздражение людей //
Компартія України (http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-povyshenie-socvyplat-na-neskolko-
griven-vyzovet-lish-razdrazhenie-lyudej/). – 2012. – 27.06).

***

Если снять мораторий на продажу земли, ее всю распродадут. Об этом заявил
народный депутат Украины от Компартии Украины Евгений Царьков во время
«круглого стола».

По словам коммуниста, снятие моратория на продажу земли приведет к ее массовой
скупке агрохолдингами.

«Если это произойдет, то Сорос на фоне наших олигархов будет выглядеть нищим.
Фракция КПУ всячески пытается не допустить этого решения, но нужна поддержка всего
парламента», – сказал Е. Царьков.

Он уточнил, что ни в одной стране, которая хочет развивать свою экономику, не
допускают продажи земли.

«Если землю продать, Украина, фактически, перестанет существовать как
государство. Земля – это главное богатство страны, мы должны это понимать», –
резюмировал коммунист (Евгений Царьков: Нельзя допускать снятия моратория на
продажу земли // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-nelzya-dopuskat-
snyatiya-moratoriya-na-prodazhu-zemli/). – 2012. – 27.06).

***

Введение института аренды земли через государство может принести в бюджет
400 млрд грн. Такое мнение выразил депутат от фракции Коммунистической партии
Украины Евгений Царьков во время круглого стола.

По словам политика, введение аренды земли является мировой практикой и успешно
работает во всех развитых странах.

«Земля – это одно из главных достояний государства, ее нельзя подорвать, но можно
ввести аренду. Так, если всю землю пустить на аренду – это принесет 400 млрд грн в
бюджет», – сказал Е. Царьков.

Он также добавил, что для введения аренды земли нужно провести распределение по
кадастру земли.

«Все права необходимо передать в распоряжение государственному земельному
банку,  который и будет в дальнейшем сдавать их в аренду»,  –  подытожил коммунист
(Введение института земли принесет в бюджет 400 млрд гривен – КПУ // ГолосUA

http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-povyshenie-socvyplat-na-neskolko-griven-vyzovet-lish-razdrazhenie-lyudej/
http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-povyshenie-socvyplat-na-neskolko-griven-vyzovet-lish-razdrazhenie-lyudej/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-nelzya-dopuskat-snyatiya-moratoriya-na-prodazhu-zemli/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-nelzya-dopuskat-snyatiya-moratoriya-na-prodazhu-zemli/
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(http://www.golosua.com/ru/main/article/ekonomika/20120627_vvedenie-instituta-zemli-
prineset-v-byudjet-400-mlrd-griven-kpu). – 2012. – 27.06).

***

В КПУ прогнозируют, что некоторые представители парламента могут прибегнуть к
методу блокирования работы Верховной Рады при голосовании законопроекта о введении
налога на роскошь. Такое мнение выразил народный депутат от Коммунистической
партии Украины Александр Голуб.

По его словам, парламентское большинство будет вынужденно голосовать за данный
законопроект, однако не все представители Партии регионов хотели бы это делать.

А. Голуб отметил, что при голосовании может произойти все что угодно: от
блокировки работы парламента,  до формирования повестки дня,  когда за этот
законопроект просто не успеют проголосовать.

А. Голуб подчеркнул, что Верховная Рада, в большинстве случаев, представляет
собой владельцев крупного капитала или же их менеджеров.

«Для богатых людей закон на роскошь – это харакири. Но если наблюдать за
нашими олигархами, то ни одного порядочного самурая среди них я не вижу», – сказал он.

Депутат отметил, что данный законопроект имеет много спорных норм и
неточностей, которые могут сделать его неэффективным.

Тем не менее, А. Голуб выразил убеждение о необходимости его принятия
(Голосование за налог на роскошь не обойдется без конфликта – Голуб // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120627_golosovanie-za-nalog-na-
roskosh-ne-oboydetsya-bez-konflikta-golub). – 2012. – 27.06).

***

Вслед за Пенсионной реформой, Налоговым и Уголовно-процессуальным кодексами
украинское правительство готово запустить новый проект – Трудовой кодекс.

Хотя новым его назвать сложно – Трудовой кодекс был принят в первом чтении еще
в 2008 г. Теперь власть готовит новое чтение законопроекта, но так как предыдущие
инициативы вызвали волнения среди украинцев, то профильный министр высказался за
необходимость повременить с этим документом и вернуться к нему уже после выборов.

Заслуженный экономист Украины, народный депутат Украины от фракции
Народной Партии Николай Деркач в интервью рассказал,  станет ли новый закон о
труде тем катализатором, той последней каплей, которая выведет украинцев на
баррикады, и насколько это будет современный и продуманный документ, защищающий в
равной степени права как работников, так и работодателей.

«Положительной характеристикой кодекса является более подробная и четкая по
сравнению с КЗоТ Украины регламентация прав и обязанностей участников трудовых
отношений, а, также, впервые исчерпывающе перечислены те отношения, которые
подлежат регулированию нормами трудового (а не других отраслей, как раньше) права.
Но документ требует еще серьезной доработки и общественного обсуждения».

«В том, чтобы новый закон защищал права работников, заинтересованы мы все.
Если раньше свои права приходили отстаивать под стены ВР предприниматели и
чернобыльцы, то в этом случае, их будут защищать еще больше людей. Власть это
понимает, поэтому и перенесла голосование на период после выборов. Но надо отметить,
что не следует искать в трудовом праве политических лозунгов, оно направлено в первую
очередь на регулирование трудовых отношений».

«В проекте закона нет раздела о гарантиях деятельности профсоюзов, но есть
механизм разделения объединений на те, которые могут отстаивать права коллектива, и
те, которые этого права лишены. Каким путем будут определять полномочия профсоюзов,
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и кто это решение будет принимать – вопрос, как говорится, «на часі». Настораживает то,
что создается прецедент по манипулированию объединениями работников и
разграничению на «свой-чужой». В такой ситуации вполне возможно, что старый
профсоюз не будет иметь полномочий для того, чтобы заключать договора, защищать при
массовых сокращениях, бороться с задолженностью по выплате заработной платы, а
новый не сможет новым критериям соответствовать.

Следует отметить,  что новый закон о труде будет слишком обременительным и
трудным для наших людей, которые в большинстве своем юридически не очень
подкованы, поэтому важно через профсоюзы разъяснить в трудовых коллективах нормы
проекта с тем, чтобы все понимали свои права и обязанности».

«Как представителю Народной Партии, для меня важен момент трудоустройства
молодых специалистов в селе. По проекту нового трудового законодательства, молодые
специалисты, заключившие контракт на работу в селе, получают «подъемные» в размере
чуть больше 5 тыс. грн.

Среди положительных наработок, которые у большинства не вызывает споров,
можно назвать отказ от указания в объявлениях о вакансиях возраста и пола кандидатов,
оформление трудовой книжки при прохождении стажировки. Работодатели, которые
создают рабочие мета для молодых специалистов и безработных старшего возраста на
срок не менее чем на два года, в течение года освобождаются от оплаты единого
социального взноса. Важной новацией проекта является закрепление на законодательном
уровне нормы, устанавливающей санкцию по отношению к работодателю – пеню за
задержку зарплаты в размере 2 % учетной ставки Национального банка за каждый день
задержки. Эти и другие нормы направлены на борьбу с безработицей, но они больше
похожи на «косметический ремонт», чем на «капитальную» перестройку рынка труда.

Хочу отметить новации в проекте нового Трудового кодекса. Это попытка отойти от
советских стандартов трудового законодательства и приблизить работника и работодателя
к современным условиям, которые определяются еще и тем, что экономический кризис в
Украине не закончился».

«Кодекс должен стать основным законодательным актом, который установит
основные правила игры в трудовых отношениях. Именно поэтому его внедрение
предусматривает отмену ряда важных законов, действующих на сегодня: «Об оплате
труда», «Об отпусках», «О коллективных договорах и соглашениях», «О порядке
разрешения коллективных трудовых споров (конфликтов)» и частично Закон Украины
«Об охране труда».

Есть все основания считать, что работодатели и работники будут отстаивать свои
права, главное соблюсти правило «золотой середины» и не довести до народных
волнений, как это было в случае с предпринимателями и чернобыльцами.

Важно понимать, что ни коллективная, ни индивидуальная работы по сути своей не
связаны с решением политических задач, поэтому к обсуждению норм трудового
законодательства нужно подходить обдуманно и без предвыборных спекуляций» (Новый
Трудовой кодекс: работодатели против работников? // Офіційний сайт Народної
Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=25&ArticleID=16171&). –
2012. – 25.06).

***

Пока одни представители украинской власти заявляют о необходимости
консолидировать украинское общество, другие ее представители создают реальные
предлоги для его разделения. Об этом 22 июня заявил народный депутат от фракции
«БЮТ–Батьківщина» Александр Сочка.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=25&ArticleID=16171&


37

Комментируя выступление вице-премьер-министра Украины по гуманитарным
вопросам, министра здравоохранения Раисы Богатыревой в Киеве на круглом столе
«Стратегия гуманитарного развития Украины – ответ на вызовы современности», депутат
отметил, что нынешняя гуманитарная политика требует от правительства Украины «не
громких заявлений, а тихой отставки». «Говорить о гуманитарной политике у нас могут
очень многие политики, в том числе и со стороны власти. Другое дело, каким образом в
стране эта гуманитарная политика осуществляется. Честно говоря, я думаю, что
нынешнему правительству, после тех результатов, которые мы на сегодня имеем, стоило
бы молча уйти в отставку, ничего не комментируя. Богатырева говорит, в том числе, об
объединении страны и о том, что нужно убрать искусственные барьеры, которые мешают
этому объединению. Я хочу сказать, что именно эта власть очень жестко разделяет страну,
в частности, языковой вопрос этому самое яркое подтверждение. Потому что, если им
удастся принять этот законопроект, а сегодня, как мы видим по последним голосованиям,
в том числе, по голосованию языкового законопроекта в первом чтении, у них есть
достаточное количество голосов, мы можем сказать, что тот раздел на Украине, который
существует,  будет оформлен еще и по языковому вопросу.  В тех областях,  где больше
десяти процентов русскоговорящего населения, безусловно, будет принято решение о том,
чтобы там вторым государственным языком сделать русский. Вот, это разделение страны
будет оформлено еще и таким образом. Хотя, люди, которые общаются на русском языке,
на сегодня никоим образом не выказывают свое недовольство и не говорят,  что им
запрещают общаться на русском. Придумывается искусственный повод, как еще
разделить эту страну, чтобы потом на этом противоречии играть», – заявил Сочка.

«На сегодня, в результате действий этой власти разделение получилось таким – сама
страна не разделилась, а как раз объединилась в непонимании и неприятии того, как
работает эта власть. Вот именно для того, чтобы провести эту черту разделения
абсолютно в другой плоскости, они сейчас в сфере гуманитарной политики, языковой
политики, разделяют общество. Чтобы отделить общества не от себя, а чтобы общество
разделить, и, по крайней мере, сыграть на одной стороне этого гуманитарного поля и
сохранить свои позиции», – считает Сочка (Украинский политик: Нынешняя политика
требует от правительства Украины «не громких заявлений, а тихой отставки» //
REGNUM (http://www.regnum.ru/news/1544625.html). – 2012. – 23.06).

***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» запровадить обов’язкове державне медичне
страхування та надасть пільги роботодавцям, які страхуватимуть своїх працівників. Про
це заявив народний депутат від фракції «БЮТ–Батьківщина» Сергій Шевчук,
відкриваючи круглий стіл «Сучасна, якісна, доступна медицина», який відбувається в
рамках громадського обговорення програми об’єднаної опозиції.

«Основою системи охорони здоров’я України буде обов’язкове державне медичне
страхування та поступовий розвиток добровільного медичного страхування
роботодавцями своїх працівників. Для роботодавців, які страхуватимуть людей, буде
передбачено податкові пільги», – сказав С. Шевчук.

Депутат повідомив, що опозиційна стратегія охорони здоров’я включає широкий
комплекс питань: екологію, медичне виховання людей, пропаганда здорового способу
життя, подолання алкогольної і наркологічної залежності суспільства.

Крім того, об’єднана опозиція обіцяє позбутися практики, коли людині без реєстрації
у певному населеному пункті відмовляють у наданні медичної допомоги.

«Настав час відмовитися від принизливої практики дешевої робочої сили в медицині.
Низька заробітна плата принижує лікаря, неякісні медичні послуги – пацієнта, а
розрахунок хабарами – обидві сторони», – зауважив Шевчук.



38

За його словами, кожному громадянину має бути гарантовано законом обсяг
безкоштовних медичних послуг.

В роботі круглого столу взяли участь професори, представники Національної
академії медичних наук та медичних закладів освіти, керівники лікарень і практикуючі
лікарі, фармацевти, представники страхових компаній і фахівці з медичного права.

Крім загальних медичних питань охорони здоров’я, було обговорено питання якості
сільської медицини, проблеми її доступності, питання робочого місця для сільського
лікаря, медичне виховання населення, пропаганда здорового способу життя тощо.

Всі пропозиції були зафіксовані редакційною комісією для їх узагальнення та
подальшої інтеграції в остаточний проект Програми об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Більшість учасників заходу погодилися, що така серія круглих столів – це перший
досвід в країні, коли політична сила не просто відкрила свою програму ще до початку
виборів, але й проводить її широке експертне і громадське обговорення (Об’єднана
опозиція виступає за обов’язкове державне медичне страхування // Сайт Політичної
Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11451.html).
– 2012. – 26.06).

***

Вице-спикер Николай Томенко предлагает на законодательном уровне запретить
использовать изображения детей в партийной или политической рекламе.

Он констатировал, что в последнее время в коммерческой и политической рекламе
начали активно использовать изображения детей.

Томенко напомнил, что ст. 20 Закона о рекламе содержит четкие ограничения
относительно использования изображений детей в рекламе. Вместе с тем он выразил
сожаление, что «как размещенная на телевидении, так и наружная реклама многих
товаров содержит ряд явных нарушений этих ограничений».

«Однако еще более угрожающие масштабы приобретает тенденция использования
изображений детей должностными лицами в контексте политической или партийной
рекламы», – подчеркнул вице-спикер.

По его словам, к сожалению, в Украине так и не принят специальный закон, который
регулировал бы политическую рекламу.

Однако Томенко назвал вполне очевидным, что, исходя из духа действующего
Закона о рекламе и элементарной этики и морали, использовать изображения детей в
рекламе глав областных администраций и в контексте рекламы их как руководителей
партийных организаций Партии регионов является недопустимым.

По его словам,  речь идет,  в частности,  о рекламной кампании Партии регионов и
председателей Черкасской, Киевской и других областей.

Томенко назвал это недопустимым и с нравственной точки зрения, и с точки зрения
того, что во всех странах мира существует табу на использование детей в партийных или
политических рекламных проектах.

По его словам, «если политические деятели и чиновники сегодня не
руководствуются общими принципами этики и морали, очевидно, нужно вносить в Закон
о рекламе норму, которая бы запрещала использовать изображения детей в партийной или
политической рекламе» (Томенко хочет запретить использовать детей в политике //
Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/article/49561). – 2012. – 28.06).

***

Неучасть опозиції у Конституційній асамблеї (КА) означає, що ми йдемо до
громадянської війни. Про це сказав народний депутат від НУ–НС Кирило Куліков.

http://byut.com.ua/news/11451.html
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«Конституцію пише не Янукович, а КА. В асамблею входять люди, яких я особисто
знаю, і які ніколи не будут працювати на Януковича», – впевнений політик.

Він також прокоментував небажання опозиції працювати в асамблеї: «У нас така
опозиція, що у мене до неї питання. Я завжди казав, що є два шляхи розвитку держави: це
зміна Конституції і революція. Еволюційний законний шлях і не еволюційний – повалення
режиму.  Якщо в нас Сеня (Арсеній Яценюк.  –  Ред.)  такий революціонер,  то слава Богу.
Неучасть у КА означає, що ми готуємося до громадянської війни, до знесення цього
уряду. Я ж військовий, для кого війна біда, а для кого – робота. То ж я запросто», – сказав
він.

Він зазначив, що з опозиції «такі революціонери-ленінці, як з нього китайський
космонавт».

«Тому, є питання, щодо участі у Конституційній асамблеї, але я ще раз кажу, що
наприклад Мусіяка (Віктор Мусіяка – автор Конституції. – Ред.), який був віце-спікером,
написав першу Конституцію, написав коментарі до усіх законів про вибори, є фахівцем і
дуже порядною людиною, він ніколи не пропустить у нову Конституцію норму про
двомовність», – зазначив нардеп.

«Питання двомовності на 31  місці для українців,  –  додав Куліков.  –  На першому
місці зарплати і пенсії, відшкодування усіх збитків» («З опозиції такі революціонери-
ленінці, як з мене китайський космонавт» – «нунсівець» // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/163235-z-opoziciyi-taki-revolyucioneri-leninci-yak-z.html). – 2012. –
25.06).

***

Народный депутат от НУНС Владимир Арьев уверен, что экс-Президент Виктор
Ющенко – балласт для любой политсилы, идущей на выборы.

«Он не то,  что партии «Наша Украина» не прибавит голосов,  но и заберет все,  что
еще осталось. В данном случае фигура Виктора Ющенко – это балласт для любой
политической силы, которая идет на выборы», – сказал В. Арьев.

По его словам, Ющенко – это человек, который «предал идею, с которой он шел, и
избирателей, он не может ничего дать своей политической силе».

«Предателей не любят нигде. Воскреснуть ему как политику не удастся. Я уверен в
том, что это отберет у «НУ», где есть много порядочных людей, даже то, что они могли
бы получить на выборах, именно из-за фигуры Виктора Ющенко», – резюмировал Арьев
(Арьев: Ющенко – балласт для любой политической силы // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n103595). – 2012. – 26.06).

***

Альтернативный Меджлису «Крымскотатарский народный фронт» – это проект
российских спецслужб. Об этом сообщил глава Меджлиса крымскотатарского народа,
депутат от НУНС Мустафа Джемилев.

«Еще в начале прошлого года мы получили информацию о работе ФСБ России по
созданию противовеса Меджлису – ибо Меджлис, оказывается, у российских аналитиков
рассматривается как одно из главных противодействий в реализации стратегических
интересов России на территории Крыма. У них ставилась задача до сентября 2012 г.
изменить руководство Меджлиса и внедрить туда пророссийски ориентированных лиц из
числа крымских татар. Там же говорилось о необходимости создания различных
организаций в противовес Меджлису. Самое интересное – они решили, что можно даже
создавать антироссийские крымскотатарские организации, но с единственным условием
финансирования, что они будут антимеджлисовские. В этом же перспективном плане
говорилось о необходимости затем всех их объединить в единый фронт. Откровенно

http://glavnoe.ua/news/n103595
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говоря, сначала я смотрел я на эту информацию, как на какую-то «утку» и
дезинформацию. Но оказалось иначе. В конечном итоге они создали 13–14 организаций
по несколько человек в каждой, объединили их в группу и назвали «Крымскотатарский
народный фронт», – отметил Джемилев.

По словам главы Меджлиса, «Крымскотатарский народный фронт» финансируеться
со стороны ФСБ.

«В той информации, которую мы получили, говорилось о 20 млн дол. на реализацию
всего проекта», – отметил Джемилев (ФСБ дала 20 миллионов долларов на развал
Меджлиса – Джемилев // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/84092.html). – 2012. –
27.06).

***

Меджлис крымскотатарского народа ведет переговоры с объединенной оппозицией
об участии в выборах. При этом крымские татары хотят получить два места в проходной
части списка. Об этом сообщил глава Меджлиса крымскотатарского народа, депутат
от НУНС Мустафа Джемилев.

По его словам, в среднем можно рассчитывать, что на предстоящих парламентских
выборах по рекомендации Курултая за объединенную оппозицию проголосуют около 70–
75  %  пришедших к урнам крымских татар.  «Поэтому мы считаем,  что было бы
справедливо рассчитывать как минимум на два проходных места в списке той
политической силы, с которой мы вступим в предвыборный союз. В объединенной
оппозиции пока по этому поводу не принято какое-то решение», – сказал Джемилев.

Он сообщил, что в КОДе говорят об одном месте гарантировано проходной части
списка, а другое место – на грани риска. «Это нас не устраивает, поскольку мажоритарные
округа в Крыму так нарезаны, что ни в одном из них нет такого числа крымских татар, что
даже при 100 % их участии в голосовании можно было бы рассчитывать на
положительный результат. Но мы могли бы, по меньшей мере, в 2–3 округах с процентом
крымских татар от 18 до 25 % содействовать избранию кандидатур от той политической
силы, с которой мы будем в союзе», – сказал Джемилев (КОД дает крымским татарам
только одно место в списке // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/84056.html). – 2012. –
27.06).

***

Народный депутат из фракции НУНС, лидер партии Гражданская позиция
Анатолий Гриценко уверен, что экс-премьер Юлия Тимошенко вернется в активную
политику. Он считает экс-премьера очень сильным человеком.

«Юлия Тимошенко –  очень сильный человек.  Как политик она сильнее многих
мужчин. Во многих ситуациях она переламывала неблагоприятное стечение
обстоятельств, когда политики-мужчины опускали руки. Поэтому мне трудно
представить, что, выйдя из тюрьмы, она сосредоточится на семейной жизни или будет
писать мемуары. Тимошенко вернется в активную политику», – отмечает политик.

Гриценко подчеркивает, что ответ на вопрос, когда Тимошенко выпустят из тюрьмы
знает только один человек – Президент Украины Виктор Янукович.

«Мне трудно представить, что Янукович вдруг вспомнит о законе, о справедливости
и примет решение об амнистии либо другим путем выпустит Юлию Тимошенко на
свободу до президентских выборов. Ведь Янукович боится Тимошенко, потому и держит
за решеткой», – заявляет оппозиционер.

Гриценко уверен, после смены Президента Тимошенко гарантированно будет
оправдана и выйдет на свободу (Гриценко: «Тимошенко сильный человек и еще
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вернется в политику» // «MOBUS.com» (http://www.mobus.com/mnenie/338104.html). –
2012. – 29.06).

***

Народный депутат от НУНС Юрий Кармазин не против вообще ликвидировать
институт Президента, но считает, что надо соблюдать действующий закон.

«Видя,  какие у нас были Президенты в Украине,  то если принимали бы новую
Конституцию, то я вообще не видел бы необходимости в таком институте. Но я отношусь
к тем, кто поддерживает соблюдение Конституции. Давайте попробуем пожить по этой
Конституции, придерживаться ее», – заявил Кармазин.

По мнению Кармазина, идея избирать Президента в парламенте является
неприемлемой. «Это право людей – менять Президента. Понятно, для чего Партия
регионов под видом ученых и других создала там себе большинство в Конституционной
асамблее. Иначе не было бы такого рвения в Администрации Президента. Просто создали
управление, затем туда направили людей и теперь под разговорами о всем этом, будут
реформировать Конституцию», – пояснил он.

«Лучше бы создали управление по соблюдению Конституции. И начали бы с
84 статьи части 3 – рекомендовали бы Президенту не подписывать ни один закон, который
принят с нарушением принципа личного голосования. Разве это трудно? И все. И уже бы
Президент чем-то хорошим запомнился бы в жизни людей. Это очень просто – начать
выполнять Конституцию, ту, которая есть», – добавил он.

Вместе с тем,  по его мнению,  решение КСУ о возвращении к Конституции 1996 г.
является абсолютно неконституционным и нелигитимным.

«Я об этом неоднократно заявлял.  Это –  преступление.  Каждый из судей
Конституционного Суда, который за это проголосовал, совершил преступление перед
украинским народом. Они изменили общественный строй не предусмотренным
Конституцией образом и должны нести уголовную ответственность», – отметил Кармазин
(Нунсовец уверен, что институт президентства можно ликвидировать //
«MOBUS.com» (http://www.mobus.com/politika/338140.html). – 2012. – 30.06).

Регіональні партійні організації в політичному процесі
АР Крим

Кандидат в депутаты Верховного Совета Автономной Республики Крым по округу
№ 39, председатель Ленинской районной организации Партии регионов Валерий
Степанов встретился с жителями села Марфовка Ленинского района.

В начале встречи В. Степанов обратился к собравшимся по случаю Дня скорби и
чествования памяти жертв войны в Украине, который ежегодно отмечается 22 июня. Он
напомнил, что на Керченском полуострове шли кровопролитные бои, и сотни тысяч
солдат полегли на землях нынешнего Ленинского района. Всех погибших почтили
минутой молчания.

На встрече с гражданами В. Степанов отметил, что главной проблемой района
является водоснабжение. Так, главный магистральный водовод, а также разводящие сети
по населенным пунктам имеют общую протяженность 700 км, при этом их изношенность
достигает 90 %. «Ранее эта проблема не решалась, но за последние два года благодаря
работе команды Партии регионов сдвинулась с мертвой точки. В прошлом году на
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водовод было выделено 2  млн грн,  в этом выделяется еще 19  млн»,  –  рассказал
В. Степанов.

Он также сообщил, что решением сессии райсовета на аукцион был выставлен
заброшенный Багеровский аэродром. Все вырученные средства пойдут на нужды жителей
Ленинской района, и в первую очередь – на водоснабжение. В том числе Марфовскому
сельсовету выделено 400  тыс.  грн,  из которых 300  тыс.  грн пойдут на замену труб,
остальные 100 тыс. грн – на ремонт школы. «Проблема № 1 в районе, в том числе и в
Марфовке – это вода. Моя задача, чтобы каждый населенный пункт имел стабильное
водоснабжение, потому что потребности жителей – это наши первоочередные задачи», –
обратился В. Степанов к жителям села.

Одной из важных проблем Марфовки является необходимость ремонта сельского
клуба. В. Степанов и здесь готов помочь. «В районе разрабатывается программа
«Сельский клуб», мы готовим проектную документацию по всем сельским клубам, в том
числе и по Марфовке. Есть уверенность в том, что будет принята государственная
программа «Сельский клуб», и наши предложения будут в нее включены», – отметил
кандидат.

Также В. Степанов заверил, что будет способствовать решению проблем с
газификацией, привлечением инвесторов к развитию района, ремонтом школ и больниц.
«Все просьбы людей совершенно обоснованны. Все замечания учтены, и все, что было
высказано,  я принимаю как программу действий в качестве депутата Верховного Совета
Крыма. И я думаю, что за те три года, что мне придется быть в парламенте Крыма,
безусловно,  эти проблемы мы решим совместно с единой крымской командой Партии
регионов», – резюмировал В. Степанов (Кандидат в депутаты Верховного Совета
Крыма Валерий Степанов встретился с жителями села Марфовка Ленинского
района // Кафа (http://kafanews.com/novosti/45870/kandidat-v-deputaty-verkhovnogo-soveta-
kryma-valeriy-stepanov-vstretilsya-s-shitelyami-sela-marfovka-leninskogo-rayona_2012-06-
24). – 2012. – 24.06).

***

У Кіровоградській, Черкаській областях та в Криму впродовж 23–24 червня було
проведено конференції місцевих організації Конгресу Українських Націоналістів

Учасники конференцій обирали делегатів на ХІV Збір Конгресу. У Черкасах також
було висунено двох кандидатів у депутати на вибори народних депутатів України

Кримську партійну конференцію відвідав референт Конгресу Руслан Єгоров,  він
проінформував присутніх про перемовини голови КУН Степана Брацюня з лідерами
інших опозиційних сил щодо співпраці на парламентських виборах,  а також відповів на
запитання учасників конференції. Як повідомив голова Кримської організації Василь
Овчарук, на конференції обговорювались питання наступу на українську мову (щодо
законопроекту Ківалова – Колесніченка) та продажу земель сільськогосподарського
призначення (Відбулись конференції обласних організацій Конгресу // Конгрес
Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/vidbulis-konferentsiyi-oblasnih-
organizatsiy-kongresu/). – 2012. – 25.06).

***

Председатель Крымской республиканской организации Партии регионов, глава
Совета министров АРК Анатолий Могилев принял участие в открытии газопровода
среднего давления в селе Заветном Советского района.

А. Могилев отметил, что введение в эксплуатацию межпоселкового газопровода –
очередной шаг на пути к развитию села. Пуск газа позволит не только существенно
улучшить бытовые условия жизни селян, но и обеспечить надежность энергоснабжения

http://cun.org.ua/2012/vidbulis-konferentsiyi-oblasnih-organizatsiy-kongresu/
http://cun.org.ua/2012/vidbulis-konferentsiyi-oblasnih-organizatsiy-kongresu/
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региона. «Запуск газопровода в селе Заветном – это наша маленькая победа. Я глубоко
убежден, что дальнейшее развитие Крыма и подъем экономики региона зависит от
газификации населенных пунктов, а также от восстановления оросительной системы», –
сказал председатель Совмина.

На первоначальном этапе к газопроводу будет подключено 61 домовладение, в
дальнейшем подключат другие улицы села.

А. Могилев подчеркнул, что газификация крымских сел – одна из приоритетных
задач крымской власти на ближайшую перспективу. Это послужит импульсом для
дальнейшего развития региона. «Задача, которая стоит перед крымской властью, –
поэтапно газифицировать весь Крым, чтобы поднимать экономику, создавать новые
производства», – сообщил он (Анатолий Могилев открыл газопровод в селе Заветном
Советского района Крыма // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/12087). – 2012. – 25.06).

***

Крымские регионалы определяются с кандидатами в Верховную Раду: в Алуште
поддержали Брайко, в Саках – Параскива, а Киевский район Симферополя – за Баталина

Первичные организации Партии регионов продолжают выдвижение кандидатов в
народные депутаты Украины по одномандатным мажоритарным округам. На очереди
Советский район (округ № 8).  В ходе состоявшегося 22  июня III  этапа XV конференции
Советской районной парторганизации делегаты единогласно поддержали кандидатуру
народного депутата Украины Бориса Дейча, предложенную председателем Совета
министров Крыма Анатолием Могилевым.

Борис Дейч благодарен однопартийцам из Советского района за оказанное доверие.
«Действуя как единая команда, члены Партии регионов смогут добиться высоких

результатов как для Украины в целом, так и для каждого человека в частности», – заверил
народный депутат.

В завершение конференции А. Могилев и Б. Дейч торжественно вручили партийные
билеты пяти членам молодежного крыла Партии регионов.

Тем временем Алуштинская городская организация Партии регионов (округ № 7) по
предложению местной организации ветеранов и коллективов ряда здравниц города-
курорта поддержала кандидатуру министра регионального развития и ЖКХ Крыма Сергея
Брайко. Алуштинцы хорошо знакомы с деятельностью Брайко, который на протяжении
двух созывов был мэром соседней Ялты.  Результаты его работы на этом посту –
реконструкция набережной, театра им. Чехова, обеспечение бесперебойного водо-, тепло-
и энергоснабжения города – во многом обусловили выбор в его пользу.

В свою очередь первички Киевского района Симферополя (округ № 2) высказались в
поддержку депутата Верховного Совета АРК Александра Баталина, а Сакская организация
ПР (округ № 4) единогласно поддержала выдвижение в народные депутаты мирновского
поселкового головы Олега Параскива.

Работа по выдвижению кандидатов в народные депутаты от Партии регионов
продолжается.  На сегодняшний день в семи крымских округах из десяти целый ряд
сельских, поселковых, городских и районных организаций высказался в поддержку
предложенных кандидатур. Кроме вышеупомянутых политиков, одобрение со стороны
многих первичек Партии регионов получили Виталина Дзоз (округ № 1), Елена Нетецкая
(округ № 3) и Виталий Полищук (округ № 10) (Морозов Г. Советский район выдвигает
Дейча // Крымская газета (http://gazeta.crimea.ua/articles/sovetskii-raion-vidvigaet-deicha-
1268). – 2012. – 26.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/12087
http://gazeta.crimea.ua/articles/sovetskii-raion-vidvigaet-deicha-1268
http://gazeta.crimea.ua/articles/sovetskii-raion-vidvigaet-deicha-1268
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Вінницька область

Поки що не ведуться переговори про висування кандидатів від «Громадянської
позиції», яка долучилася до об’єднаної опозиції «За Батьківщину», на мажоритарних
округах у Вінниці і області. Про це повідомила голова Вінницької обласної організації
партії «Батьківщина» та виборчого штабу об’єднаної опозиції Людмила Щербаківська.

«Це добре, що оголошено про приєднання «Громадянської позиції» до об’єднаної
опозиції. Із задоволенням будемо домовлятися про спільні дії на Вінниччині, але поки що
нема нічого конкретного. Якщо партійці А. Гриценка пропонуватимуть достойні
кандидатури, які мають реальні шанси на перемогу у мажоритарних округах, то об’єднана
опозиція їх підтримає, але пропозицій поки не надходило, – сказала Л. Щербаківська.

Кандидатури мажоритарників на округах Вінницької області об’єднана опозиція
обіцяла представити найближчим часом.

«До 30 червня ми представимо ці кандидатури по мажоритарним округам.
Кандидатів-списочників представимо пізніше», – сказав нардеп А. Шкіль, коли перебував
у Вінниці.

У партії Анатолія Гриценка «Громадянська позиція» повідомили, що пропозиції по
мажоритарним округам ще готуються (Об’єднана опозиція у Вінниці ще не знайшла
місця для новачків // 20minut.ua
(http://20minut.ua/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8-
%D0%92%D1%96%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%86%D1%96/news/10234294). – 2012.
– 25.06).

***

26 червня в місті Вінниці побував віцe-пpeмьep-мініcтp Укpaіни, мініcтp coціaльнoї
пoлітики Cepгeй Tігіпкo. Він відвідав «Прозорий офіс» Вінницької міської ради.

Незважаючи на дощ, українського «реформатора» зустріли вінницькі комуністи.
Вони прийшли з плакатами: «Тігіпко і МВФ – вороги України», «Тігіпка у відставку!»,
«Ні прийняттю нового Трудового кодексу!», «Пенсійна реформа – соціальний фашизм».

Комуністи активно протистоять геноцидній політиці Тігіпка, нав’язаній
Міжнародним валютним фондом, і виступають проти нового Трудового кодексу, проти
підвищення пенсійного віку, згубної залежності України від МВФ.

Міністр не проігнорував пікетувальників,  підійшовши до них запитав:  «За що
комуністи вимагають його відставки?»

На це йому відповіли: за недолугі антинародні реформи, які він протягує на догоду
МВФ.  Також побажали йому прожити на мінімальну пенсію та лікуватися в
реформованих лікарнях.

Відповіді Сергія Леонідовича абсолютно не задовільнили представників народу,
адже красиві слова кардинально відрізняються від реального життя (Вінницькі комуністи
зустріли Тігіпка пікетом // Компартія України (http://www.kpu.ua/vinnicki-komunisti-
zustrili-tigipka-piketom/). – 2012. – 26.06).

Волинська область

Волинська обласна організація Партії регіонів протестує проти намірів партійної
фракції у Верховній Раді ухвалити закон «Про засади державної мовної політики», який
може створити преференції російській мові.

Проте експерти кажуть, що ідеться не лише про політичну позицію волинських
регіоналів, але й про передвиборчу кон’юктуру.

http://www.kpu.ua/vinnicki-komunisti-zustrili-tigipka-piketom/
http://www.kpu.ua/vinnicki-komunisti-zustrili-tigipka-piketom/
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Лідер волинської організації Партії регіонів Олександр Башкаленко заявив, що усі
12 тис. членів Партії регіонів області підтримують єдину державну мову – українську.

Депутати ПР в обласній раді підтримали звернення до Президента і парламенту, у
якому міститься заклик не допустити ухвалення нового мовного закону.

Депутати просять Президента скористатися правом вето у разі ухвалення закону, а
парламент – «не допустити антиконституційних спроб запровадження в Україні другої
державної мови».

Депутати-регіонали ініціювали, а обласна рада також підтримала заяву, адресовану
депутатам інших місцевих рад із закликом «плідно працювати на утвердження української
мови і при цьому не притискати права жодного громадянина держави».

О. Башкаленко, відповідаючи на запитання, чому фракція, голосуючи за таке
звернення, фактично, пішла всупереч партійній позиції, сказав, що це не так.

«Ми не йдемо в розрив, ми однієї думки із центральним органом. Ніхто не зазіхає на
українську державну мову. А те, що каже опозиція, то вона завжди бачить якісь приховані
кроки», – сказав депутат.

У той же час,  голова Волинської обласної адміністрації,  член Партії регіонів Борис
Климчук відверто демонстрував невдоволення тим, що його однопартійці Сергій Ківалов
та Вадим Колесніченко лобіюють новий мовний закон.

Політолог Тарас Літковець вважає, що відмінна від офіційної позиція обласної
організації Партії регіонів пояснюється наближенням виборів.

«В Україні і на Волині зокрема почалися масові протести проти того законопроекту,
і місцевим регіоналам явно не з руки іти в унісон із владою», – сказав Т. Літковець.

«Ще одна причина –  серед місцевих регіоналів є багато кар’єристів,  тобто у партії
вони не з огляду на ідеологію, а тому, що їм це вигідно, а позиції вони мають інші…Тим
більше для волинян українська мова – то справжня цінність!» – додає політолог.

Місцеві оглядачі кажуть, що у той час, як на загальноукраїнському рівні політологи
називають підтримку мовного закону найкоротшим шляхом Партії регіонів до своїх
виборців, на Волині цей шлях може виявитися найдовшим.

Тому і акценти щодо мовного законопроекту зміщені: місцеві регіонали багато
говорять передусім про підтримку української мови як державної, уникаючи коментарів
стосовно перспектив інших мов.

Іще одним прикладом кон’юктурних передвиборчих настроїв оглядачі називають
підтримку депутатами Партії регіонів звернення облради до парламенту про визнання
учасниками бойових дій вояків ОУН-УПА.

Щоправда, тепер лідер волинських регіоналів О. Башкаленко каже, що той факт, що
звернення підтримав він і ще 10 регіоналів-депутатів – це помилка системи голосування і
що депутати свої голоси «відкликають» (Ціла обласна організація Партії регіонів пішла
проти генеральної лінії партії // Експрес (http://www.expres.ua/news/2012/06/26/68805). –
2012. – 26.06).

***

«Основне – працювати на результат», – такий лейтмотив постійно звучав на черговій
V конференції нововолинських регіоналів, котра пройшла 22 червня у шахтарському
місті. Присутній на ній голова обласної організації Партії регіонів, перший заступник
голови Волинської ОДА, по діловому, не приховуючи емоцій, аби донести до кожного
присутнього на зібранні реальні перспективи, ставлячи перед нововолинцями конкретні
завдання, наголошував саме на наполегливій праці члена кожної «первинки», її лідера,
членів ради партії та голови її міської організації Андрія Самкова.

По першому питанню звітувався про роботу Нововолинської міської партійної
організації А. Самков. Акценти розставляв на тому, що конференція проходить у період
перед важливою подією у житті держави – виборами до Верховної Ради. «Уся повнота
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влади нині – більшість у парламенті, уряд та Президент – представники потужної
політичної сили – Партії регіонів. Тому вся відповідальність за долю держави і
благополуччя в ній лежить на всіх нас,  і на кожному конкретно»,  –  наголосив лідер
нововолинських регіоналів. «Ми повинні бути опорою Президента на місцях, бо партія –
це не лише політика, це частина життя кожного з нас, і наскільки злагоджено, чесно й
відкрито ми будемо працювати,  залежатиме відношення до діючої влади людей,  котрі
повірили нам»,  –  висловився А.  Самков.  Нововолинські регіонами мають у своїх лавах
407 членів партії і працюють над тим, аби їх поповнювали люди авторитетні, ділові та
принципові. Саме цю думку підтримав Олександр Башкаленко, адже передвиборчий
період у державі – це час активної фази прийому в партію. 27 первинних організацій
Партії регіонів працює у Нововолинську. Олександр Костянтинович звернувся до рядових
членів партії, котрі були присутні в залі, і поставив конкретні завдання, адже у
передвиборчий період акцент робиться саме на них. Він наголосив, що міні-штаби мають
працювати за класичним поняттям виборчої кампанії, формувати представництва у ДВК
вже нині,  й періодично звітуватися перед штабом та радою партії.  «Тільки так –
напористо, потужно – по наростаючій, злагоджено та цілеспрямовано маємо працювати,
аби виграти вибори»,  –  наголосив обласний лідер партії.  «Ми матимемо більшість,  –
запевнив він нововолинців, – але не слід забувати, що ці вибори – це крок до виборів
Президента у 2015».

Про свою роботу прозвітував представник від Партії регіонів у виконавчому комітеті
Нововолинської міськради Едуард Савік. Він, як людина чесна, порядна та відповідальна,
був обраний до Ради партії. Обрано 2 делегати на 18 обласну партійну конференцію у
складі А.Самкова та його заступника А. Нагорного (Основне – працювати на результат
// Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1812-osnovne--pratsiuvaty-na-rezultat.html). – 2012. –
26.06).

***

Колишній очільник Волинської організації партії «Сильна Україна» Сергій Ющак
став членом Партії регіонів.

Партквиток він отримав під час проведення звітно-виборній конференції Луцької
міської організації ПР,  на якій переобрали голову –  Івана Смоленга (депутат Луцької
міської ради та очолює обласну інспекцію у справах захисту прав споживачів).

За повідомленням сайту ВОО Партії регіонів,  Смоленг заявив:  «Мені приємно,  що
цього разу ми маємо нагоду вручити так багато партквитків,  справа в тому,  що до нас
зголосилися приєднатися люди, які свого часу входили до партії «Сильна Україна». Ми
стаємо сильнішими і така консолідація на користь громаді».

До слова, на обліку Луцької міської організації Партії регіонів – 1225 членів
(Колишній очільник партії Тігіпка на Волині став «регіоналом» // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/41800/). – 2012. – 26.06).

Дніпропетровська область

Дніпродзержинський «Фронт Змін» ініціює звернення міської ради до парламенту з
вимогою невідкладного зняття з розгляду проекту Закону України «Про засади державної
мовної політики». Про це, виступаючи на черговій сесії Дніпродзержинської міської ради,
заявив керівник фракції «Фронту Змін» Юрій Колесник.

За його словами, за частиною першою ст. 10 Конституції України, державною мовою
в Україні є українська, однак законопроектом, запропонованим регіоналами, цей статус
фактично зводиться нанівець.

http://www.volynregion.org/news/1812-osnovne--pratsiuvaty-na-rezultat.html
http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/41800/
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«Ст. 7 законопроекту визначає перелік регіональних мов або мов меншин, до яких
застосовуються заходи, спрямовані на їх використання. Загалом, до цього переліку
віднесено лише 18 регіональних мов або мов меншин. Відтак дане положення є
дискримінаційним по відношенню до інших національних меншин, що проживають на
території України», – заявив депутати. Крім того, наголосив він, законопроект Ківалова –
Колесніченка містить низку пунктів, фактично спрямованих на розширення сфер
функціонування російської мови, водночас не захищаючи державну мову.

«Законопроект не містить жодних заходів захисту і підтримки української мови як
державної мови України, що суперечить ч. 2 ст. 10 Конституції України, за якою держава
забезпечує всебічний розвиток і функціонування української мови в усіх сферах
суспільного життя на всій території України», – заявив «фронтовик».

Ініціативу дніпродзержинського «Фронту Змін» щодо звернення до Верховної Ради з
вимогою зняття з розгляду законопроекту підтримали колеги з фракції ВО «Батьківщина»
(Дніпродзержинський «Фронт Змін» вимагає від парламенту зняти з розгляду
«мовний» законопроект // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11057-dniprodzerzhinskij-front-zmin-vimagae-vid-
parlamentu-znjati-z-rozgljadu-movnij-zakonoproekt.html). – 2012. – 25.06).

***

Народный депутат Украины, первый секретарь Днепропетровского обкома КПУ
Сергей Храпов сообщил, что в Днепропетровской области стартовал 2-й этап Народного
референдума КПУ, одним из вопросов которого является отмена пилотного проекта по
реформированию медицины в Днепропетровской области.

«Пилотный проект по реформированию системы здравоохранения себя не оправдал.
Властям нужно это признать и отказаться от него. Люди жалуются на закрытие
поликлиник, очереди и пр. В рамках 2-го этапа Народного референдума КПУ мы
предлагаем жителям Днепропетровской области ответить на вопрос: «Одобряете ли Вы
требование Днепропетровского областного комитета Компартии Украины об отмене
«пилотного проекта» медицинской реформы?» – сказал он (КПУ требует отменить
пилотный проект по реформированию медицины в Днепропетровской области //
«Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/politics/kpu_trebuet_otmenit_pilotnyj_proekt_po_reformirovaniju_mediciny_
v_dnepropetrovskoj_oblasti.htm). – 2012. – 25.06).

***

26 июня народный депутат Украины, первый секретарь Днепропетровского
областного комитета КПУ Сергей Храпов встретился с рабочими ЮРЗ в городе Желтые
Воды на организованной коммунистами и рабочими акции протеста.

Предмет встречи – задолженность по выплатам заработной платы, общей суммой в
два миллиона гривен. На сегодняшний день ситуация усложняется еще и тем, что на ЮРЗ
проходит  процедура банкротства, дата ее окончания – 20 августа. Если до этого дня
задолженность не будет выплачена, она не будет выплачена уже никогда.

«Сейчас мы направляем запрос в Генпрокуратуру, – говорит С. Храпов, – если ответ
не будет конструктивным и вопрос с задолженностью не будет решен, коммунисты
придут в областную прокуратуру уже с рабочими ЮРЗ».

Также была принята резолюция акции протеста, в которой рабочие требуют
выплатить задолженность и взять под контроль перечисление долга в городской
Пенсионный фонд Украины (Сергей Храпов: Если вопрос с задолженностью не будет
решен, коммунисты придут в областную прокуратуру с рабочими ЮРЗ! // Компартія

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11057-dniprodzerzhinskij-front-zmin-vimagae-vid-parlamentu-znjati-z-rozgljadu-movnij-zakonoproekt.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11057-dniprodzerzhinskij-front-zmin-vimagae-vid-parlamentu-znjati-z-rozgljadu-movnij-zakonoproekt.html
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України (http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-esli-vopros-s-zadolzhennostyu-ne-budet-reshen-
kommunisty-pridut-v-oblastnuyu-prokuraturu-s-rabochimi-yurz/). – 2012. – 27.05).

***

16 семей Днепропетровщины могут остаться на улице из-за махинаций с
приватизацией общежитий. Об этом рассказал нардеп КПУ, первый секретарь
Днепропетровского обкома Коммунистической партии Украины Сергей Храпов.

По его словам, недавно к нему обратились 16 семей из районного центра Царичанка,
проживающие в общежитии, где отключена вода и электричество.

«Условия проживания там просто ужасны! Ни воды, ни канализации, «летний» душ
и туалет во дворе», – рассказал политик.

Кроме того, как рассказал народный депутат, когда жители решили приватизировать
свои комнаты, возникли проблемы.

«Им сказали,  что право на это имеют только те,  кто работал на строительном
предприятии, которому якобы общежитие принадлежит. Но понятно, что комнаты уже
несколько раз перепроданы. Поэтому мы выработали план дальнейших действий: прежде
всего, необходимо собрать подписи жильцов и составить обращение в райсовет, а дальше
узнать, на чьем балансе находится здание. Я также подготовил обращение в Фонд
госимущества и Царичанского райсовета чтобы выяснить это. Если оно бесхозное, то
нужно чтобы местный совет обязательно взял его на свой баланс, а жители смогли
приватизировать свои комнаты», – отметил политик.

Депутат также пообещал сделать все возможное для того, чтобы помочь вернуть
общежитию нормальные жилищные условия.

«Проблема старых общежитий вообще характерна для нашей области, но лично мы,
коммунисты, делаем все возможное, чтобы защитить беззащитных жильцов», –
подытожил он (КПУ защищает жителей общежитий // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120627_kpu-zaschischaet-jiteley-
obschejitiy-). – 2012. – 27.06).

Донецька область

Партия регионов подготовила ряд проектов по проведению избирательной кампании
по выборам народных депутатов Украины.

В частности, план мероприятий Донецкой городской организации ПР
предусматривает реализацию проектов «Террикон», «Мини-штаб» и «Пикет» в августе –
октябре.

Председатель Донецкой городской организации партии Александр Лукьянченко не
смог пояснить журналистам, что включает в себя план с интригующим названием
«Пикет».

«Пикет» – я не знаю, а план «Террикон» – это организационная структура
подготовки выборов в Верховную Раду. Она заключается в консолидации усилий
депутатов районных советов, депутатов городских советов и депутатов областных советов
в поддержке депутатов в Верховную Раду», – сказал глава городской партийной
организации.

Кроме того, Донецкая городская организация ПР намерена активизировать работу
общественных приемных Партии регионов «с учетом формирования позитивного имиджа
партии».

Помимо этого организация намерена активно участвовать в проведении массовых
мероприятий, посвященных государственным, профессиональным праздникам и
памятным датам.

http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-esli-vopros-s-zadolzhennostyu-ne-budet-reshen-kommunisty-pridut-v-oblastnuyu-prokuraturu-s-rabochimi-yurz/
http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-esli-vopros-s-zadolzhennostyu-ne-budet-reshen-kommunisty-pridut-v-oblastnuyu-prokuraturu-s-rabochimi-yurz/
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А в последний агитационный день Партия регионов отметит свое 15-летие с
лозунгом «Мы вместе 15 лет» («Террикон» и «Пикет». У Партии регионов перед
выборами созрели планы // Остров (http://www.ostro.org/donetsk/politics/news/401922/).  –
2012. – 22.06).

***

22 июня 2012 г. в ДК имени Куйбышева в Донецке состоялась XVII конференция
Донецкой городской организации Партии регионов, в которой приняли участие
329 делегатов и приглашенные. В работе конференции принял участие народные депутаты
Украины Т. Бахтеева, В. Ландик.

Основной вопрос, который был рассмотрен на конференции, – о задачах Донецкой
городской организации Партии регионов по подготовке и проведению выборов народных
депутатов Украины 28 октября 2012 г. С докладом выступил председатель
А. Лукьянченко.

«Очень скоро нам придется пройти через серьезное испытание парламентскими
выборами. Для успешного проведения кампании мы должны внимательно
проанализировать свою работу за время, прошедшее после президентских выборов и
выборов в местные советы. Результаты этой работы – наша ответственность перед
избирателями за эффективность нашей политики.

Накануне такого важного для Украины события,  как парламентские выборы,  хочу
призвать вас сделать все возможное для нашей победы. Сейчас, когда во главе
государства работает наш Президент, есть большинство представителей партии в местных
советах,  мы просто обязаны получить большинство в Верховной Раде.  Это даст
возможность государству развиваться, а нам, гражданам, жить в прекрасной стране и
гордиться своими достижениями.

Во многом эта задача ляжет на плечи Донецкой городской организации Партии
регионов. Именно от нас, жителей Донецка и Донецкой области, в большинстве зависит,
каким будет будущий парламент, насколько он будет жизнеспособен. Верю в успех
нашего общего дела!» – отметил он.

Также с речью выступили Т. Бахтеева, В. Карцев – председатель Буденновской
районной организации Партии регионов, Ю. Перебейнос – депутат городского совета от
Партии регионов, А. Киселев – председатель Донецкой городской организации «Молодые
регионы», Т. Мармазова – член Совета Ворошиловской районной организации Партии
регионов, И. Горбаль – член Совета Ленинской районной организации Партии регионов.

По итогам конференции решено неукоснительно соблюдать нормы законодательства
во время избирательной кампании в организации работы избирательных комиссий, при
проведении предвыборной агитации, осуществлении наблюдения за проведением
выборов, защите результатов голосования, а также направить усилия городской
партийной организации на повышение взаимодействия с депутатами всех уровней,
партийными и государственными органами с целью практической реализации реформ,
инициированных руководством страны, предвыборной программы «Донецк – город-
лидер» и Программы экономического и социального развития города Донецка на 2012 г.
(На XVII конференции Донецкой городской организации Партии регионов обсудили
приближающиеся выборы в Верховную Раду // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/12073). – 2012. – 25.06).

***

Компартия Украины протестует против сокращения количества пассажирских
поездов и электричек в Донецкой области.

http://www.ostro.org/donetsk/politics/news/401922/
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Об этом заявил народный депутат Коммунистической партии Украины (КПУ),
первый секретарь Донецкого обкома КПУ Николай Кравченко.

По его словам, сокращать поезда, следующие в Донецкую область и из области
начали 2–3 месяца назад.

«Начали отменять 2–3 месяца назад, отмена рейсов коснулась маршрута скорого
поезда Мариуполь – Киев, который мы отстояли, и удалось отстоять маршрут Мариуполь
– Львов. Но потом пошли вопросы, связанные с отменой электричек», – рассказал он.

Н. Кравченко уточнил, что администрация железной дороги объяснила сокращение
рейсов их низкой рентабельностью. Теперь жителям области приходится ездить на
пригородных маршрутках, что обходится им в два раза дороже, чем такая же поездка на
поезде или на электричке.

«Движение (всех рейсов. – Ред.) поездов еще не восстановлено. Пока что просто
перестали сокращать эти рейсы. Электрички пока остаются в меньшем составе – вместо
шести вагонов ходит три, переполненные. Рейсы из Волновахи до Мариуполя они
пытались отменить, но мы отстояли этот маршрут. В целом администрация
железнодорожного транспорта настроена отменить электрички (окончательно. – Ред.)», –
заявил Н. Кравченко.

По словам депутата,  если ситуация не изменится,  КПУ будет действовать более
решительно.

«Евро-2012 усугубило пассажирские перевозки. В Донецке крупнейший
железнодорожный вокзал, но при этом в пригородном железнодорожном вокзале людей
давят, людей набивается, как в банку селедок. Мы планируем (добиваться своих
требований. – Ред.) вплоть до перекрытия путей сообщения», – заверил Н. Кравченко
(Донецкие коммунисты готовы заблокировать железнодорожные пути, если
«Укрзализныця» не вернет электрички // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120625_donetskie-kommunistyi-gotovyi-
zablokirovat-jeleznodorojnyie-puti-esli-ukrzaliznyitsya-ne-vernet-elektrichki). – 2012. – 25.06).

Житомирська область

Газифікація населених пунктів залишається стратегічно важливим завданням
держави. Проте, на цілковите завершення не вистачає державних коштів. Новоград-
Волинському району пощастило. Там проблеми, пов’язані з газифікацією допомагає
вирішувати голова Народної Партії Володимир Литвин. За його сприяння виділено кошти
державної субвенції і в цілому було прокладено 200  км газопроводу,  а тепер у селах
Стрієва, Киянка, Кануни розпочато будівництво газопроводу. На часі питання будівництва
підвідного газопроводу знаходиться в стадії погодження із НАК «Нафтогаз України». Під
час робочої поїздки у Житомирську область Голова Верховної Ради України зустрівся з
мешканцями сіл, повідомив про перспективи газифікації та відповів на запитання
місцевих жителів.  За словами В.  Литвина,  його «надихає активна громадська позиція
громади,  завдяки якій хочеться і зі свого боку якомога більше допомогти громаді та
поліпшити благоустрій села». Спростував В.  Литвин і тему лобіювання та протекції.  Він
переконаний, що обов’язок кожного політика чи громадського діяча – насамперед не
забувати та всіляко допомагати рідному краю поліпшенням благоустрою, будівництвом
об’єктів соціальної сфери тощо.

Іншою важливою темою для жителів кількох сіл Новоград-Волинського району є
збереження шкіл від так званої «оптимізації». Представники педагогічного колективу
школи с. Киянка просили у лідера Народної Партії зберегти їх навчальний заклад від
закриття, оскільки навіть невелика школа для кількох десятків дітей є важливим об’єктом
соціальної сфери. В. Литвин запевнив, що доки він займається громадсько-політичної
роботою, жодного навчального закладу закрито не буде (Володимир Литвин сприяє
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газифікації Житомирщини реальними кроками // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=25&ArticleID=16174&). –
2012. – 25.06).

***

Народний депутат України від фракції Народної Партії Микола Рудченко під час
участі в урочистостях з нагоди 125-річчя загальноосвітньої школи в селі Головки
Малинського району Житомирської області заявив, що «школи, яким понад 100 років, є
беззаперечними символами сіл».

На гостину депутата-народника запросили не випадково. Ось вже понад 25 років він
постійно опікується долею цього навчального закладу, підтримує його матеріально.
Подарунком від М. Рудченка цього разу став ноутбук – саме про нього мріяли як учні, так
і вчителі. Варто зазначити, що цю школу вирізняє з-поміж інших особлива позитивна
атмосфера закладу та командний дух як учнів, так і педагогічного колективу. Усі
переконують, що їхня школа – то велика сім’я. Підтвердженням цього є імпровізована
зустріч випускників різних поколінь: на ювілей Альма-матер з’їхалися випускники з
різних куточків СНД, які закінчили Головківську школу понад 50 років тому.

Втім,  у чудового навчального закладу є ще низка невирішених питань.  Про них
відомо не багато, оскільки колектив не звик когось просити про допомогу. Та коли вже під
час святкувань депутат-народник Микола Рудченко дізнався, що в школі старенькі вікна,
то пообіцяв до 1 вересня безпосереднього посприяти встановленню у навчальному закладі
нових енергозберігаючих вікон.

На святі не обійшлося і без приємних несподіванок. Депутат-народник виділив
кошти на ремонт бандури для школярки Світлани Петренко (Микола Рудченко: «Школи,
яким понад 100 років, є беззаперечними символами сіл» // Офіційний сайт Народної
Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=26&ArticleID=16175&). –
2012. – 26.06).

Закарпатська область

У поштових скриньках ужгородських багатоповерхівок з’явилися листівки проекту
Віктора Медведчука «Український вибір». Варто зазначити, що біл-борди із рекламою
цього проекту в Ужгороді висять уже давно.

У рекламній листівці розповідається, що «Український вибір» – це не політична
партія,  а громадський рух.  Його мета –  контролювати політичні сили на кшталт
дотримання їх обіцянок інтегруватися у союз із Росією та колишніми країнами СРСР.

І в жодному разі, закликає рух «Український вибір», Україні не слід інтегруватися із
Євросоюзом.

Листівка написана російською мовою. Так само російськомовними є і біл-борди на
вулицях Ужгорода.

Цікаво,  що у Львові такі ж біл-борди українською мовою.  Звідси можна зробити
висновок, що громадський рух Медведчука вважає Львів україномовним, а от обласний
центр Закарпаття – російськомовним містом (Медведчук прийшов до ужгородців через
поштові скриньки і вважає їх російськомовними // Інформаційно-аналітичний сайт
Zaholovok.com.ua (http://zaholovok.com.ua/medvedchuk-priishov-do-uzhgorodtsiv-cherez-
poshtovi-skrinki-i-vvazhaje-jikh-rosiiskomovnimi). – 2012. – 21.06).

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=25&ArticleID=16174&
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=26&ArticleID=16175&
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***

27 червня, напередодні Дня Конституції України, з Укрпошти в Ужгороді відправили
шість листів з роздрукованими примірниками основного Закону України – керівникам
провладної партії на Закарпатті і Президенту Віктору Януковичу.

Активісти підкреслили ті статті Основного закону України,  які грубо порушуються
представниками Партії регіонів.

«Завтра, в День Конституції України, листи від нас отримають Олександр Ледида,
Олег Адамчук, Степан Деркач, Іван Качур, а також Віктор Янукович, який, як Президент,
має бути гарантом Конституції. Регіонали мають бачити, скільки статей Основного закону
порушують. Це не їх кишенькова книжка, яку можна перекроювати на власний лад.
Потрібно дотримуватись тієї Конституції , яка в нас є! Інакше, який сенс в цьому Законі,
якщо купка олігархів може запросто його змінювати»,  –  прокоментував акцію голова
Ужгородської міської організації політичної партії «Удар Віталія Кличка» Ростислав
Буланов.

Майже вся Конституція, починаючи з першої статті, стала червоною від маркера.
УДАРівці дійшли до висновку,  що порушуються більшість статей,  включаючи ту,  яка
характеризує Україну, як демократичну державу.

«Конституція України визнана багатьма державами, як найбільш демократичний і
сучасний документ, перетворилася на декларацію, сплюндровану зграєю самовпевнених
олігархів, які вирішили, що мають право встановлювати свої закони для українців.

УДАР – ЗА виконання Конституції і ПРОТИ її перекроювання на розсуд
олігархічних політиків, зокрема:

Стаття 10 – Державною мовою в Україні є українська мова.
Стаття42 – Кожен має право на підприємницьку діяльність, яка не заборонена

законом.
Стаття 49 – Кожен має право на охорону здоров’я, медичну допомогу та медичне

страхування.
Це далеко не повний перелік тих основоположних засад, які дають шанс нашій країні

іменуватися демократичною державою.
УДАР переконаний: наша держава заслуговую на те, щоб такою країною стати!» –

заявив Валерій Пацкан, голова Закарпатської обласної організації політичної партії
«УДАР» (Закарпатські активісти надішлють Януковичу і команді листи з
Конституцією // РІО тиждень (http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n12179113336).
– 2012. – 28.06).

Запорізька область

«Бютовец» Андрей Сенченко считает непорядочным поступок мэра Запорожья
Александра Сина, который стал председателем Запорожской городской организации
Партии регионов.

«Он просто легализовался, как те «тушки», которые предали своих избирателей и
перешли в новые образования в парламенте. Порядочный человек должен был бы подать в
отставку», – отметил депутат.

По его словам, если избиратели будут реагировать на подобные действия, то они
будут происходить значительно реже.

«Если появится эффективный закон об отзыве депутатов, мэров и других выборных
чиновников, подобное поведение будет исключением из правил. Но такой документ
может быть принят лишь под давлением общественности. К сожалению, чиновники и
депутаты не заинтересованы, чтобы связывать себя моральными обязательствами перед
обществом», – пояснил Сенченко.

http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n12179113336
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В свою очередь депутат из фракции «БЮТ–Батькивщина» Андрей Шкиль отметил,
что не существует рецепта, как избежать попадания в партии людей-перебежчиков.

«Не существует такого устройства, которое бы измеряло уровень порядочности
человека. Поэтому нужно выбирать политиков. Когда человек с именем, он о нем
заботится. Потому что если один раз предал, то тебя больше никуда не берут. У Сина надо
спросить, честно ли он поступил. Накануне парламентских выборов является
показательным тот факт, что человек, который был избрана мэром города, может
изменить свою позицию.  Хотя я думаю,  что на городского голову было серьезное
давление со стороны Партии регионов. Всякое бывает. Что же тут сделаешь?!» –
подчеркнул он (В БЮТе предполагают, что со стороны Партии регионов было
давление на Александра Сина // 061.ua (http://www.061.ua/news/161503). – 2012. – 26.06).

***

На состоявшейся 26 июня сессии Запорожского городского совета депутаты-
коммунисты подняли ряд вопросов, волнующих жителей города.

Руководитель фракции коммунистов, Александр Зубчевский в своем выступлении
потребовал отчета городской власти по реформированию жилищно-коммунального
хозяйства.

«Прошло более двух месяцев с момента принятия решения о начале
реформирования ЖКХ,  однако результатов мы не видим и не ощущаем.  Первый этап
реформы – упразднение ПРЭЖО до сих пор не реализован, и вся система коммунального
хозяйства работает по-прежнему. Мы говорили об открытости реформ и городcкой
властью были даны обязательства на каждой сессии информировать общественность о
проделанной работе по улучшению ситуации в коммунальном хозяйстве. Однако и этого
нет», – подчеркнул А. Зубчевский.

«После того как на предыдущей сессии фракция коммунистов подняла вопрос о
состоянии лифтового хозяйства, к нам массово стали обращаться жители города. Люди
находятся в неведении, когда им ждать ремонта лифтов. В связи с тем, что дополнительно
депутатами выделено 2,8 млн грн на ремонт лифтов, предлагаем в газете «Запорожская
Сич» дать перечень тех домов, где будет проводиться ремонт», – подчеркнул
А. Зубчевский.

В ответ на обращение фракции коммунистов Запорожский городской голова
Александр Син дал поручения профильным управлениям подготовить отчет о реформе
ЖКХ на следующую сессию горсовета, а также информацию по ремонту лифтов.

Депутат фракции коммунистов Иван Костенко выразил озабоченность загрязнением
воздуха автомобильным транспортом на проспекте им. Ленина. Он внес предложение
проработать совместно с ГАИ города вопрос о введении на проспекте так называемой
«зеленой волны».  По его мнению,  работа отрегулированных светофоров позволяет
автомобилям двигаться в течение продолжительного времени на зеленый свет, делать
меньше остановок и таким образом менее загрязнять окружающую среду.

Депутаты рассмотрели ряд вопросов, которые относятся к введению льгот за аренду
помещений для детских и молодежных спортивных организаций. А. Зубчевский при
рассмотрении данного вопроса выразил поддержку этим решениям и акцентировал
внимание на состоянии дел по аренде помещений для ветеранских организаций.

«В прошлом году из решения, которое относится к перечню учреждений,
подпадающих под льготную ставку аренды, были вычеркнуты ветеранские организации.
Казалось бы, городской совет для ветеранских организаций выделяет около 500 тыс.,
деньги не малые, однако никто не говорит о том, что львиную долю этих денег съедают
коммунальные платежи и аренда за помещения, в которых находятся ветераны. На
уставную деятельность ветеранов остаются гроши. Необходимо изменить ситуацию и
ввести льготы для ветеранских организаций по оплате за аренду помещений. Все

http://www.061.ua/news/161503
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разговоры о том, что по закону городской совет не может этого сделать, не имеют под
собой почвы, так как закон о статусе ветеранов войны четко определяет выделение
помещений для ветеранов на бесплатной основе», – заявил депутат-коммунист
(Запорожские коммунисты потребовали от городской власти отчета // Компартія
України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/zaporozhskie-kommunisty-potrebovali-ot-
gorodskoj-vlasti-otcheta/). – 2012. – 27.06).

Івано-Франківська область

Івано-Франківські члени Партії Регіонів здали кров для потерпілих від вибуху газу в
житловому будинку, який стався минулими вихідними.

22 червня в обласній станції переливання крові біло-блакитні здавали кров, в цей раз
безпосередньо для родини Слободянів.

На станції кажуть, це поповнить той запас крові, яку щодня відправляють в опіковий
центр.

Окрім донорства, чотири депутата від Партії регіонів, а саме Ігор Дутка, Ігор
Халаменда, Богдан Федьків, Сергій Благодир виділили посильну матеріальну допомогу
для постраждалих (Івано-Франківська Партія регіонів здала кров для постраждалих від
вибуху газу // Агенція новин Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=22317).
– 2012. – 24.06).

***

У малій залі міського Палацу культури «Народний дім» відбулася установча
конференція Коломийських міської та районної організації Партії регіонів.

На заході говорили про роботу та плани політсили на виборах 2012.  Почесним
гостем засідання був голова Івано-Франківської обласної державної адміністрації
Михайло Вишиванюк (Відбулася установча конференція Коломийських міської та
районної організації Партії регіонів // Коломия ВЕБ Портал
(http://kolomyya.org/se/sites/ko/45577/). – 2012. – 25.06).

***

Відбулися установчі збори Верховинської районної організації партії «УДАР Віталія
Кличка». Районну організацію очолив відомий в регіоні підприємець, меценат Микола
Данилюк.

Присутній на установчих зборах осередку голова ІФОО Роман Чернега окреслив для
нових партійців основні завдання партії,  цілі та задачі на 2012 р.  Зокрема,  наголосив на
необхідності створення первинних організацій у селах, підбір кандидатів на посади
спостерігачів, дренів ДВК для роботи під час виборчої кампанії на виборах до Верховної
Ради України.

«Таким чином на Івано-Франківщині завершився етап формування партійних
організацій у всіх районах області», – прокоментував головний прикарпатський ударівець
Р. Чернега (На Івано-Франківщині у всіх районах створено партійні осередки «УДАРу»
// БРІЗ (http://briz.if.ua/3423.htm). – 2012. – 26.06).

http://www.kpu.ua/zaporozhskie-kommunisty-potrebovali-ot-gorodskoj-vlasti-otcheta/
http://www.kpu.ua/zaporozhskie-kommunisty-potrebovali-ot-gorodskoj-vlasti-otcheta/
http://kolomyya.org/se/sites/ko/45577/
http://briz.if.ua/3423.htm
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Київ

Фракція «УДАР» у Київраді звернулася до голови Служби безпеки України Ігоря
Калініна з вимогою перевірити діяльність певних посадових осіб столичної міліції щодо
«кришування» закладів грального бізнесу в столиці України.

«Фракція «УДАР» у Київраді тривалий час бореться з підпільними казино у столиці.
Наші колеги неодноразово зверталися до правоохоронних та контролюючих органів з
відповідними запитами. За останній час до депутатів фракції надійшли скарги від
громадян на 291 підпільний заклад грального бізнесу в Києві, однак жодних перевірок не
проводились. Це дає підстави підозрювати про існування власної зацікавленості певних
працівників ГУ МВС України в місті Києві в існуванні закладів грального бізнесу», –
зазначають у фракції «УДАР» у Київській міській раді.

«Київ лідирує за кількістю нелегальних ігрових салонів, а правоохоронці закривають
очі на це», – зазначив депутат Київради від фракції «УДАР» Олексій Давиденко. За його
словами, фракція планує виступити з ініціативою проведення у різних районах міста
«коректних рейдів» для виявлення незаконних казино у столиці. У разі виявлення
порушень депутати не обмежаться скаргами – вони викликатимуть правоохоронців і
будуть присутніми до закриття закладу та вилучення техніки.

Як приклад Давиденко навів ситуацію із підпільним казино на Русанівському
бульварі, 2 у Дніпровському районі столиці.

29 травня у відповідь на депутатське звернення начальник Управління податкової
міліції ДПУ у Києві І.О. Усика прозвітував, що в ході перевірки зазначеного приміщення
було виявлено та вилучено 23 одиниці грального обладнання та передано до
Дніпровського районного управління МВС для прийняття рішення відповідно до ст. 97
КПК України. Втім, обладнання до закладу повернули, за інсайдерською інформацією,
вже 1 червня.

За два тижні О. Давиденко знову завітав у згаданий заклад. Як виявилося, підпільне
«казино» на Русанівському бульварі продовжувало працювати. Депутат викликав
співробітників ВБЕЗ Дніпровського райвідділу. Правоохоронці 20 червня зафіксували
факт порушення закону і вилучили 18 ігрових засобів, після чого знову закрили
підпільний заклад.

За словами Давиденка,  у працівників ігрового закладу не було жодних документів,
які б посвідчували особу, а також документів на ведення підприємницької діяльності.
Персонал відмовлявся викликати керівництво та давати контакті телефони. Проте,
21 червня, за інформацією Давиденка, цей заклад знову повністю відновив роботу на тому
ж обладнанні.

«Напрошується тільки один висновок, – зазначив О. Давиденко. – Столична міліція
«кришує» незаконний гральний бізнес». Депутат також пообіцяв, що фракція «УДАР» на
пленарному засіданні ініціюватиме створення тимчасової контрольної комісії Київради з
перевірки фактів функціонування незаконного грального бізнесу у Києві. Завданням цієї
комісії буде моніторинг усіх адрес, за якими були виявлені порушення закону про
заборону грального бізнесу, аби у цивілізований спосіб припинити тотальну корупцію
(«УДАР» просить СБУ розібратися, хто «кришує» підпільний ігровий бізнес столиці //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-prosit-sbu-
rozibratisya-hto-krishuye-pidpilniy-igroviy-biznes-stolitsi). – 2012. – 22.06).

***

Шесть депутатов Киевского городского совета объединились во фракцию
«Республика Киев – Наш Святошинский». Об этом сообщил депутат новой фракции Лев
Парцхаладзе.

http://klichko.org/ua/news/news/udar-prosit-sbu-rozibratisya-hto-krishuye-pidpilniy-igroviy-biznes-stolitsi
http://klichko.org/ua/news/news/udar-prosit-sbu-rozibratisya-hto-krishuye-pidpilniy-igroviy-biznes-stolitsi
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«Да,  мы уже создали фракцию.  Мы решили объединиться и создать фракцию
«Республика Киев – Наш Святошинский», – сказал Парцхаладзе и добавил, что в составе
фракции шесть депутатов.

Сопредседателями фракции определены Андрей Миргородский и Денис Москаль.
Олег Петькун, Сергей Козырь и Андрей Миргородский ранее входили в состав

фракции «Республика Киев» после выхода из «БЮТ–Батьківщина». Миргородский и
Парцхаладзе являлись единственными представителями фракции «Сильная Украина» в
Киевсовете (В Киевсовете появилась новая фракция // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/113189.html). – 2012. – 25.06).

***

Народний депутат від Партії регіонів Ігор Лисов роздає виборцям запрошення на
безкоштовне рентгенівське обстеження молочних залоз (мамографію), яке проводиться на
базі Голосіївської районної поліклініки № 2.  Про це повідомляють активісти
громадянського руху «Спільна Справа».

За словами головного лікаря поліклініки Віталія Омельчука, прийом пацієнтів
розпочали 1 червня, і триватиме він до дня виборів. Зараз поліклініка формує чергу
охочих пройти обстеження.

Такі запрошення на безкоштовне обстеження виглядають дуже дивно, оскільки
Голосіївська районна поліклініка № 2 є бюджетною установою. А отже вона і так мала б
проводити обстеження жінок безкоштовно.

І. Лисов планує балотуватись по виборчому округу № 212, межі якого збігаються з
межами Голосіївського району столиці.

Як і інші «регіонали», що вже розпочали кампанію в Києві, І. Лисов не використовує
на своїх агітаційних матеріалах жодних згадок про свою партійну приналежність
(«Регіонал» агітує виборців оглядом грудей // Українська Правда
(http://kiev.pravda.com.ua/news/4fe9aedaa8826/). – 2012. – 26.06).

Київська область

Таращанська районна державна адміністрація забороняє відділу освіти брати
благодійну допомогу від опозиційних депутатів Верховної Ради. Про це повідомив
народний депутат від фракції «БЮТ–Батьківщина» Олег Тищенко.

За його словами,  районний відділ освіти відмовився брати допомогу від
благодійного фонду «Серце Батьківщини».

«Офіційно у відділі освіти сказали, що вони не співпрацюють із благодійними
організаціями, а тому допомогу прийняти не можуть. Таким чином, районні чиновники
позбавили 500 учнів загальноосвітньої школи безкоштовної шкільної форми», – зазначає
народний депутат О. Тищенко.

«Рівень самодурства районних урядників інколи переходить здорові межі,
позбавляти допомоги тих, хто її реально потребує – є злочином і жодні політичні кольори
тут не можуть бути виправданням», – наголошує О. Тищенко.

Народний депутат також повідомив, що офіційно звернеться до голови Таращанської
районної державної адміністрації, аби той пояснив такі дії своїх підлеглих.

О. Тищенко також зазначив, що особисто рознесе кожній малозабезпеченій родині
комплект шкільної форми,  аби діти мали,  що одягти 1  вересня до школи (Таращанські
чиновники заборонили опозиційну допомогу // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11463.html). – 2012. – 27.06).

http://kiev.pravda.com.ua/news/4fe9aedaa8826/
http://byut.com.ua/news_region/11463.html
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***

В Терезино Белоцерковского района прошла массовая акция протеста против
завышенных тарифов ЖКХ. Жители потребовали в трехдневный срок снизить тарифы и
вернуть потребителям переплату. В случае невыполнения требований – громада
инициирует отзыв поселкового головы Гаевского.

На митинге выступили местные жители, возмущенные беспределом со стороны
властей, а также первый секретарь Белоцерковского райкома КПУ Юрий Куцоконь и
руководитель пресс-службы Киевского обкома КПУ Ярослава Колодина (Коммунисты
Киевщины поддержали протест жителей Терезино // Компартія України
(http://www.kpu.ua/kommunisty-kievshhiny-podderzhali-protest-zhitelej-terezino/). – 2012. –
29.06).

Кіровоградська область

В с. Небелівка Новоархангельського району Кіровоградської області дощенту згорів
дитячий садочок. Діти залишилися без своєї домівки.

«Чужої біди не буває»,  –  тсказав комуніст,  сільський голова Бобко Микола Лукич.
Комуністи району та області підтримали сільського голову,  не залишили в біді малят:  з
миру по нитці, як говорять в народі, і запрацював садочок.

Народний депутат України, перший секретар Кіровоградського обкому Компартії
України Вікторія Олександрівна Дем’янчук разом з головою благодійного фонду
«Єдність» Шамілем Енгеловичем Чубаєвим завітали до малят, і не з пустими руками.

Малята отримали дитячі іграшки, комплекти постільної білизни, дитячі меблі,
комплекти одягу для вихователів, меблі в кабінет завідуючої та інше.

Депутат обласної ради, перший секретар Новархангельського райкому Компартії
України М.Т. Наконечний укомплектовував спальні кімнати, їдальню, допоміг в
проведенні ремонту.

Ще до пожежі велику допомогу дитячому закладу надав народний депутат, комуніст
Є.В.  Мармазов.  Ним було виділено 17  тис.  грн на проведення ремонту:  викопано
скважину і підведено воду, запрацював фонтан, запрацювала душева. І сьогодні Євгеній
Васильович не залишився осторонь в тяжку хвилину (Комуністи не залишили дітей в
біді // Компартія України (http://www.kpu.ua/komunisti-ne-zalishili-ditej-v-bidi/). – 2012. –
28.06).

Луганська область

Плотность наружной политической рекламы в Стаханове сейчас больше, чем где-
либо в Луганской области. И тут практически отсутствует реклама с символикой Партии
регионов,  которая преобладает в других городах Луганской области.  Чаще всего
встречаются билл-борды с различными плакатами Сергея Шахова, борды КПУ, Натальи
Королевской, Виктора Медведчука и Валерия Шаманова.

Наружная реклама Шахова не только обильна, но и довольно разнообразна, с
претензией на креативность. Например, большая звезда на белом полотнище и надписью
красными буквами – «Команда Сергея Шахова». Или белыми буквами на красном
полотнище «Команда Сергея Шахова» «Заставим власть работать». А еще борды с общей
темой «Обещаем – делаем» и информацией: «Запущен городской транспорт, на маршруте
уже 17 автобусов» или «Ремонт дорог в Стаханове; сделано уже 937 м2». И не одного
портрета самого Шахова.

http://www.kpu.ua/kommunisty-kievshhiny-podderzhali-protest-zhitelej-terezino/
http://www.kpu.ua/komunisti-ne-zalishili-ditej-v-bidi/
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Билл-борд с символикой Партии регионов и портретом Сергея Жевлакова,  одиноко
стоящий в центре города,  лишь усиливает ощущение –  Стаханов на Луганщине сам по
себе (Стахановская аномалия Партии регионов // Лисичанськ Online
(http://lisichansk.com.ua/2012/06/14406). – 2012. – 25.06).

***

Детскую площадку в квартале Якира (Жовтневый район Луганска) собственноручно
установили депутаты-коммунисты 24 июня 2012 г. Об этом сообщил народный депутат, 1-
й секретарь Луганского обкома Коммунистической партии Украины Спиридон
Килинкаров.

По его словам, к вопросу благоустройства детских площадок в городах и района
Луганской области коммунисты подошли системно.

«Первую пластиковую горку мы установили в Луганском областном
противотуберкулезном диспансере, вторую – в квартале Якира. На очереди еще несколько
– в разных районах Луганска, затем, в Рубежном», – сказал коммунист.

Он отметил, что установка площадок это лишь часть задачи, которую поставили
перед собой коммунисты.

«Вместе с творческим центром «Мюзикхолл» мы организовали в дополнение к
открытию площадки большой интересный праздник. Однако если дети его воспринимали
как веселое и беззаботное мероприятие, то перед взрослыми стояла еще одна задача.
Ребята из «Мюзикхолла» определяли, кто из маленьких жителей квартала Якира имеет
таланты, которые необходимо развивать. Возможно, кто-то из них может стать
художником, гениальным певцом или танцором», – сказал нардеп Килинкаров.

На празднике работали 8 тематических станций. Участники могли спеть в караоке,
станцевать на танцполе, порисовать на асфальте и обычной бумаге, заняться
альпинизмом.

За участие в каждой номинации дети получали картонную копейку СССР и меняли
ее на сладости (Луганские коммунисты начали устанавливать безопасные детские
площадки // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/25/143651.html). – 2012. – 25.06).

***

Компартия Украины будет оспаривать решение Луганского городского совета о
неправомерном закрытии школы № 19. Такое мнение выразил народный депутат
Украины, первый секретарь Луганского обкома КПУ Спиридон Килинкаров.

Коммунист сообщил, что в рамках оптимизации системы здравоохранения
Луганский городской совет принял решение о закрытии школы № 19 и переводе детей,
которые там учились, в школу № 10. Кроме того, добавил парламентарий, аналогичное
решение было принято по школе № 59.

С. Килинкаров уточнил, что уже обратился в прокуратуру, которая вынесла протест
по школе № 19 на незаконное решение прокурора о запрете брать в первый класс
учеников.

«Они приняли решение о том, чтобы запретить этой школе брать в первый класс
учеников. Вот именно это решение мы и опротестовали в прокуратуре», – сказал он.

С.  Килинкаров также добавил,  что сделал депутатский запрос на имя прокурора с
просьбой дать правовую оценку действиям городского совета по снятию специализации.
«Городской совет эту специализацию не давал,  поэтому он не может ее снимать»,  –
добавил парламентарий.

http://lisichansk.com.ua/2012/06/14406
http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/25/143651.html
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С. Килинкаров подчеркнул, что родители детей, которые учились в школе,
настроены бороться за учебное заведение, поскольку школа считалась одной из самых
престижных в Луганске.

При этом, отвечая на вопрос о том, почему именно эту школу хотят закрыть, депутат
выразил мнение, что «у кого-то есть желание прибрать к рукам здание школы».

«Усилиями родителей здание школы приведено в идеальное состояние. Школа, куда
перевели детей, находится не в лучшем состоянии и находится на стыке трамвайных
путей, поэтому для детей там не очень безопасно», – сказал он.

Подытоживая, С. Килинкаров добавил, что сейчас очень многое будет зависеть от
позиции родителей. «Есть надежда на позитивное решение конфликта, учитывая, что
начинается предвыборная кампания и можно поднять шум», – уточнил он (Спиридон
Килинкаров: Компартия оспаривает решение Луганского горсовета о закрытии
школы // Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-kompartiya-
osparivaet-reshenie-luganskogo-gorsoveta-o-zakrytii-shkoly/). – 2012. – 26.06).

Львівська область

24 червня відбулась розширена Крайова рада Львівської крайової організації
Народного Руху України за участю керівників обласного штабу об’єднаної опозиції «За
Батьківщину» Степана Кубіва та Романа Ілика.

Народний Руху України як суб’єкт об’єднаної опозиції готується до парламентських
виборів у жовтні цього року. Головною метою є перемога над бандитським
антиукраїнським режимом Януковича. Тому всі свої зусилля опозиціонери спрямовують
на формування монолітної професійної команди однодумців.

Під час Крайової ради рухівці приділили найбільшу увагу підготовці до виборів у
складі єдиної опозиційної команди, а також аналізу нинішньої політичної ситуації в
Україні.

«Ми повинні щоденно працювати для того, щоб перемогти на виборах до Верховної
Ради України. Сьогодні це є єдиним шансом для українців зберегти незалежність та гідно
жити і вирощувати дітей на своїй землі. Адже режим Януковича не лише знищує такі
духовні підвалини українства як мову, але й абсолютно провалив всі економічні реформи.
Цю владу,  що обкрадає та знищує Україну,  потрібно виганяти з нашої землі.  Саме тому
опозиція об’єдналась і вже сьогодні працює пліч-о-пліч», – зазначив один з лідерів
опозиції Львівщини, голова крайової організації НРУ Андрій Корнат.

Своєю чергою керівник опозиційного виборчого штабу на Львівщині і голова
обласної організації «Фронт Змін» С. Кубів розповів про головні завдання об’єднаної
команди:  «Потрібно сформувати професійні штаби і подати кандидатури до складу
дільничих та окружних виборчих комісій. Необхідно розвинути систему навчання для цих
людей,  адже восени всім нам прийдеться захищати результати виборів.  Влада,  яка знає,
що програє, готується до масштабних фальсифікацій. Крім цього нам потрібно
максимально розвинути консолідовану співпрацю з громадськими та професійними
організаціями, щоб долучити всіх свідомих українців до боротьби з нинішньою владою».

Опозиція ставить перед собою чітку мету – перемогти на виборах! Для цього
необхідно донести до людей всю повноту правдивої інформації про опозицію.

«Сьогодні немає середніх колон чи середніх кандидатів,  які нібито також
опозиціонери проте не є членами об’єднаної опозиції. Всі, хто йтимуть на вибори не з
нами, гратимуть на користь влади. Лише така чорно-біла ситуація дозволить громадянам
не заплутатись. Якщо сьогодні маємо перехідний бренд «За Батьківщину», то українцям
слід знати, що у виборчому бюлетені об’єднана опозиція йтиме списком від ВО
«Батьківщина», – зауважив перший заступник керівника штабу об’єднаної опозиції і лідер
обласної «Батьківщини» Р. Ілик (Відбулась розширена Крайова рада Львівської крайової

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-kompartiya-osparivaet-reshenie-luganskogo-gorsoveta-o-zakrytii-shkoly/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-kompartiya-osparivaet-reshenie-luganskogo-gorsoveta-o-zakrytii-shkoly/
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організації Народного Руху України // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulas-rozshirena-kraiova-rada-lvivskoji-
kraiovoji.html). – 2012. – 25.06).

***

Депутати Львівської облради Богдан та Ярослав Дубневичі вийшли з фракції партії
«Відрождення» в обласній раді.

Відповідні заяви депутатів з цього приводу зачитав голова Львівської облради Олег
Панькевич на сесії 26 червня.

Брати Дубневичі йшли на вибори від партії «Відродження», не будучи членами цієї
партії. Експерти називають партію «Відродження» провладною, тому вихід братів
Дубневичів з фракції пов’язують з черговими виборами до Верховної Ради та їх
намаганням дистанціюватися від провладних сил.

Головою фракції «Відродження» у Львівській облраді є депутат облради, заступник
голови ЛОДА, керівник апарату Іван Груник (Брати Дубневичі вийшли з фракції партії
«Відродження» у Львівській облраді // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/26/355715). – 2012. – 26.06).

***

26 червня під час сесії Львівської обласної ради голова фракції Народного Руху
України Андрій Корнат звернувся у до голови ЛОДА Михайла Костюка з депутатським
запитом, в якому вимагає невідкладно вирішити питання катастрофічного стану дороги
загального користування місцевого значення Рава-Руська – Гайок на відтинку від с. Гайок
до смт. Добротвір.

А. Корнат зазначив, що з 26 травня та 23 червня цього року відбулися акції протесту
мешканців селища Добротвір, сіл Гайок, Руда і Перекалки, які вийшли на дорогу із
попередженням про те,  що якщо ремонтні роботи в напрямку від с.  Гайок до селища
Добро твір не розпочнуться,  буде повністю перекрито автодорогу «Львів –  Радехів –
Луцьк». Після проведених акцій протесту Служба автомобільних доріг у Львівській
області вивезла дві машини асфальту на вказаний відтинок дороги і на тому ремонт
аварійної ділянки закінчився (Андрій Корнат вимагає ремонту дороги у Кам’янка-
Бузькому районі // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-vimagaje-remontu-dorogi-u-
kamjanka-buzk.html). – 2012. – 26.06).

***

Колишній голова Городоцької РДА Юрій Візняк готується йти на парламентські
вибори від партії «Україна – Вперед!» Наталії Королевської.

В Інтернеті оприлюднено список кандидатів в нардепи від партії «Україна –
Вперед!» у Львівській області.

Серед кандидатів – Ярослав Антоняк, Юрій Візняк, Оксана Волошина, Мирослава
Дякович, Володимир Кожушко, Андрій Козицький, Віталій Новосад, Олег Пилипенко,
Ігор Свистович, Євген Шаповаленко.

Зазначимо, на сьогодні Юрій Візняк є депутатом Львівської облради від фракції
Української народної партії (Візняк – серед кандидатів до Верховної Ради від партії
Королевської // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/26/355860). – 2012. – 26.06).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulas-rozshirena-kraiova-rada-lvivskoji-kraiovoji.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulas-rozshirena-kraiova-rada-lvivskoji-kraiovoji.html
http://zik.ua/ua/news/2012/06/26/355715
http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-vimagaje-remontu-dorogi-u-kamjanka-buzk.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/andrii-kornat-vimagaje-remontu-dorogi-u-kamjanka-buzk.html
http://zik.ua/ua/news/2012/06/26/355860
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***

Завдяки уряду України на ремонт фасаду Національного академічного українського
драматичного театрі ім. Марії Заньковецької виділено 1,5 млн грн. З цих коштів 1 млн грн
передбачено на реставраційні роботи, 500 тис. грн – на розробку проектно-кошторисної
документації.

Театр вже давно просив про допомогу у проведенні ремонтних робіт і неодноразово
звертався до всіх можливих інстанцій. Підтримати наміри театру зголосилася Львівська
обласна організація Партії регіонів, яка по партійній лінії звернулася до голови Партії
регіонів, Прем’єр-міністра України Миколи Азарова з проханням допомогти старовинній
будівлі театру. Результат виявився позитивним – вже сьогодні на реставрацію фасаду
театру отримано перший транш у розмірі 360 тис. грн.

Всього, за словами директора театру Андрія Мацяка, з держбюджету на
реставраційні роботи фасаду цього року повинно надійти 1,5 млн грн.

Варто зазначити, що гроші на реставрацію театру неодноразово обіцяли надати
попередники нинішньої влади, але їх слова завжди розходилися з ділом. І от тільки тепер
завдяки нинішній роботі уряду львів’янам буде не соромно за вигляд старовинної та
легендарної будівлі театру (За підтримки Партії регіонів Львівський театр ім. Марії
Заньковецької отримав перші 360 тис. грн на ремонт // Гал-инфо
(http://www.galinfo.com.ua/news/112903.html). – 2012. – 26.06).

Миколаївська область

Представники об’єднаної опозиції Миколаївської області, експерти та підприємці
обговорювали декларативну програму, з якою «За Батьківщину» піде на вибори.

Першою виступала екс-міністр праці і соцполітики України Людмила Денисова, яка
розповіла про те, що ж зробить опозиція, коли в парламент пройде більшість депутатів від
їх політсили.

«Перше, що хоче опозиція – дати всім роботу. Потрібно державне економічне
стимулювання людей до роботи», – вважає колишній нардеп і міністр Денисова.

За її словами, для того, щоб це реалізувати, в програмі передбачений пункт про
відновлення спеціальних індустріальних зон на території півдня і сходу України. Вона
вважає, що роботодавець повинен бути замовником тих спеціальностей, за якими
навчається молодь у вузах, та оплачувати вартість навчання майбутніх співробітників.
Причому цю оплату підприємства будуть списувати на валові витрати.

З доповідями виступили Юрій Діденко народний депутат України IV скликання,
голова обласної організації Народного Руху, депутати обласної ради Станіслав
Мартиросов, Тарас Кремінь, Оксана Янішевська, депутат міської ради Олександр
Курченко. В обговорені програми взяли участь підприємець Вячеслав Лібкінд, журналіст
Вячеслав Чеченін, депутат міської ради Олександр Жолобецький, голова обласного
товариства «Просвіта» Ігор Марценківський, екс-начальник обласного управління
соцзахисту Микола Ворона та інші.

Підбив підсумки круглого столу керівник обласного штабу, депутат обласної ради
Вадим Меріков. Він відзначив, що запрошенні представники влади проігнорували участь
у круглому столі,  але належну оцінку їх праці виборці дадуть уже в жовтні.  Такі круглі
столи будуть проведені у всіх районах області і вже відбулися в Первомайську, а
наступний заплановано у Южноукраїнську (В Миколаєві обговорили програму об’єднаної
опозиції за участі експертів // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-mikolajevi-obgovorili-programu-objednanoji-
opoziciji.html). – 2012. – 25.06).

http://www.galinfo.com.ua/news/112903.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-mikolajevi-obgovorili-programu-objednanoji-opoziciji.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-mikolajevi-obgovorili-programu-objednanoji-opoziciji.html
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***

26 июня во время сессии Николаевского облсовета, его глава Игорь Дятлов зачитал
свой отчет о деятельности.

Интересно,  что,  упоминая о тесной и плодотворной работе со всеми главами,  и
всеми политическими фракциями,  Игорь Дятлов,  почему-то,  при этом не назвал «ВО
Батьківщину».

«Вспомните события конца 2010 г. Тогда когда здесь, в этом зале проходили выборы
главы облсовета. Тогда я перед всеми вами я дал обещание, что сделаю все возможное,
чтобы до конца нашей каденции весь депутатский корпус как одна команда, несмотря на
политические и идеологические взгляды. За полтора года мы много в чем изменили
подход к нашей работе, взаимоотношения между фракциями, между каждым конкретным
депутатом и главой облсовета. Сегодня регулярно за одним столом переговоров
собираются руководители всех фракций на согласительный совет. Уверен, что со мной
согласятся все участники этого совета и Николай Дзарданов (глава фракции
Коммунистической партии Украины. – НикВести) и Вадим Мериков (глава фракции
Фронт Змін. – НикВести) и Николай Жук (глава фаркции Партии регионов. – НикВести).
Согласятся с тем,  что любой из нас высказывает свою позицию по любому вопросу»,  –
говорит И. Дятлов.

И чуть позже, он опять перечислил все фракции и их руководителей в таком же
порядке. Однако при этом хотелось бы отметить, что в Николаевском облсовете есть еще
одна фракция, о которой самый молодой глава облсовета в Украине, почему-то не сказал
ни слова. Речь идет о фракции «ВО Батьківщина» и ее главе Станиславе Мартиросове, о
которых упоминается даже на официальном сайте Николаевского облсовета (Дятлов в
своем докладе дважды проигнорировал фракцию «ВО Батьківщина» // «Николаевские
Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/31908). – 2012. – 26.06).

***

Виборчий штаб об’єднаної опозиції «Батьківщина» у Миколаївській області очолив
голова Миколаївського обласного осередку «Фронту Змін», депутат обласної ради від
партії Вадим Меріков.

Керівником виборчої кампанії в Миколаївській області став депутат Верховної Ради
фракції «БЮТ–Батьківщина» Роман Забзалюк.

Про це повідомив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина», лідер партії
«Фронт Змін» Арсеній Яценюк під час прес-конференції в Миколаєві 30 червня.

Арсеній Яценюк наголосив, що приїхав до Миколаєва, щоб продовжити із жителями
міста всенародне обговорення програми об’єднаної опозиції. «Об’єднана опозиція перша
вийшла з чітким планом дій,  і саме тому ми сьогодні в Миколаєві.  Щоб люди почули за
що об’єднана опозиція і як вона збирається це робити», – підкреслив лідер «Фронту Змін»
(Головою штабу об’єднаної опозиції на Миколаївщині став Вадим Меріков // Фронт
Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11156-
golovoju-shtabu-obednanoyi-opozitsiyi-na-mikolayivschini-stav-vadim-merikov.html). – 2012.
– 30.06).

Одеська область

23 июня губернатор Одесской области Эдуард Матвийчук поставил перед
представителями местной власти задачи на выборах. Для этого в зале Одесского
национального политехнического университета были собраны главы районов и сел
области.

http://nikvesti.com/news/politics/31908
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11156-golovoju-shtabu-obednanoyi-opozitsiyi-na-mikolayivschini-stav-vadim-merikov.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/11156-golovoju-shtabu-obednanoyi-opozitsiyi-na-mikolayivschini-stav-vadim-merikov.html
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В частности, Эдуард Матвийчук поставил следующие задачи: обеспечить результат в
40 % за Партию регионов на парламентских выборах; уже сейчас подать списки
сторонников ПР в необходимом для этого результата количестве человек; главам
сельсоветов, которые еще не являются членами Партии регионов в кратчайшие сроки
оформить свое членство в партии. На этой же встрече некоторые представители местных
властей области неожиданно даже для себя были приняты в ПР.

Также участникам встречи сообщили, что на каждого из них есть определенные
данные, которые, в случае не выполнения вышеназванных требований, будут
трансформированы в уголовные дела (Одесский губернатор требует за ПР 40 %,
угрожая уголовными делами // From-UA. Новости Украины (http://www.from-
ua.com/news/0c9e159bea518.html). – 2012. – 25.06).

Рівненська область

На Рівненщині зареєстровано 160-у обласну організацію політичної партії.
Реєстраційною службою Головного управління юстиції у Рівненській області
зареєстровано Рівненську обласну партійну організацію політичної партії «Власна сила».
Її очолив Сорока Іван Петрович.

Про це повідомив веб-сайт Головного управління юстиції в Рівненській області
(Парторганізацію очолив Сорока // Рівне вечірнє
(http://www.rivnepost.rv.ua/lenta_msgshow.php?t=1340612100). – 2012 – 25.06).

***

24 червня відбулося засідання обласної (крайової) ради Рівненської обласної
організації Народного Руху України. На ньому рухівці обговорили суспільно-політичну
ситуацію в Україні та на Рівненщині,  а також підготовку організації до парламентських
виборів.

Виступаючи перед присутніми, очільник рухівців Рівненщини Валентин Королюк
зазначив:  «Ті процеси,  які нині відбуваються в Україні,  ще кілька років тому,  думаю,  не
могли приснитися нам і в страшному сні. Безчинство влади, лідери опозиції в тюрмі,
майже цілковита безпорадність громадянського суспільства, – ось ключові позиції, які нам
доводиться сьогодні констатувати».

«Діючи за принципом «після нас –  хоч потоп»,  головним своїм завданням влада
визначила будь-якою ціною залишитися керувати країною, і після парламентських
виборів.  З цією метою почався наступ на українського виборця з двох фронтів –
соціального та гуманітарного», – зазначив В. Королюк. – Немов подачку перед виборами,
в умовах тотального бюджетного дефіциту та зубожіння областей, «регіонали» виявляють
дива небаченої щедрості, додаючи до пенсій по сотні гривень. Мені дуже шкода, що певна
частина пенсіонерів на це «купиться», хоча всі знають, що ці гроші попередньо вкрадені у
нас з вами. Але й значна частина пенсіонерів, у тому числі на сході та півдні України, вже
зрозуміла, що насправді собою становить владна зграя, а тому ні на які подачки не
купиться».

За словами рухівця, єдиний шанс змінити ситуацію на краще, врятувати Україну – це
перемога на майбутніх парламентських виборах об’єднаної опозиції. Уже сформовано
штаби об’єднаної опозиції, незабаром вони почнуть активну роботу. Низка представників
Рівненської обласної організації НРУ увійшли до їхнього складу. Так, представників РОО
НРУ затверджено заступниками керівників районних штабів у Здолбунівському та
Березнівському районах, в Радивилівському районному та Дубенському міському штабах
представники Руху очолюють агітаційну роботу, в Корецькому, Гощанському районах –

http://www.from-ua.com/
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працюють у відділах організаційної роботи, в Острозькому міському та Дубенському
районному штабах – є керівниками громадських приймалень.

«Незабаром розпочнеться активна фаза виборчої кампанії. Часу на «розкачку»
практично не залишилось.  На кожній раді я закликав вас до активізації дій.  Сьогодні ці
слова набувають особливої актуальності. Нинішні парламентські вибори – доленосні не
тільки для України,  але й для Народного Руху і зокрема його Рівненської обласної
організації. Закликаю вас про це пам’ятати», – наголосив В. Королюк (Валентин
Королюк: «Майбутні вибори будуть доленосними» // Oфіційний сайт Народного Руху
України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/valentin-koroljuk-maibutni-vibori-budut-
dolenosnimi.html). – 2012. – 26.06).

***

Заява
Рівненської обласної організації Народного Руху України про неприпустимість

прийняття Закону України «Про засади державної мовної політики»
Обласна (крайова) рада Рівненської обласної організації Народного Руху України,

виступаючи від імені рухівців Рівненщини, висловлює обурення наміром Партії регіонів
та її сателітів у Верховній Раді прийняти Закон України «Про засади державної мовної
політики». Ініційований відомими українофобами Колісниченком та Ківаловим, цей закон
є продовженням русифікаторської політики, яку здійснювали окупанти нашої землі
упродовж кількох століть.  Заради кількох додаткових відсотків на майбутніх
парламентських виборах «регіонали», використовуючи сумнозвісний принцип «Поділяй і
володарюй», ставлять Україну на грань громадянського протистояння.

Проект Закону «Про засади державної мовної політики»  стоїть в одному ряду з
Валуєвським циркуляром, Емським указом та іншими шовіністичними указами і має на
меті одне: увівши єзуїтське поняття «регіональної мови», знищити статус української
мови як єдиної державної, суттєво зменшити сфери її застосування.

На наше переконання, цей закон є провокаційним і спрямованим на розкол
українського суспільства. Він не вирішує існуючих проблем у мовній сфері, а лише
поглиблює їх, штучно провокуючи протистояння між україномовною та російськомовною
частинами України.

Державний статус української мови закріплений у ст. 10 Конституції України,
водночас цією статтею гарантується вільний розвиток мов інших національних меншин.
Неможливо в Українській державі знайти людину, яка б навела факти утисків російської
(чи будь-якої іншої) мови, натомість на кожному кроці порушуються права україномовних
громадян: на телебаченні, у друкованих засобах масової інформації, в освіті тощо.

Вважаємо, що остаточне ухвалення згаданого законопроекту стане відвертою
загрозою для політичної стабільності і державної цілісності України.

Відтак звертаємось до народних депутатів – представників об’єднаної опозиції не
допустити прийняття Закону «Про засади державної мовної політики».

Закликаємо кожного українця, кому небайдуже майбутнє України, висловити свій
рішучий протест проти українофобських ініціатив Колісниченка – Ківалова. Адже
наступним кроком після втрати української мови стане втрата державної незалежності. У
ці доленосні дні згадаймо слова Тараса Шевченка: «В своїй хаті – своя правда і сила, і
воля». Не будьмо байдужими, бо нащадки нам цього не пробачать!

Прийнято на засіданні обласної (крайової) ради РОО НРУ 24 червня 2012 р. (Не
дамо українську мову на поталу! // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/ne-damo-ukrajinsku-movu-na-potalu.html). –
2012. – 26.06).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/valentin-koroljuk-maibutni-vibori-budut-dolenosnimi.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/valentin-koroljuk-maibutni-vibori-budut-dolenosnimi.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/ne-damo-ukrajinsku-movu-na-potalu.html
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Сумська область

Коммунисты Белопольщины (Сумская область) начали активную агитационно-
пропагандистскую работу по обсуждению и разъяснению проекта Предвыборной
платформы Коммунистической партии Украины на выборах в Верховную Раду Украины
28 октября 2012 г., разработанной по результатам проведения первого этапа
Всеукраинского Народного референдума.

24 июня на центральной площади города Белополья, возле памятника В. И. Ленину с
7 часов утра стояла агитационная палатка Компартии Украины, в которой коммунисты-
агитаторы работали с населением по проекту Предвыборной платформы, рассказывая, что
программа Компартии отвечает на вопросы о том, как победить коррупцию и укрепить
государственный суверенитет, как обеспечить всех граждан работой и повысить зарплату.
Коммунисты предлагают принимать такие законы, с помощью которых в стране будет
остановлен стихийный рост цен на товары, медикаменты и услуги ЖКХ. Предполагается
формирование социальной системы здравоохранения, в рамках которой медицинская
помощь будет бесплатной. Коммунисты настаивают на повышении качества образования,
требуют решения жилищной проблемы и принятия на государственном уровне
комплексной программы морального оздоровления общества.

За 4 часа работы к палатке подошло 350 человек, которым были вручены тезисы
Предвыборной платформы, а также газеты «По правде говоря» и «Ленинская правда»,
которые пользуются популярностью у населения. Многие белопольчане ожидают каждого
выпуска с большим интересом (Программу обсуждаем вместе с людьми // Компартія
України (http://www.kpu.ua/programmu-obsuzhdaem-vmeste-s-lyudmi/). – 2012. – 27.06).

Тернопільська область

В Тернопольской области из партии Фронт Змін за сотрудничество с властью
исключили руководителей двух районных парторганизаций, сообщил председатель
областной организации Роман Заставный.

«Мы не просто уволили этих руководителей, они выведены из числа членов нашей
партии.  Эту работу будем продолжать и дальше,  ведь очистка должна произойти до
начала избирательного процесса», – отметил политик.

По его словам, были уволены председатели Чертковской и Залищицкой районных
организаций партии. Он также отметил, что уволенные сразу же нашли новое место
работы. «Интересно, что эти руководители сразу оказались в рядах якобы оппозиционной
партии УДАР. Это свидетельствует, что мы поступили правильно», – сказал Заставный (В
Тернопольской области двух активистов Фронта змін выгнали из партии за
сотрудничество с властью // Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/ukraine/politics/1364474-v-ternopolskoj-oblasti-dvuh-aktivistov-
fronta-zmin-vygnali-iz-partii-za-sotrudnichestvo-s-vlastyu). – 2012. – 25.06).

***

Заява Комітету опору диктатурі, Комітету захисту української мови.
У 2012 р. стаємо свідками зазіхання на святині української нації. 5 червня цього року

Верховна Рада України за підтримки депутатів з партії регіонів, КПУ і «тушок» схвалила
в першому читанні проект закону «Про засади державної мовної політики», авторами
якого є послідовники Валуєва Колесніченко і Ківалов.

Мовчання гаранта Конституції Віктора Януковича свідчить про підтримку
антинаціональної політики.
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Це означає продовження процесу ліквідації української державності, розпочатого
«харківською угодою» про передачу Росії української території до 2042 р. для базування
російського Чорноморського флоту.

Звучать цинічні заяви про остаточне прийняття закону на початку липня. Звучать і
заспокійливі байки про те, що цього не допустять. Не допустити зради може лише
український народ, який викине манкуртів на смітник історії.

Влада прикриває свою неефективність, нездатність проводити економічні реформи,
безробіття, зростання цін, знущання над пенсіонерами, багатомільйонну еміграцію,
політичні репресії провокативними законами.

Пропагуючи розбрат, ненависть і нетерпимість у суспільстві, від якого насамперед
постраждають люди політичні імітатори провокують громадянську війну.

Господь кожному народові дав свою мову. Захищати мову це те саме, що захищати
від хама рідну матір.

В Україні проживає толерантний народ. Але терпіння має межу.
Час заяв, дискусій, обіцянок завершується. Необхідні конкретні дії.
Закликаємо всіх громадян України провести першого вересня Всеукраїнський

страйк, провести біля памятників героям України відкриті уроки української мови, на
кожному кроці захищати від зайд національні святині (Заява Тернопільського обласного
Комітету опору диктатурі УКРАЇНА В НЕБЕЗПЕЦІ // Oфіційний сайт Народного
Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/zajava-ternopilskogo-oblasnogo-
komitetu-oporu-dikta.html). – 2012. – 26.06).

***

26 червня відбулася третя конференція Збаразької районної організації Партії
регіонів. Заслухано звіт про діяльність голови Збаразької районної організації Партії
регіонів Надії Розвадовської, обрано делегатів на обласну партійну конференцію та
обговорено першочергові завдання партійних осередків у період підготовки до виборів до
Верховної Ради України, які відбудуться у жовтні цього року.

Участь у конференції взяли голова Тернопільської обласної організації Партії
регіонів Валентин Хоптян, народний депутат України Орест Муц, голови первинних
партійних організацій, депутати районної ради, актив МГО «Молоді регіони».

Звітуючи перед партійцями, голова Збаразької РО Партії регіонів Н. Розвадовська
детально проаналізувала досягнення та недоліки в роботі партійних осередків,
сформулювала головні завдання подальшої роботи, зокрема, щодо подальшого сприяння
реалізації соціальних ініціатив Президента України, зробивши особливий наголос на
роботі членів первинних партійних організацій, агітаторів, керівників міні-штабів. Надія
Іванівна наголосила, що партія, яка перемогла на виборах і отримала статус партії влади,
несе відповідальність за долю країни. І про це має пам’ятати кожен партієць.

Лави Збарзької райорганізації Партії регіонів поповнилися 11 новими членами. Під
час проведення районної партійної конференції членські квитки їм вручив голова
Тернопільської обласної організації ПР, голова Тернопільської обласної державної
адміністрації Валентин Хоптян (Відбулася третя конференція Збаразької районної
організації Партії регіонів // Народне слово (http://narodne-
slovo.te.ua/2012/06/27/vidbulasya-tretya-konferentsiya-zbarazkoji-rajonnoji-orhanizatsiji-
partiji-rehioniv/). – 2012. – 27.06).

***

Тернопільська міська рада хоче затвердити власний порядок, як мають відбуватися
мирні зібрання громадян. Харківська правозахисна група та центр «Всесвіт» направили у
Тернопільську міську раду звернення про те, що ці кроки є незаконними.

http://www.nru.org.ua/news/single/article/zajava-ternopilskogo-oblasnogo-komitetu-oporu-dikta.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/zajava-ternopilskogo-oblasnogo-komitetu-oporu-dikta.html
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«Дізнавшись про намір міської ради Тернополя затвердити своїм рішенням власне
положення з питань проведення мирних зібрань, ми поінформували тернопільських
чиновників про порушення», – кажуть активісти.

Вони також зазначають, що готові оскаржувати навіть прийняте положення, адже
воно може порушити права людей на мирні зібрання. Наводять приклад співпраці із
прокуратурою у подібних питаннях в таких містах як Луцьк та Херсон.

Тернопільська влада на це відповіла, що візьмуть до уваги перелічені вимоги, коли
будуть розробляти та розглядати питання про мирні зібрання («Свободівська» міськрада
хоче обмежити свободи тернополян? // Новинний портал За Збручем
(http://zz.te.ua/svobodivska-miskrada-hoche-obmezhyty-svobody-ternopolyan/). – 2012. –
29.06).

Харківська область

У Фонді громадянських ініціатив Арсена Авакова пройшов круглий стіл, під час
якого харківські експерти обговорили соціальну частину проекту Програми об’єднаної
опозиції «Справедлива держава, Чесна влада, Гідне життя».

Під час обговорення заступник керівника Харківської «Батьківщини», політолог
Валерій Дудко наголосив,  що в даний момент найактивнішими агітаторами попри свою
волю виступають медики та вчителі, які змушені це робити під тиском влади. Саме тому
В. Дудко впевнений, що до проекту Програми вкрай необхідно внести пункт, який
наголосить на необхідності деполітизувати медицину та освіту.

У свою чергу, директор Інституту регіональної політики Андрій Лукашов зазначив,
що соціальна сфера повністю залежить від бюджетних коштів, саме тому, на його думку,
необхідно постійно проводити аудит бюджету, який виділяється на соціальну сферу. Адже
дуже часто проблема буває не у відсутності коштів, а в тому, як вони були розподілені.

Це був останній круглий стіл з низки заходів, під час яких були розроблені конкретні
пропозиції до кожного з розділів проекту Програми. Наступним етапом стане підсумковий
круглий стіл, де буде сформовано загальний пакет пропозицій від Харківської області (У
Харкові розробили пропозиції до соціальної частини проекту Програми Об’єднаної
опозиції // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11441.html). – 2012. – 25.06).

Херсонська область

За інформацією офіційного сайту Херсонської обласної організації Партії Регіонів,
21 червня в селищі Горностаївка відбулась конференція районної організації партії.

Під час заходу, голова РДА, а за сумісництвом керівник парторганізації,
Верміенко В.Г. відзначив депутата райради Єрухі І.С., який створив в очолюваній ним
держустанові «Горностаївське міжрайонне управлінні водного господарства» партійну
групу, аж з 16 чоловік.

Але, п. 7 ст. 6 Закону України «Про політичні партії в Україні» забороняє створення
партійних підрозділів в будь яких державних підприємствах і установах.

Можливо цей закон написаний не для цієї влади і не для цієї партії? (Голова
Горностаївської райдержадміністрації подякував за створення в держустанові
осередку ПР // Політична Херсонщина (http://polit-kherson.info/novini/prozoro-pro-
politicu-ta-partii/9203--lr-.html). – 2012. – 23.06).

***

http://zz.te.ua/svobodivska-miskrada-hoche-obmezhyty-svobody-ternopolyan/
http://byut.com.ua/news_region/11441.html
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У Новій Каховці, Каховці та Бериславі об’єднана опозиція «Батьківщина»
презентувала свою програму «Справедлива держава, Чесна влада, Гідне життя».

Презентації проходили у форматі круглого столу, на який було запрошено
представників громадських організацій, експертів з провідних напрямків розвитку
суспільства, фахівців різних сфер економіки.

Програму представляли керівники Херсонського регіонального виборчого штабу.
Вони коротко презентували 7 основних напрямків роботи опозиції після парламентських
виборів та розділи Програми. Серед першочергових завдань опозиції названі боротьба з
корупцією, корінна перебудова системи судочинства та правоохоронних органів, введення
прямих виборів суддів, прийняття Закону України «Про безоплатну правову допомогу»,
внесення змін до Кримінально-процесуального Кодексу, реформа прокуратури з
репресивно-карального органу на правозахисний, тощо.

Конкретні пропозиції прозвучали від експертів з питань енергетичної галузі,
транспорту, житлово-комунального господарства, гуманітарної та інших сфер.

Мешканці Херсонщини пропонують приділити більше уваги у Програмі збільшенню
ролі малих міст, необхідності реформування місцевого самоврядування, спрощенню
дозвільних процедур в підприємництві на будівництві, тощо (У містах Херсонщини
презентували Програму Об’єднаної опозиції // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11429.html).
– 2012. – 25.06).

Хмельницька область

Про стрімке збільшення кількості партійних осередків у місті заявив голова
Хмельницької міської організації Партії Регіонів Анатолій Собко.

Збільшується також кількість членів партії. «За останній рік наші лави поповнилися
майже тисячею нових членів партії, що дозволило нам заявити про себе як про найбільшу
політичну силу в місті»,  –  сказав А.  Собко на міській партійній конференції,  яка щойно
відбулася. Серед найбільш вагомих особистостей, які щойно вступили до лав регіоналів –
депутати Хмельницької міської ради Валерій Баклажко і Григорій Галкін, які пройшли до
ради у 2010 р. за списками «Сильної України» (Партія Регіонів заявляє про стрімке
зростання лав у Хмельницькому // «Хмельницький портал»
(http://www.proskurov.info/news/politics/8791-2012-06-23-06-55-20). – 2012. – 23.06).

***

Депутати Кам’янець-Подільської міської ради закликали Верховну Раду зняти з
розгляду мовний законопроект Ківалова – Колесніченка. Відповідне звернення було
ухвалене на позачерговій сесії міськради, яку ініціювали депутати фракції «ВО
«Батьківщина».

«Вважаємо, що прийняття цього законопроекту в першому читанні вже призвело до
висловлення різнобічних думок та тенденційних закликів у суспільстві, можна
прогнозувати, що далі протиріччя у суспільстві будуть тільки загострюватися», – йдеться
у тесті звернення.

На думку депутатів, ініціатори мовного законопроекту (народні депутати ПР Сергій
Ківалов і Вадим Колесніченко) «наполегливо намагаються знівелювати статус державної
мови, що є передвиборним популізмом».

Раніше свою незгоду з мовним законопроектом висловили депутати
Старокостянтинівської міської ради, котрі також звернулися до ВР не допустити
ухвалення цього документу (Депутати Кам’янця-Подільського проти

http://byut.com.ua/news_region/11429.html
http://www.proskurov.info/news/politics/8791-2012-06-23-06-55-20
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антиукраїнського законопроекту щодо мови // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11419.html).
– 2012. – 25.06).

Черкаська область

24 червня у Черкасах невідомі пошкодили 26 з 32 білбордів об’єднаної опозиції
«Батьківщина», на яких зображено Юлію Тимошенко та Арсенія Яценюка.

«Вочевидь, діяла одна команда, яка облила білборди червоною і чорною фарбою.
Діяли швидко,  що наштовхує нас на думку,  що акція планувалась заздалегідь»,  –
наголосив керівник Черкаського виборчого штабу об’єднаної опозиції Анатолій
Бондаренко.

Він повідомив, що штаб має намір звернутись із відповідною заявою до
правоохоронних органів.

«Ми всі пам’ятаємо, як оперативно і рішуче діяла міліція, коли страждали білборди
Віктора Януковича: одразу порушувались кримінальні справи за статтею хуліганство,
кидалися усі сили на пошуки винних. Ми хочемо побачити, що міліція буде так само
принципово діяти і у справі із білбордами об’єднаної опозиції. Утім, у нас немає сумніву,
що псування наших агітаційних щитів, – це оголошення виборчої війни нашими
опонентами, адже мова йде не про один чи два білборди, а про 26 із 32», – наголосив
Бондаренко (У Черкасах облили фарбою 26 білбордів об’єднаної опозиції
«Батьківщина» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11063-u-cherkasah-oblili-farboju-26-bilbordiv-
obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina.html). – 2012. – 25.06).

***

Черкаські рухівці підтримали позицію фронтзмінівця у непоступливості перед
чинною владою. 18 червня на щотижневій прес-конференції об’єднаної опозиції
Черкащини ключовим моментом став виступ голови Уманського «Фронту Змін» Максима
Полякова. Він повідомив, що звільнився з посади заступника міського голови Умані.
Підставою до звільнення послугувало те, що протягом багатьох місяців, коли Максим
Анатолійович уперто працював над вирішенням господарських проблем міста та
реформою у комунальній сфері, його постійно агітували вступити до Партії регіонів.

«Я категорично відмовився і сказав, що не буду міняти посаду на членство в тій чи
іншій партії,  крім тої,  в якій перебуваю,  –  заявив пан Поляков.  –  Відтоді були різні
розмови, натяки на те, що може зі мною статися, якщо я зроблю не так, як потрібно».

Голова Черкаської крайової організації НРУ Ігор Волошин підтримав позицію
М. Полякова і зазначив, що в наш час це досить сміливий і рішучий вчинок, який
заслуговує поваги. Мало хто наважується відверто протистояти діючій владі і не
відступати від своїх поглядів (Черкаські рухівці підтримують лідера уманського
«Фронту Змін» Максима Полякова із звільнення з посади заступника міського голови //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/cherkaski-rukhivci-pidtrimujut-lidera-umanskogo-
fro.html). – 2012. – 25.06).

***

З робочим візитом до Черкас 24 червня завітали голова Народного Руху України,
один із лідерів об’єднаної опозиції Борис Тарасюк та заступник голови НРУ,  голова
«Молодого Народного Руху» Іван Крулько.

http://byut.com.ua/news_region/11419.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11063-u-cherkasah-oblili-farboju-26-bilbordiv-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/11063-u-cherkasah-oblili-farboju-26-bilbordiv-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/cherkaski-rukhivci-pidtrimujut-lidera-umanskogo-fro.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/cherkaski-rukhivci-pidtrimujut-lidera-umanskogo-fro.html
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Борис Тарасюк зустрівся з представниками об’єднаної опозиції Черкащини. Він
ознайомився з роботою об’єднаного штабу, поцікавився участю місцевих рухівців у
виборчому процесі тощо.

Під час конференції Черкаської крайової організації НРУ голова НРУ у своєму
виступі зупинився на деяких аспектах суспільно-політичної ситуації в Україні, обговорив
діяльність Народного Руху України в контексті підготовки до парламентських виборів та
участі в об’єднаній опозиції.

«Найперше, на чому потрібно зупинитися при аналізі внутрішньополітичної ситуації
в Україні,  –  це,  безумовно,  ситуація з демократією та можливість усіх політичних сил
повноцінно брати участь у парламентських виборах. Саме від забезпечення рівності для
всіх політичних сил щодо участі у виборах залежить їх відповідність міжнародним
стандартам. Ще до початку офіційного старту виборчої кампанії провладні партії та
опозиційні сили поставлені у нерівні умови. Майже рік лідер опозиції Юлія Тимошенко
знаходиться за гратами у зв’язку з надуманими кримінальними справами, які були
порушені явно з політичних підстав»,– наголосив Борис Іванович.

Б. Тарасюк також розповів про нові об’єднавчі процеси, зокрема з партією Анатолія
Гриценка, застеріг про участь у виборчому процесі псевдо опозиціонерів. Окрему увагу
він приділив ситуації з прийняттям у першому читанні «мовного» законопроекту, до якого
опозиція подала біля 2000 поправок.

«Крім того, я зареєстрував проект закону про вилучення російської мови з переліку
«регіональних мов» із закону «Про ратифікацію Європейської Хартії регіональних або
меншинних мов». На разі не відомо, яким чином розвиватиметься ситуація надалі, проте
запевняю, ми зробимо все можливе для того, щоб черговий «валуєвський циркуляр»
залишився тільки на папері», – підкреслив народний депутат.

Як знаний дипломат, Б. Тарасюк аналізуючи зовнішньополітичну ситуацію в
контексті нашої держави,  відмітив,  що за 2  роки Партії регіонів удалося зробити майже
неможливе – України завдяки цим антидержавникам опинилася за крок від міжнародної
ізоляції.

У звернені до черкаських рухівців Борис Іванович переконаний, що з новим головою
Черкаської обласної організації Ігорем Волошиним ситуація в черкаській організації
покращиться.

Після обласної конференції Борис Іванович дав прес-конференцію для місцевих ЗМІ,
а якій розповів про свою мету приїзду на Черкащину (Борис Тарасюк у Черкасах
зустрівся з рухівцями та членами об’єднаної опозиції // Oфіційний сайт Народного
Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-cherkasakh-
zustrivsja-z-rukhivcjami-ta-chlen.html). – 2012. – 25.06).

***

Голова Черкаської облдержадміністрації і керівник обласної організації Партії
регіонів Сергій Тулуб на прес-конференції 25 червня не заперечив інформацію про те, що
виборчий штаб регіоналів області може очолити нардеп Сергій Майборода.

«На сьогодні питання вивчається, але ще ж офіційно виборчого штабу як такого
немає, бо нема виборчої кампанії, – зазначив С. Тулуб. – І поки ці рішення не будуть
затверджені на конференції обласної організації Партії регіонів, все це розглядається в
робочому порядку. Все може змінитися. Тож говорити про те, що ось є виборчий штаб, а
ось є його керівник – це зарано» (Тулуб запевняє, що виборчого штабу Партії регіонів в
області ще немає // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8681-tulub-
zapevnjae-scho-oblasnogo-viborchogo-shtabu-partiyi-regioniv-v-oblasti-sche-nemae). – 2012.
– 25.06).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-cherkasakh-zustrivsja-z-rukhivcjami-ta-chlen.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-u-cherkasakh-zustrivsja-z-rukhivcjami-ta-chlen.html


71

***

В обласній організації УНП змінився голова. Про це повідомив координатор Ради
опозиційних сил Черкащини Леонід Даценко, який і очолював раніше цю партію в
області.

На період виборчої кампанії Л. Даценко зняв з себе усі повноваження. Тепер
виконуючим обов’язки голови обласної організації стане перший заступник Юрій Сушко.

«Я балотуватимусь до парламенту по Канівському округу від об’єднаної опозиції. А
закон вимагає,  що усі кандидати мають бути або від «Батьківщини»,  або від «Фронту
Змін», або бути позапартійними», – зазначив Л. Даценко (Через вибори обласний
осередок однієї з партій втратив керівника // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-
cherkassy/8684-cherez-vibori-oblasnij-oseredok-odnieyi-z-partij-vtrativ-kerivnika). – 2012. –
25.06).

***

25 червня на ХІХ конференції Черкаської міської організації Партії регіонів було
обрано нового голову цієї організації. Депутат міської ради Сергій Отрешко, який
очолював осередок близько 2 років, написав заяву за власним бажанням. Делегати майже
одноголосно обрали новим керівником депутата обласної ради Володимира Ходака.

«Я прийняв рішення звільнитися з цієї посади для того, аби більше часу приділяти
роботі в міській раді,  оскільки очолюю фракцію Партії регіонів,  – каже С.  Отрешко.  – Я
залишаюся членом ради міської організації, однак тепер зможу сконцентрувати більше
зусиль на депутатській роботі».

Перший заступник голови Черкаської обласної парторганізації Микола Тимошенко
зауважив: на конференції головний регіонал області С. Тулуб критикував роботу міського
осередку.

«Недоліки є,  як і в кожній роботі.  Є ідеологічні,  організаційні недопрацювання.
Міська організація працювала не так активно, як цього потребує така потужна політична
сила», – сказав Микола Тимошенко.

Колега С. Отрешка по фракції в міськраді Ігор Валовий зауважує: в Сергія
Володимировича дуже багато посад і роботи, тож навіть переживав за його здоров’я.

С. Отрешка характеризує як хорошого організатора, толерантну людину, котра може
знайти спільну мову з кожним.

«В. Ходака також знаю як людину цілеспрямовану, вмілого організатора,
розважливого та розсудливого керівника», – зазначає Валовий.

Він запевнив,  що про зміну голови фракції в міськраді поки що не йдеться.  Однак
колеги-депутати від опозиційних партій цього не виключають. Зокрема, депутат міськради
Володимир Мамалига каже, що для Партії регіонів такі передвиборні зміни кадрів – не
дивина.

Про роботу ж С.  Отрешка в міській раді колеги,  навіть від опозиції,  відгукуються
позитивно. Як В. Мамалига, так і депутат від «Батьківщини» М. Булатецький. Останній –
працює з Отрешком у бюджетній комісії.

Новообраний же керівник міських регіоналів генеральний директор ТОВ «Ходак»
В. Ходак через зайнятість поки що не зміг оперативно прокоментувати своє призначення.
Обіцяє зробити це «при нагоді» (Регіонали у Черкасах міняють партійне керівництво //
ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8707-regionali-u-cherkasah-minjajut-
partijne-kerivnitstvo). – 2012. – 26.06).
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***

Напередодні виборів діюча влада почала майже чи не на кожному кроці
проголошувати, що останні два роки вона «розгрібала» наслідки дій «помаранчевих», але
нібито вже зараз можна констатувати, що життя населення активно покращується,
економіка росте, а кількість робочих місць з кожним днем збільшується. Але з такою
думкою принципово не згоден перший секретар Черкаського районного комітету КПУ
Володимир Іщенко.

«Люди, які живуть у Черкаському районі, бачать своїми очима реальну ситуацію.
Якщо робочі місця збільшуються, то ці цифри є виключно на папері. А в дійсності
ситуація зовсім інша… Наприклад, взяти села Хацьки чи Степанки, де раніше працювали
до 500–600 чоловік у колективних господарствах, то сьогодні в тих селах працюють
максимум 10–15 чоловік», – повідомив він.

Окрім того, за словами комуніста, існує прихована заборгованість у Черкаському
районі по заробітним платам, яку, звісно, ніхто офіційно не показує. «Навіть в останньому
випуску районної газети «Cільські вісті» був опублікований список тих підприємств та
підприємців, які мають заборгованість по сплаті єдиного соціального внеску. Серед них і
такі великі підприємства, як Черкаський агротепличний комбінат, який активно реалізовує
свою продукцію,  однак має півтора мільйони заборгованості,  а також цілий ряд
підприємців, у яких добрий бізнес, але податки вони платити не хочуть», – наголосив він.

На думку В. Іщенка, можливо, на папері у губернатора дійсно є цифри, які свідчать
про «покращення життя вже сьогодні», однак реальна картина з робочими місцями,
будівництвом, економічною ситуацією є зовсім іншою.

«Стан економіки зараз тільки погіршується, кількість робочих місць зменшується,
приховане безробіття зростає, а реальні доходи населення падають», – підсумував перший
секретар Черкаського райкому КПУ (Комуніст: Всупереч оптимістичним заявам влади
про зростання економіки життя людей тільки погіршується // Компартія України
(http://www.kpu.ua/komunist-vsuperech-optimistichnim-zayavam-vladi-pro-zrostannya-
ekonomiki-zhittya-lyudej-tilki-pogirshuyetsya/. – 2012. – 27.06).

Чернівецька область

У Чернівецькій міській раді зареєстровано депутатську групу «За Батьківщину», до
складу якої увійшли 8 депутатів. Про це, відповідно до вимог ст. 22 Регламенту, оголосив
секретар міськради Віталій Михайлішин під час засідання чергової сесії 27 червня.

До групи увійшли депутати, яких виключили з опозиційних партій «Батьківщина» та
«Фронт Змін».

Загалом,  до міської ради надійшло 3  звернення про реєстрацію депутатської групи
«За Батьківщину». Перше з них надійшло 29 травня 2012 р., проте заява була оформлена з
порушенням ст. 25 Закону України «Про статус депутатів місцевих рад». Зокрема, не були
зазначені мета створення депутатської групи, партійна належність членів групи та
депутати, уповноважені представляти групу. До заяви від 29.05.12 також не було додано
письмових заяв, підписаних особисто депутатами, які входять до групи, та було відсутнє
подання уповноваженої особи. Тому ця заява не була зареєстрована.

31 травня 2012 р. до Чернівецької міськради надійшла заява, яка була оформлена з
дотриманням всіх передбачених законодавством вимог. Відповідно, це звернення було
належним чином зафіксовано, і починаючи з сьогоднішнього дня ця депутатська група
існує у міській раді.

Незважаючи на це, місяць потому, 25 травня 2012 р. надійшло ще одне звернення
про створення групи з аналогічною назвою. Оскільки у міській раді не може існувати двох
депутатських груп з однаковою назвою, у реєстрації цієї заяви буде відмовлено (У
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Чернівецькій міській раді створили депутатську групу «За Батьківщину» // Молодий
буковинець (http://molbuk.ua/chernovtsy_news/48042-u-chernvecky-msky-rad-stvorili-
deputatsku-grupu-za-batkvschinu.html). – 2012. – 27.06).

Партійні акції, заходи

22–24 червня в рамках Школи фізичного і духовного гарту «Спартанець» було
проведено мандрівний табір підвищеної складності «Різунівець-2012». Традиція
щорічного проведення таборування під такою назвою була започаткована калуськими
молодорухівцями ще в 2008 р. Протягом чотирьох років даний захід проводився у
Чорному лісі як стаціонарний патріотично-вишкільний табір, присвячений пам’яті
легендарного командира тактичного УПА «Чорний Ліс» полковника Різуна (Василя
Андрусяка). Та цього року традицію довелося змінювати, оскільки 07.02.2012 МОЗ
України наказом № 89 затвердив сумнозвісні Державні санітарні норми та правила
влаштування, утримання та організації режиму діяльності дитячих наметових містечок,
які фактично унеможливили проведення стаціонарних таборувань молодіжними
організаціями, які працюють з юнацтвом до 18 років.

Тож «Різунівець-2012» постав у цілком новому вигляді як екстремальний вишкіл
«спартанців» у гірській місцевості. Окрім старшин Школи участь у таборі взяли Голова
Івано-Франківської крайової організації ВГО «Молодий Народний Рух» Олег Савка та
депутат Калуської міської ради (фракція НРУ) Володимир Тимків.

Триденний марш-кидок рідними Карпатами, подолання природних перешкод,
нескінченні заняття з впоряду вперемішку з ідеологічними гутірками, мінімальна кількість
харчів та спорядження при максимально високому градусі фізичної та психологічної
напруги – все це тільки мала доля того, що пережила боївка «спартанців» за ці три дні.

Тож попри всі перешкоди,  які виникають з легкої руки наших горе-законодавців та
органів «по боротьбі з організованою молоддю», Школа фізичного і духовного гарту
«Спартанець» продовжує свою діяльність, спрямовану на виховання людей слова і діла,
ідеї та чину,  відваги та честі,  людей,  які вже завтра стануть новою національною елітою
(Молодорухівці Калуша провели мандрівний табір підвищеної складності «Різунівець-
2012» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/molodorukhivci-kalusha-proveli-mandrivnii-tabir-
pidvishch.html). – 2012. – 25.06).

***

23 июня 2012 года киевские комсомольцы и пионеры во главе с секретарем
Киевского горкома ЛКСМУ А. Аль-Анни и актив Киевской городской организации
Всеукраинского союза женщин-тружениц «За будущее детей Украины» приняли участие в
спортивно-музыкальном фестивале «Free Games», который прошел в столичном Парке
Дружбы народов (Экстрим-парк) под эгидой Государственной службы молодежи и спорта
Украины.

Среди представителей молодежных гражданских организаций особо выделялась
красная палатка ЛКСМУ. Много людей заинтересовалось газетой «Новая волна плюс» и
другими материалами, которые раздавали комсомольцы и пионеры. Вопросы на
злободневные темы украинской молодежи нашли живой отклик у людей, подходивших к
палатке ЛКСМУ.
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В акции приняли участие глава Государственной службы молодежи и спорта
Украины Равиль Сафиуллин и председатель Киевской городской государственной
администрации Александр Попов.

За весомый вклад в развитие, реализацию государственной молодежной политики,
активную гражданскую деятельность, популяризацию молодежного движения Украины
Киевская городская организация ЛКСМУ была награждена грамотой Государственной
службы молодежи и спорта Украины (Киевские комсомольцы приняли участие в акции,
посвящённой Дню молодежи // Компартія України (http://www.kpu.ua/kievskie-
komsomolcy-prinyali-uchastie-v-akcii-posvyashhyonnoj-dnyu-molodezhi/). – 2012. – 25.06).

***

26 червня в селищі Ратне мешканці району перекрили вулицю Центральну з
вимогою виплатити їм заборговані гроші за здане молоко.

За ініціативи депутата Волинської обласної ради Ігоря Гузя та депутата Ратнівської
районної ради Володимира Ярмощука, які представляють об’єднану опозицію
«Батьківщина» в Ратному, відбулася безпрецедентна акція протесту «Геть молочну
мафію!». Вперше за останні 20 років, майже на годину, було припинено рух транспорту по
центральній вулиці селища. Селяни вимагали негайно погасити борг та підвищити
закупівельні ціни на молоко.

За інформацією Волинської облдержадміністрації, станом на 5 квітня цього року
ПрАТ «Ратнівський молокозавод» та ПАТ «Ковельмолоко» заборгували селянам 9,2 млн
грн за здане молоко. Незважаючи на приписи та попередження, станом на 8 червня за
даними депутатів Ратнівської районної ради ці підприємства досі винні людям, майже
2,4  млн грн.  Причому понад 1  млн із цих коштів –  це борг перед фізичними особами,
тобто селянськими родинами. Зокрема ПрАТ «Ратнівський молокозавод» заборгував
людям за молоко понад 2,2  млн грн,  а ПАТ «Ковельмолоко»  –  близько 150  тис.  грн.
Підприємства не розрахувалися із людьми за період січень – травень цього року.

І. Гузь повідомив, що перекриття вулиці це крайній захід, проте іншого способу
привернути увагу громадськості і влади до цієї проблеми немає.

«До мене звернулися ратнівчани з інформацією про те, що гроші за молоко досі не
виплачені. Опозиція вже неодноразово піднімала це питання на сесіях обласної ради,
проте влада чомусь не поспішає вирішувати цю проблему. Сьогодні я спільно із людьми
долучився до цього пікетування і ми це будемо робити до тих пір,  доки бізнесмени не
розрахуються із людьми у повному обсязі», – заявив І. Гузь.

За словами депутата, якщо підприємства в найближчий час не погасять свою
заборгованість, він спільно із людьми вдаватиметься до більш рішучих заходів задля
встановлення справедливості.

«Я закликаю селян не бути байдужими і не боятися боротися за свої права. Спільно,
громадою ми здатні добиватися справедливості і змусимо олігархів рахуватися із працею
селянина!» – заявив І. Гузь (Волинська об’єднана опозиція вимагає від влади
розрахуватися із селянами // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11478.html). – 2012. – 27.06).

***

Одной из самых болезненных точек, надавливание на которые чревато тем, что наш
человек выходит на улицу с протестом,  является транспорт.  Ведь повышение цен в этой
сфере моментально касается каждого и с той или иной силой, но отражается на его
кошельке.

http://byut.com.ua/news_region/11478.html
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Горисполком Днепродзержинска решил надавить именно на эту точку и, видимо, в
качестве пробного шара повысил стоимость перевозок в маршрутных такси на двадцать
пять копеек.

Результат не заставил себя долго ждать – по инициативе городской организации
КПУ более сотни горожан вышли к зданию Днепродзержинского горсовета с требованием
отменить это абсолютно экономически необоснованное решение.

Двадцать пять копеек – сумма на первый взгляд небольшая, но нельзя забывать, что
данная «надбавка» на транспорт ни в коей мере не касается ни улучшения обслуживания
пассажиров, ни обновления транспортного парка. Это именно те средства, которые пойдут
в чистую прибыль владельцев самих маршрутов. Сразу после повышения они
автоматически подняли и установленный план сдачи выручки для водителей. То есть на
зарплате тех, кто непосредственно возит пассажиров, повышение тоже не отразится.

«Во всем мире последнее время стабильно падает цена на нефть и как следствие на
бензин, – сказал выступивший на митинге народный депутат Украины, первый секретарь
Днепропетровского обкома КПУ С. Храпов, – а наши перевозчики умудряются и в этой
ситуации придумывать причины, обуславливающие повышение цены на проезд.
Возможно,  для тех,  кто принимал это решение,  такая сумма как двадцать пять копеек не
деньги вообще, но тысячи днепродзержинских пенсионеров, регулярно без какой-либо
альтернативы вынужденных пользоваться услугами маршруток, это повышение ощутят,
так как помимо транспорта они вынуждены оплачивать столь же необоснованные тарифы
на коммунальные услуги, цены на лекарства и питание. Владельцы маршрутов все время
жалуются на нерентабельность этого бизнеса, но попробуйте им предложить передать эти
маршруты другим перевозчикам, готовым работать по меньшим тарифам, – никто из них
никогда не отступится от своего «убыточного» бизнеса».

Интересно, что несколькими самыми доходными маршрутными линиями в
Днепродзержинске владеют депутаты горсовета от Партии регионов, которые, собственно,
и лоббируют подобные повышения.  Не стоит забывать и о том,  что стараниями или,
говоря точнее, активным бездействием «регионального» большинства в
Днепродзержинске было уничтожено единственное коммунальное автобусное
предприятие, занимающееся перевозкой пассажиров.

Сейчас по инициативе С. Храпова уже готовится обращение в Антимонопольный
комитет и к городскому голове с требованием предоставить экономические обоснования
последнего повышения цен на маршрутные перевозки в Днепродзержинске.

Хотя говорить, что подобное повышение действительно последнее, не приходится.
Не стоит забывать, что рост цен сейчас перед выборами в какой-то мере ещё сдерживается
правящей партией. Ну а после выборов, если народ вновь поведется на сладкие речи о
«покращенни», партия власти отыграется на народном кошельке уже по полной
программе (Коммунисты Днепродзержинска вывели людей на протест против
повышения цен на проезд // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
dneprodzerzhinska-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-povysheniya-cen-na-proezd/). – 2012. –
27.06).

***

23 черня 2012 р. в м. Бердичеві, біля пам’ятника Т. Г. Шевченко відбулась акція
протесту «Захисти незалежну Україну! Захисти українську мову! Захисти своє
майбутнє!».

Ініціатори акції Бердичівський осередок Міжнародного товариства прав людини.
Активну участь у підготовці та проведенні акції взяла Бердичівська районна організація
Народного Руху України. Підтримали акцію партія Українська платформа «Собор»,
Свобода, а також інтелегенція і просто громадяни Бердичівщини.

http://www.kpu.ua/kommunisty-dneprodzerzhinska-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-povysheniya-cen-na-proezd/
http://www.kpu.ua/kommunisty-dneprodzerzhinska-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-povysheniya-cen-na-proezd/
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Звернення учасників акції протесту, жителів міста Бердичева та Бердичівського
району було направлено Президенту України, Голові Верховної Ради України, депутатам
Житомирської обласної, Бердичівської міської та районної рад.

Більш ніж двісті учасників акції скандували « Ні ганебному закону Колесніченка –
Ківалова», «Так єдиній державній українській мові!» (В Бердичеві відбулась акція
протесту «Захисти незалежну Україну! Захисти українську мову! Захисти своє
майбутнє!» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-berdichevi-vidbulas-akcija-protestu-zakhisti-
nezalezh.html). – 2012. – 27.06).

***

28 червня 2012 р., у День Конституції України, активісти Закарпатської УНП
зробили замір суспільної думки ужгородців – наскільки вони заряджені ідеями
конституційних змін та дізнавалися чи «визріла» необхідність змінювати Конституцію
України?

Опитування мешканців обласного центру показало, що лише 8 % громадян головною
причиною складної соціально-економічної ситуації в Україні вважають недосконалість
чинної Конституції. Інші, натомість, спостерігають, як відбувається тотальне ігнорування
Конституції України представниками влади, а політичні еліти не припиняють жорстку
боротьбу та не готові до консенсусу. До того ж, письмово зазначались думки, які ставили
під сумнів конституційність новоствореної конституційної асамблеї».

«Зокрема, за даними опитування – 86 % вважають, що зміни не вирішать проблеми
країни, і зараз ці зміни не виконуватимуться як і не виконується Конституція загалом.
Ужгородці ж вбачають проблему у відсутності сильного громадського суспільства та
середнього класу», – констатують активісти.

Окрім цього, відповідаючи на запитання щодо процесу розробки і прийняття нового
Основного закону, вважають, що її ухвалення повинно забезпечуватись таким чином, аби
Конституція була сильним і авторитетним документом.  «Якщо говорити про зміни,  то
необхідно зняти напруження між гілками влади, ліквідувати дисбаланс в управлінні
державою, допрацювати систему прямого народовладдя, місцевого самоврядування та
державного управління», – зауважували опитані.

Також, одностайними не були й відповіді щодо необхідності боротьби з
неефективним парламентаризмом, через введення двопалатного парламенту.

«Знаковим є те, що 97 % опитаних висловилися категорично проти необхідності:
внесення змін у ст. 10 Конституції України і надання російській мові статусу державної;
обрання Президента України у парламенті; введення федеративного устрою. Переконливо
висловлюючись, що Конституцію необхідно виконувати, а не змінювати», – констатують
в УНП.

Врешті, охочі відповідати на складні конституційні запитання, у День Конституції
України, отримали у подарунок від УНП примірник діючого закону, який святкує сьогодні
– свої 16 років (Манзулич М. 97 % опитаних закарпатців проти надання російській
мові статусу другої державної // РІО тиждень
(http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n12180101610). – 2012. – 29.06).

Громадські організації у підтримці партій

У Золотоноші 24 червня міська організація ВО «Свобода», обласні осередки ВМГО
«Сокіл» та «Студентська Свобода» спільно із патріотичною громадою міста провели

http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-berdichevi-vidbulas-akcija-protestu-zakhisti-nezalezh.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/v-berdichevi-vidbulas-akcija-protestu-zakhisti-nezalezh.html
http://www.rionews.com.ua/mixed/all/now/n12180101610
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Марш величі духу у вишиванках. Націоналісти пройшли центральними вулицями
козацького міста до пам’ятника Тарасові Шевченку у вишиванках, щоб проявити свою
патріотичну позицію та закликати українців чинити спротив будь-яким спробам
нинішньої влади утискати свої національні та соціальні права.

Близько півсотні учасників маршу несли банер «Наша Країна! Наші правила!», а
також виголошували гасла «Очистимо владу – буде порядок!», «Україні – українське!»,
«Одна мова,  одна нація,  одна Батьківщина!  Це Україна!»,  «Бунтуй!  Кохай!  Права не
віддавай!»,  «Є мова – є нація!» та інші.  Під час ходи золотонісці схвально відгукувалися
про таку ініціативу місцевої патріотичної молоді, вітаючи її учасників.

Марш мав основне гасло «Ми у СВОїй, БОгом ДАній країні!» та мав на меті
насамперед виголосити патріотичну позицію місцевої громади, а також привернути увагу
золотонісців до українофобської антинародної політики, що її провадить нинішня влада,
що дедалі потужніше утискає українські культуру, мову, традиції, церкву, а також
соціальні та національні права українців.

Хода завершилася мітингом, що пройшов у форматі дружньої дискусії, де виступити
міг кожен учасник дійства. Спілкуючись із золотоніською молоддю, виконувач обов’язків
голови Черкаської обласної організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода», голова
Черкаського обласного осередку ВМГО «Сокіл» Юрій Ботнар наголосив: «Ми зібралися
тут, біля підніжжя пам’ятника Тарасові Шевченку тому, що він чи не найкраще за останні
триста років з українців дав означення того, що нині відбувається з нашою країною та
нашим народом. Його означення та настанови актуальні й досі. Те, що описував і
констатував Шевченко у свій час, те проти чого він закликав боротися – загрожує
українцям і нині. Нинішня влада дедалі міцніше стискає простір волі навколо нашого
народу, пригнічуючи нашу мову, нав’язуючи чужі цінності, нівелюючи саме поняття
українськості, знищуючи Україну за національною та соціальною ознакою – духовно та
економічно-політично.  Скинути цей тягар ми можемо лише перемігше вже цього року
нинішню владу. Саме ми із вами можемо за допомогою нашої зброї – виборчих бюлетенів,
знищити всі ті злі сили,  що засіли у владних кабінетах нашої країни!»  –  висловив
переконання Ю. Ботнар («Свободівці» визначилися зі зброєю для боротьби зі «злими
силами у владі» // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8674-svobodivtsi-
viznachilisja-zi-zbroeju-dlja-borotbi-zi-zlimi-silami-u-vladi). – 2012. – 25.06).

***

24 червня представники об’єднаної опозиції Львівщини взяли участь у мітингу.
Багатолюдне віче за участі громадських організацій та політичних сил проходило у Львові
біля пам’ятника жертвам комуністичних злочинів.  У заході взяли участь більше сотні
представників об’єднаної опозиції, її лідери поклали квіти до підніжжя пам’ятника та біля
хреста на подвір’ї меморіального комплексу «Тюрма на Лонцького».

«Ми традиційно щороку беремо участь у поминальних заходах за жертвами
політичних репресій. Маємо лише квіти та лампадки і жодної політичної атрибутики. Ми
повинні пам’ятати та віддавати шану тим людям, які виборювали незалежність ціною
власного життя», – зазначив у коментарі лідер Львівської «Батьківщини» Роман Ілик.

«Свого часу цю пам’ять намагалися вичистити з нашої свідомості, але це не вийшло.
Дуже важливо, аби ті, хто не повернувся з «Тюрми на Лонцького», надихали своїм
прикладом теперішнє покоління. Тоді було важче, не було держави. Зараз є держава, але
на жаль, після 20 років все ще стоїть питання про захист нашої незалежності, а окупаційна
влада намагається відібрати у людей найсвятіше – українську мову», – сказав народний
депутат України від фракції «БЮТ–Батьківщина» Степан Курпіль.

«Сьогоднішній захід, наші розмови, виступи, спогади – усе це в пам’ять про тих, хто
воював за Батьківщину, за майбутнє своїх дітей, – зазначив керівник Львівського
регіонального виборчого штабу «Батьківщини» Степан Кубів. – Ми сьогодні об’єднуємо
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громадськість і політичні організації,  адже в єдності –  боротьба з режимом і перемога.  І
нехай це зло, яке приносить війна, ніколи не повториться» (Об’єднана опозиція
Львівщини вшанувала жертв політичних репресій // Західної інформаційної
корпорації (http://zik.ua/ua/news/2012/06/25/355445). – 2012. – 25.06).

***

Дії опозиції, яка блокувала прийняття мовного законопроекту, – це результат
нацистської діяльності.  Про це сказав народний депутат від Партії регіонів Вадим
Колесніченко.

Він розповів,  що 22  червня була створена коаліція «Україна без нацизму»,  до якої
увійшли різні антифашистські організації: «Антифашистський форум», «Міжнародний
антифашистський фронт», «Міжнародний комітет захисту прав людини»,
«Загальновоїнська спілка», а також Всеукраїнське правозахисний рух «України без
нацизму», очолюване екс-президентом Леонідом Кравчуком. Сам регіонал представляє
«Міжнародний антифашистський рух».

Колесніченко переконаний: «Ми маємо, на жаль, проблеми із зростанням
неонацистських та нацистських уподобань, рухів на території України». Саме тому, за
його словами, і було створено цю коаліцію. Антифашистський рух утворився задля
недопущення расизму, ксенофобії та нетолерантності, підкреслив нардеп.

Зараз ця організація виходить на міжнародний рівень з метою представництва у
Європарламенті та громадських організаціях. Говорячи про те, як вони будуть боротися з
«проявами неонацизму», Колесніченко розповів: «Це публікація, публічність, висвітлення,
пропаганда іншого способу життя і це отримання європейської трибуни. Ця організація
буде базуватися у рамках громадських організацій, які працюють у Європарламенті».

Одним із неонацистських рухів Колесніченко назвав «ультрас».
«Ультрас» – конкретні організації, які начебто є громадським рухом. Але вони ними

не є. Ці засновники, організатори навчають молодь по-іншому, з іншими уподобаннями. І
ми розуміємо по тих гаслах, з якими вони виступають, для чого і з якою метою вони
існують», – пояснив нардеп.

Існує ще ціла низка організацій такого ж спрямування,  підкреслив регіонал,  але
називати їх не став, мовляв, щоб «не піарити» ці рухи: «Вони сьогодні достатньо
представлені в Україні, але я не бачу сенсу їх піарити. Бо якщо ти будеш до них приділяти
увагу дуже публічно, то це буде надавати їм можливість зростати. Тому ми не вважаємо за
необхідне на сьогодні їх піарити таким чином».

Колесніченко підкреслив, що проблема неонацизму в Україні дуже актуальна.
Проявлялася вона і щодо нього, як до автора законопроекту «Про засади мовної державної
політики».

«Це дуже гостра проблема – зростання неонацистських тенденцій. Наприклад,
небажання надати людям друкуватися рідною мовою та, наприклад, намагання вислати
мене, як автора законопроекту, за межі держави. Це ознаки українського націонал-
фашизму. Це вже його реалізації», – підкреслив регіонал.

Колесніченко додав: «Діяння депутатів від опозиції, які блокують прийняття
законопроекту про проведення державної мовної політики – це вже не питання захисту
української мови,  це публічний наступ на права людей в Україні.  Це є результат
нацистської діяльності тих організацій, які сьогодні існують. Це небажання чути інших,
нав’язування монодумки і моноідеї, і намагання розправитися з тими, проти кого немає
аргументів: тільки фізична сила, кулак чи знищення».

«Це все є результати цієї політики, яка останні 5 років насаджувалася у нас в
Україні», – підкреслив він (В Україні зростають нацистські уподобання, – нардеп //
ZAXID.NET
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(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?v_ukrayini_zrostayut_natsistski_upodobannya__n
ardep&objectId=1258480). – 2012. – 25.06).

***

На Херсонщині будуть контролювати гендерну рівність на виборах. Для цього
Жіноча демократична мережа, «Жіночий Консорціум України», «Жіночий вибір» та
Інститут демократії і соціальних процесів створили спеціальну громадську мережу.
26 червня у Херсоні відбулася презентація цієї мережі.

Представники громадських організацій вважають, що незважаючи на певний
прогрес, досягнутий Україною в забезпеченні гендерної рівності, поточна ситуація
демонструє неприйнятно низький рівень участі жінок у політичному житті. Нині в Україні
статистично жінок-депутатів менше, ніж в арабських країнах, хоча жінки – це більшість
населення і виборців, а збалансованого представництва жінок і чоловіків у владі в Україні
немає. Останні парламентські вибори показали, що з-поміж 1016 кандидатів-жінок у
партійних списках 900 були розміщені аж після 40 номеру, не маючи реальних шансів
бути обраними, а їхнє включення до списків відігравало здебільшого символічну,
статистичну роль. У сьогоднішньому складі Верховної Ради представництво жінок 8 %.

«Унаслідок чого склалася ситуація, яка негативно впливає на психологічний,
економічний та політичний стан усього українського суспільства», – вважають
представниці жіночих громадських організацій (На Херсонщині буде діяти мережа
громадського контролю за гендерною рівністю на виборах // Політична Херсонщина
(http://polit-kherson.info/novini/tretiy-sektor/9207-2012-06-25-09-04-38.html). – 2012. –
25.06).

***

Напередодні офіційного початку в Україні передвиборчої кампанії по виборах
депутатів у Верховну Раду в Сумському обласному прес-клубі вже вдев’яте відкрився
Незалежний громадський прес-центр «Сумський вибір».

Презентуючи цьогорічний формат «Сумського вибору», голова прес-клубу Алла
Федорина зазначила, що його робота, як і раніше буде спрямована на інформування
виборців щодо тих, кого вони обирають, та на об’єктивне представлення місцевих
політичних сил і політиків.

Один з нових проектів прес-центру – «Без ретуші» – пропонує останнім відверту
розмову з журналістами і відповіді на запитання «без обмежень».  З редакціями ЗМІ,  які
візьмуть участь у проекті, будуть оговорені певні правила такого колективного інтерв’ю.

«Звичайно,  –  говорить А.  Федорина,  –  така розмова може бути не завжди
комфортною для політика,  але вже згода на неї засвідчить,  що політик іде на вибори «з
відкритим забралом» і нічого не приховує від суспільства. Поки ж ми прийматимемо
заявки від кандидатів, які не соромляться свого портрету без ретуші».

На сьогодні погодилися стати учасниками проекту, який стартує у серпні, газети
«Ярмарок», «Панорама» і портал «Xpress» (Незалежний громадський прес-центр
«Сумський вибір» // XPRESS (http://xpress.sumy.ua/news/politics/4361). – 2012. – 25.06).

***

Питання співпраці та об’єднання молоді піднімали лідери громадських молодіжних
організацій на засіданні «круглого столу», що відбувся у День молоді в Ужгороді.

Більше 10 активних молодих людей, які прагнуть досягти успіху, зустрілися з
начальником управління у справах культури, спорту, сім’ї та молоді Ужгородської міської
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ради Євгеном Бобровим. Найголовніша проблема, яка нині турбує молодь, – це
налагодження співпраці з місцевою владою.

«Молодіжні організації не повинні чекати від влади – вони мають від неї вимагати»,
– впевнений депутат ужгородської міської ради від політичної партії «УДАР Віталія
Кличка» Ростислав Буланов.

«Молодь повинна об’єднуватися не заради самого об’єднання, а довкола конкретної
мет, – наголосив голова закарпатського осередку політичної партії «Удар Віталія Кличка»
Валерій Пацкан. – «Наразі, кожен тягне ковдру на себе і лише втрачає час на реалізацію
хороших ідей.»

«Ми готові і відкриті до співпраці, несіть проекти, будемо розглядати», – зауважив
начальник управління з питань культури, спорту, сім»ї та молоді ужгородської міської
ради Є. Бобров.

Досі громадські молодіжні організації самотужки проводять заходи та не відчувають
реальної підтримки від чиновників (Ростислав Буланов: Молодіжні організації мають
не чекати від влади, а вимагати // Інформаційно-аналітичний сайт Zaholovok.com.ua
(http://zaholovok.com.ua/rostislav-bulanov-molodizhni-organizatsiji-mayut-ne-chekati-vid-
vladi-vimagati). – 2012. – 25.06).

***

Зі «списку 300» Доній формує нову «Солідарність». Громадські діячі та політики
національно–демократичного спрямування виступили з ініціативою створення
Всеукраїнського комітету на захист української мови. Серед облич руху – народні
депутати від «НУНС» Олесь Доній і Юрій Стець, письменник Василь Шкляр, співачка
Ніна Матвієнко, керівник каналу ТВі Микола Княжицький, інші журналісти, літератори,
музиканти. Підтвердили свою участь Левко Лук’яненко, Степан Хмара, В’ячеслав
Брюховецький, Микола Кульчинський, Володимир Яворівський, В’ячеслав Кириленко,
Володимир Ар’єв, Іван Малкович, Юрій Винничук, сестри Тельнюк, Олександр
Бригинець, Юрій Макаров, Юрій Андрухович та багато інших.

«Наступного тижня (середа – четвер) буде оприлюднено «список 300» – найбільш
знакових особистостей, яким довіряє суспільство. Тоді ж відбудеться прес–конференція і
буде окреслено план дій на літо. Наразі також триває створення регіональних структур», –
розповів ініціатор Всеукраїнського комітету на захист мови О. Доній. На його думку, ця
ініціатива може привести до започаткування чогось на кшталт польського руху
«Солідарність».

Організація має свою сторінку у соцмережі, де відбувається оновлення інформації та
координація дій (Для початку – захист мови // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2096/180/74700/). – 2012. – 26.06).

***

Молодь Рівного звернулися до вченої ради Національного університету водного
господарства та природокористування із закликом не допустити затвердження
кандидатури Миколи Сороки на посаду ректора цього вищого навчального закладу.
Студенти університету, молодіжні громадські організації «Студентська Свобода»,
«Батьківщина молода» та «Молодіжне крило політичної партії Фронт Змін» виступають
категорично проти його кандидатури. Вони вважають, що М. Сорока не заслуговує на
посаду ректора та є ставлеником українофоба-міністра Д. Табачніка, який нищить
українську систему освіти, культуру та традиції української нації.

У зверненні йдеться:
«Навіть зважаючи на історію призначення попередніх ректорів університету, слід

зазначити: вони були докторами технічних наук, а теперішній призначенець є доктором

http://zaholovok.com.ua/rostislav-bulanov-molodizhni-organizatsiji-mayut-ne-chekati-vid-vladi-vimagati
http://zaholovok.com.ua/rostislav-bulanov-molodizhni-organizatsiji-mayut-ne-chekati-vid-vladi-vimagati
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економічних наук,  що є неприпустимим і є таким собі «ноу-хау»  для технічного
університету з його славною історією! Також ця особа не має викладацького досвіду
роботи, тобто, М. Сороці потрібно буде шукати підхід до колективу викладачів та
студентів, з якими жодного дня не працював. Так звана «команда економіста» приведе
навчальний заклад до обмеження прав і свобод студентів, цензури, до жорсткого
контролю дій, що вже було в часи правління кучмістів.

Цей представник провладного режиму розглядає НУВГП виключно як стартовий
майданчик для балотування від Партії регіонів по округу № 155 з центром у м. Дубровиця.

З огляду на вищезазначене, молодь Рівного вимагає, щоби вчена рада НУВГП не
підтримувала кандидатуру М. Сороки на посаду ректора університету» (Молодь Рівного
вимагає не призначати на посаду ректора університету ставленика Табачніка //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030884/). – 2012. –
26.06).

***

У Запоріжжі відбувся круглий стіл із обговорення Програми об’єднаної опозиції
«Справедлива держава, Чесна влада, Гідне життя» за участі лідерів молодіжних партійних
та громадських організацій.

У роботі круглого столу взяли участь координатор молодіжного крила політичної
партії «Фронт Змін» у Запорізькій області Юлія Кисленко, голова обласної молодіжної
організації «Батьківщина Молода» Валентин Бартиш, активісти молодіжних та
громадських організацій.

У ході обговорення проекту Програми об’єднаної опозиції учасники круглого столу
внесли пропозиції до багатьох розділів документу. Зокрема, до тих, що стосуються освіти,
працевлаштування, молодіжного будівництва, державної оборони, тощо. Так, наприклад,
молоді політики наполягають на якнайшвидшому переходу українських збройних сил на
контрактну основу. Адже за преконанням присутніх, при порівнянні армії, що будується
за контрактним принципом і за призовом,  з точки зору боєздатності,  то результат,  буде
вочевидь, на користь контрактної армії.

«Але до того потрібно підготовити підґрунтя для цього процесу. В першу чергу –
розробити дієві механізми протидії корупції в збройних силах», – наголосив
співкоординатор молодіжного крила «Фронту Змін»  в Запорізький області Антон
Коваленко.

У результаті дискусії часники круглого столу винесли низку пропозицій до
Програми об’єднаної опозиції. Зокрема, це безвідсоткове кредитування молодих
спеціалістів, субсидування сільських вчителів, передача службового житла у власність у
разі відпрацювання певного терміну, створення спеціалізованих навчальних закладів при
крупних підприємствах, впровадження податкових пільг підприємствам в разі прийому на
роботу молодих спеціалістів.

Координатор молодіжного крила політичної партії «Фронт Змін» в Запорізькій
області Ю. Кисленко зупинилася на необхідності перегляду існуючих тарифних сіток у
відповідності до реальної вартості споживчого кошика, та запропонувала ввести норми,
які б стимулювали створення незалежних профспілок.

«Існуюча ще з радянських часів система профспілок фактично не діє і на сьогодні
повністю дискредитувала себе. Молодий спеціаліст часто залишається повністю
беззахисним перед свавіллям роботодавця. Ненормований робочий день, невиплата
заробітної платні, моральний тиск на працівників – це реалії сучасного українського
ринку праці. Тому в Україні потрібно брати приклад з європейських країн, де профспілки
історично є потужною громадською силою, з якою звикли рахуватися роботодавці», –
підкреслила Ю. Кисленко.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030884/
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Молодь Запоріжжя схвалила програму об’єднаної опозиції та висловила низку
власних пропозицій, які  будуть опрацьовані і враховані в остаточному варіанті програми
(Запорізька молодь обговорила Програму об’єднаної опозиції // Сайт Політичної
Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11476.html). – 2012. – 27.06).

***

27 червня представники молодіжних організацій Львівщини та експерти у сфері
молодіжної політики взяли участь у круглому столі на тему:  «Молодіжні аспекти
Програми об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Роботу круглого столу відкрив голова Львівського регіонального виборчого штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Степан Кубів, який у вітальному слові зазначив, що
Програма – це комплексний документ розвитку країни на довготривалий термін і його
конкретизація і реалізація, у першу чергу, у руках молоді.

«Україна посідає перше місце у світі за рівнем дитячого алкоголізму, близько 50 %
шкільної молоді має рівень фізичного розвитку нижче середнього, 80 % школярів курять,
вживають алкоголь чи наркотики,  молодь працює у тіньову секторі або ж мігрує за
кордон,  а рівень злочинності зріс у 1,5  рази з початку незалежності України»,  –  такі
невтішні факти навів голова молодіжного крила Львівської обласної організацій
політичної партії «Фронт Змін» Юрій Баланюк. За його словами, щоб це змінити потрібні
комплексні зміни у молодіжній політиці, які необхідно розпочати з серйозного оновлення
законодавчої бази, як регулятора стосунків між молоддю і державою.

Голова голова ЛОО ВМГО «Батьківщина молода» Юрій Михасяк наголосив на
важливості об’єднання молоді, вироблені стратегії та деталізації Програми об’єднаної
опозиції, а також подальшому контролю молоді за її реалізацією.

«Сучасна українська молодь, на жаль, не має цілей і дороговказів, за якими йти.
Тому наше завдання дати імпульс вже із шкільних років», – додав Ю. Михасяк.

У цьому його підтримав голова комісії молодіжної політики, спорту та оздоровлення
Львівської міської ради Остап Іваськевич: «У нашому суспільстві великий вплив на вибір
майбутньої професії мають батьки.  Тому ми повинні розробити соціальну рекламу,
орієнтовану на батьків та їхніх дітей середнього шкільного віку,  яка б інформувала про
насиченість ринку тими чи іншими професіями, що у підсумку допомогло би визначитись
із вибором вузу та майбутньої роботи».

«Для патріотично-національного виховання молоді та розвитку волонтерства
необхідно прийняти відповідні закони України, – додав голова ВГО «Молодий Народний
Рух» Андрій Ковальський. – Це дозволить забезпечити розробку комплексних програм та
їх державного фінансування для забезпечення цікавого, якісного, патріотичного,
спортивного та оздоровчого дозвілля молоді».

Також молоді люди обговорили проблеми забезпечення місць у гуртожитках,
надання легкого і відкритого доступу до технічної та професійної літератури студентам,
наприклад, за допомогою електронних бібліотек, забезпечення доступного кредитування
житла, першого робочого місця, професійності армії тощо.

Загалом участь в обговоренні Програми об’єднаної опозиції «Батьківщина» взяли
близько 50 представників молодіжних організацій, які напрацювали декілька десятків
уточнень та доповнень (Молодь Львівщини запропонувала власні доповнення до
Програми об’єднаної опозиції «Батьківщина» // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11469.html).
– 2012. – 27.06).

http://byut.com.ua/news_region/11476.html
http://byut.com.ua/news_region/11469.html
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***

В Донецке, накануне празднования Дня Конституции, состоялся круглый стол
«Украинский язык в Донецкой области: современное состояние и перспективы». Об этом
сообщили в Донецкой областной организации всеукраинской общественной организации
«Просвита».

«Участники круглого стола считают,  что украинцы в юго-восточных областях
Украины, по сути, оказались в резервации или в гетто как индейцы США. Даже
нацистские оккупанты от Буга до Азовского моря дали возможность украинцам учить
детей в украинских школах, открыть газеты и журналы на украинском языке,
восстановить украинскую церковь, украинскую культуру. Этого всего лишены украинцы
Донецкой области сегодня в независимой Украине на 21 году ее независимости!» –
говорится в сообщении.

Участники круглого стола, с учетом сегодняшнего состояния с украинским языком,
выразили обеспокоенность тем, что «в Донецкой области органами власти брутально не
выполняется ст.  10  Конституции Украины (о государственном языке.  –  Прим.  авт.)  и
действующее языковое законодательство. Единственным языком все годы независимости
фактически здесь был и остается русский язык, а не украинский и защищать сегодня надо
не русский язык, а наоборот украинский».

Участники круглого стола выразили глубокую обеспокоенность принятием в первом
чтении Закона Украины Сергея Кивалова и Вадима Колесниченко «О принципах
государственной языковой политики», которым, по их мнению, «русский язык в Донецкой
области будет узаконено единственным государственным языком, а в действительности
он станет орудием ликвидации украинского языка и независимости Украины и требуют:

От Президента Украины как гаранта Конституции и почетного председателя Партии
регионов: повлиять на счленов Партии Регионов Кивалова и Колесниченко и отозвать
законопроект с рассмотрения в Верховной Раде Украины, как крайне опасный для мира и
согласия в обществе и для самого существования украинского языка и украинской
державы!

От председателя Донецкой областной государственной администрации Андрея
Шишацкого и руководителей органов местного самоуправления:

1. Придерживаться в своей деятельности и деятельности подчиненных вам органов
власти Конституции Украины. В соответствии с действующим языковым
законодательством и решением Конституционного Суда Украины от 14 декабря 1999 г.
(№ 10–рп/99) восстановить украинский статус СМИ, учредителями которых являются
органы местного самоуправления и государственные администрации.

2. Принять Программу развития украинского языка, украинской культуры и
исторического сознания на территории Донецкой области на 2012–2014 гг. и внести в нее
крайне необходимые предложения, направленные на утверждение украинского языка и
направлений его развития и обеспечить ее финансирование.

3. Широко проводить конкретные мероприятия, направленные на возрождение
украинского языка, культуры, традиций и обычаев и чествования выдающихся
исторических событий истории Украины» (В Донецке пришли к выводу, что здесь
украинцы живут как индейцы в резервациях // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/182223/). – 2012. – 27.06).

***

Малинські свободівці та місцеві громадські організації висловили офіційний протест
проти рішення Малинської районної ради Житомирської області, ухваленого на
позачерговій 12 сесії 6 скликання 27 квітня 2012 р. Депутати надали погодження ДП НАК
«Надра України» «Житомирбудрозвідка» для отримання спеціального дозволу на
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користування надрами з метою видобування корисних копалин на території Малинського
району.

Занепокоєння викликає той факт, що це рішення ухвалили без урахування
громадської думки та публічного обговорення цього питання мешканцями відповідних
територіальних громад, а також не обійшлось без адміністративного тиску, що є
порушенням чинного законодавства.

Громада Малинщини вимагає від районних депутатів переглянути та скасувати
відповідне рішення місцевого органу самоврядування та оприлюднити прізвища
депутатів, які ігнорують вимоги виборців.

Як повідомляли районні газети, погодження про отримання спеціального дозволу
надано переважною більшістю голосів районних депутатів, метою якого є видобування
титанових руд поблизу смт. Чоповичі. Однак, зазначене рішення районної ради викликало
негативну реакцію як мешканців територіальних громад, так і в цілому району. Справа в
тому, що видобуток та збагачення титаново-ільменітових руд є дуже шкідливим для
здоров’я людей та для навколишнього середовища і фактично перетворює великі площі
родючих ґрунтів на териконову пустелю з високим рівнем радіаційної та хімічної
забрудненості. Землі після подібної діяльності практично не відновлюються, а головна
водна артерія Малинщини – річка Ірша буде забруднена.

Подібна ситуація відбувається й на Черняхівщині. Місцева районна партійна
організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» також виступила на боці громади.
Внаслідок погодження більшістю голосів депутатів районної ради, величезні ділянки
землі опиняються під загрозою. Площа Торчинського родовища титанових руд складає
346,5 га (територія Горбулівської сільради), а Тростянецького – 874,4 га відповідно
(територія Салівської сільської ради).  Землі після подібної діяльності практично не
відновлюються (Житомирські свободівці намагаються попередити екологічну
катастрофу у двох районах // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/40296-zhitomirsk-svobodvc-namagayutsya-poperediti-
ekologchnu-katastrofu-u-dvoh-rayonah.html). – 2012. – 27.06).

***

ЛОМО ВМГО «Батьківщина молода» відсвяткувала День Конституції,
організувавши святковий автопробіг. Також до дійства приєдналася дружня організація
«Молодь за зміни».

Молоді активісти з автомобілями і без, зібралися на вулиці Кривоноса (майданчик
біля Високого Замку), звідки вирушили далі по спланованому маршруту. Колона, яка
налічувала 15 машин з двох організацій, прямувала по вулицях: Підвальна, Торгова, Різні,
пр. Чорновола, Липинського, Варшавська, Шевченка, Городоцька, Б.Лепкого,
Університетська, Словацького, Коперніка, пр..Шевченка. Крайньою точкою маршруту
була зупинка біля пам’ятника Михайлу Грушевському, де було проведене невеличке віче.
Слова вітання сказали голови організацій Юрій Михасяк та Роман Брезіцький, а також
бажаючі привітати колег та прохожих.

«Ми молодь України –  Ми майбутнє України.  Ми повинні захищати Наші права і
вимагати від влади дотримання Конституції України. Сьогоднішнім автопробігом Ми
мали на меті нагадати народу, що 28 червня – це не тільки вихідний а й державне свято.
Та хотіли нагадати що потрібно боротися доти, доки Україна не стане власністю народу, і
доки Влада не почне дотримуватись законів прописаних в Конституції!» – сказав у своїй
промові голова Львівського обласного осередку ЛОМО ВМГО «Батьківщина молода»
Ю. Михасяк (Львівська «Батьківщина молода» відсвяткувала День Конституції
автопробігом // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/47067.html). – 2012. – 28.06).

http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/40296-zhitomirsk-svobodvc-namagayutsya-poperediti-ekologchnu-katastrofu-u-dvoh-rayonah.html
http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/40296-zhitomirsk-svobodvc-namagayutsya-poperediti-ekologchnu-katastrofu-u-dvoh-rayonah.html
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***

10 активістів партії Народний порядок і ВО «Молодь – надія України» пікетують
будівлю адміністрації Президента з вимогою не приймати законопроект про порядок
організації і проведення мирних заходів.

Учасники пікету тримають плакати «Сергій Льовочкін проти, Партія регіонів за»,
«Ні – прийнятті тоталітарного законопроекту», «Ні – обмеженню проведення мирних
зборів».

Як повідомив заступник керівника партії Народний порядок Вадим Гладчук, вимоги
учасників мітингу він передав представникові Адміністрації Президента.

Гладчук зазначив, що коли Партія регіонів була в опозиції, вона також не
підтримувала цей законопроект, проти даного проекту закону був і Сергій Льовочкін (На
Банковій акція проти законопроекту про порядок мирних заходів // Телеканал «ICTV»
(http://fakty.ictv.ua/ua/index/read-news/id/1452116). – 2012. – 28.06).

***

Российские правозащитники подтолкнули украинских коллег к созданию коалиции
«Украина без нацизма», подобной аналогичному российскому движению. В Киеве только
начался объединительный процесс, но его участники уже запутались, кого считать
врагами.

На учредительном собрании в контексте проблемы неонацизма чаще других
упоминались праворадикальная партия «Свобода» и родственные ей общество «Тризуб»,
организация «Патриот Украины». С таким подходом не согласился лидер коалиции,
первый Президент Украины Леонид Кравчук.

В коалицию вошли организации Международный антифашистский фронт,
Антифашистский форум, Международный комитет защиты прав человека, Общевоинский
союз и правозащитное движение «Украина без нацизма».

Лидер движения Кравчук рассказал украинским СМИ, что к идее объединения его
подтолкнул руководитель «России без нацизма» Борис Шпигель: «Он приехал, встретился
со мной; пообщались и пришли к выводу, что мир сейчас очень активизируется с точки
зрения радикализма и нацизма. И эти радикальные экстремистские линии приводят к
крайним формам и методам». Противодействовать им силами гражданского общества и
собирается украинская коалиция».

Правда, у ее участников, как выяснилось, разные представления о том, с чем
предстоит бороться. Многие выступающие заявляли об угрозе со стороны партии
«Свобода». Кравчук не согласился: «Я не считаю «Свободу» фашистской или национал-
фашистской организацией. Это национальная организация, больше подверженная
национальному экстремизму, чем спокойной национальной жизни. Украина не может
национализм считать нацизмом». Путаница в понятиях может привести к тому, что
жители Западной Украины сочтут неонацистами сторонников пророссийских организаций
в Донбассе или в Крыму, пояснил он.

Представители «Свободы» тоже возмутились. Один из членов партии, отказавшись
комментировать ситуацию под запись, неофициально сказал изданию, что
антинацистскую коалицию создали украинофобы – «под руководством российских
товарищей». «Соседнее государство использует все средства для раскола Украины. А
наши «подпевалы», необразованные люди, получившие власть, не знают разницы между
нацизмом, неонацизмом, национализмом. Для них все, что за пределами Донбасса, –
враждебная территория. И с Россией, под чью дудку сейчас пляшут, дружат в той степени,
в которой это нужно для предвыборной кампании.  А как только начинается тема денег,
бизнеса или, например, цены на газ – дружба у них заканчивается». Представитель
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«Свободы» уверен, что Кравчук попал в эту компанию только потому, что хочет остаться
в политике, и использует для этого все средства.

Руководитель Института публичной политики К. Бондаренко согласился, что у
каждого участника новой коалиции свои цели: «Пророссийские и связанные с Россией
организации преследуют предвыборные цели: безосновательно обвиняя «Свободу» в
неонацизме, они одновременно добиваются снижения популярности праворадикальной
партии в западных областях и повышения собственного рейтинга на востоке и юге
страны». Эксперт согласился, что подобные действия повышают уровень
межрегиональной нетерпимости в Украине, но заявил, что стране не грозит раскол: «И
националисты, и их противники пользуются поддержкой примерно 5 % граждан. То есть
ситуация замыкается на 10 % населения, поддерживающего те или иные радикальные
течения. Это не значит, что даже эти люди готовы перейти от слов к действиям. Они
могут симпатизировать тому или иному политику, но не выйдут на улицы, чтобы
защитить декларируемые лозунги».

Эксперт счел убедительной иллюстрацией сказанному ситуацию с законом о
региональных языках: граждане разделились на защитников украинского и сторонников
повышения статуса русского, но, несмотря на призывы многих политиков, не стали
врукопашную отстаивать свои взгляды. Один из соавторов упомянутого закона, депутат
Вадим Колесниченко, напротив, уверен, что ситуация продемонстрировала существование
в Украине реальных угроз: «Это очень острая проблема – рост неонацистских тенденций.
Нежелание предоставить людям право оформлять документы, учить детей, печататься на
родном языке и, например, попытка выслать меня, как автора законопроекта, за пределы
государства – это признаки украинского национал-фашизма». Колесниченко считает
крайне опасным для страны, если политики, исповедующие подобные взгляды, придут к
власти. Поэтому, по его мнению, деятельность антинацистской коалиции важна, в том
числе в сфере просвещения.

Некоторые эксперты допускают, что представители партии власти начали
реализацию антинацистского проекта, вплетя в него борьбу со «Свободой», чтобы
нарастить популярность радикалов. Еще в прошлом году, когда лидеры партии стали
регулярно появляться в эфире общенациональных телеканалов, немецкий политолог
Андреас Умланд публично сформулировал мнение украинских коллег: небольшая
фракция «Свободы» в украинском парламенте нужна власти, чтобы на этом фоне фракция
партии власти выглядела более адекватно и демократично. «Когда-то при Кучме роль
придворного шута в Верховной Раде играла фракция прогрессивных социалистов,
регулярно своими выходками продуцировавшая информационные поводы и отвлекавшая
внимание»,  –  сказал один из украинских политиков,  допускающий,  что такая же роль в
новых обстоятельствах уготована «Свободе». «Обвинив в неонацизме, дали им
возможность показать, что они вовсе не имеют ничего общего с этим явлением, – чем не
повод для пиара? Тем самым подстегнут избирателей: власти нужно, чтобы «Свобода»
перешагнула пятипроцентный барьер», – считает собеседник.

По его мнению, инициаторы создания антинацистской коалиции смогут реализовать
еще две цели: активизировать своих избирателей на востоке и юге, а также наладить
новые линии отношений с Россией, где борьба с неонацизмом, по словам Б. Шпигеля,
может уже к осени вылиться в рамки государственной целевой программы. К ней,
возможно, смогут подключиться и украинские организации, если, конечно, к тому
времени не разругаются из-за разного представления о врагах и товарищах. «Все дело в
том, что в Украине, к счастью, нет проблемы неонацизма. У нас вполне благополучная
ситуация, даже если сравнивать со странами ЕС. Отдельные проявления ксенофобии,
расизма есть, но они носят характер единичных случаев», – сказал политолог Бондаренко,
отметив, что не слышал о неонацистских организациях в Украине. Кравчук считает, что
даже с отдельными проявлениями стоит начинать бороться уже сейчас, «не дожидаясь
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девятого вала» (НГ:  Антинацисты в Киеве днем с огнем ищут нацистов //  Главное-
обозрение (http://glavnoe.ua/news/n103706). – 2012. – 29.06).

Оперативні прогнози

На Закарпатті парламентські вибори-2012 будуть змаганням двох основних
партій – «Єдиного центру» і Партії регіонів. Решта учасників буде просто
створювати певний фон для двох фаворитів. Між тими же розгорнеться
безкомпромісна боротьба, оскільки ставкою у ній є контроль над областю.  Самі по
собі персоналії майбутніх народних депутатів не викликають особливого інтересу ні у
місцевого політикуму, ні тим більше у рядового виборця. Жодна з двох партій не висуває
справді харизматичної фігури, здатної чимось заінтригувати. Інші партії теж не мають
сильних кандидатур, здатних розладнати цей «пасьянс на двох». Тому вибори будуть
максимально технологічними, їхній результат залежатиме перш за все від ресурсів
двох команд.

1. Головний ресурс будь-яких виборів – фінанси. Обидві команди здатні сформувати
просто-таки вражаючий виборчий фонд. У «Єдиного центру» фінансові потоки
контролюються централізовано,  справді з єдиного центру.  У Партії регіонів фонд більш
роззосереджений, а його розпорядники більш автономні. Залежно від конкретного
перебігу боротьби більш вдалим може виявитися або перший, або другий сценарій.

2. Що стосується адмінресурсу, то кожна з двох команд контролює свій сектор цього
ресурсу. Партія регіонів володіє виконавчою вертикаллю на рівні області і районів.. Точно
так «Єдиний центр» має бодай відносну більшість практично в усіх районних і міських
радах. Ці депутати здатні впливати на перегляд районних і міських бюджетів. Близько
половини мерів на Закарпатті також є членами або симпатиками цієї партії.

3. Специфічним різновидом адмінресурсу чи навіть самостійним ресурсом є
юридичний. Це здатність відстоювати свої інтереси за допомогою правоохоронних
структур, домогтися їхнього щільного контролю за тим, аби конкуренти не порушували
закон,  можливість відстояти свою позицію у судах.  Тут дещо більша перевага нібито у
Партії регіонів.

4.  Дуже важливим ресурсом є кадри –  надійні і неодноразово перевірені.  З них
формуються штаби, виборчі комісії, різні групи підтримки. «Єдиний центр» від самого
початку формувався як система виборчих штабів, то ж не має на цьому напрямку якихось
проблем. Проте і Партія регіонів є найбільш структурованою з усіх політичних сил краю.
Її осередки створено в усіх без винятку населених пунктах області.

5. Обидві команди послуговуються потужними кадрами політтехнологів, котрі
намагаються зробити кампанії максимально різноманітними, а головне дієвими, охопити
ними усі існуючі на Закарпатті соціальні прошарки. Наразі технологи «Єдиного центру»
роблять ставку переважно на яскраві культурно-масові заходи, а Партія регіонів – на
вирішення окремих соціальних проблем конкретних громад (облаштування місць
відпочинку, дитячих майданчиків тощо).

6. Не останнє місце займає інформаційний ресурс. Тут у двох сил спостерігається
певний паритет щодо кількості газет і сайтів, представленості на телеекрані і в радіоефірі.

7. Своєрідним виборчим ресурсом є участь партії у загальноукраїнській кампанії,
пропаганда свого партійного списку. Це – присутність на загальнодержавних каналах,
десанти до краю політичних і естрадних мега-зірок, централізована пропагандистська
кампанія. Партія регіонів повною мірою використає усе це для популяризації власних
мажоритарників. А от «Єдиний центр» поки тільки аналізує можливість брати участь у
виборах і на пропорційній основі.

http://glavnoe.ua/news/n103706
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8. Вже використано політико-географічний ресурс – при визначенні меж виборчих
округів. Обидві сили висували свої варіанти нарізки. Затверджений ЦВК варіант був дуже
гостро розкритикований «Єдиним центром» – отже, він не на його користь.

9. Теоретично ще одним ресурсом може бути можливість використовувати у своїх
інтересах технічних учасників перегонів. Тут максимальні можливості мають обидві
команди. Фантомних парторганізацій на Закарпатті не бракує. Це кондотьєри, готові
продавати свої послуги усім бажаючим без жодних застережень, то ж при потребі ними
скористаються обидві сили.

Отже, стартові позиції в обох команд приблизно рівні – у чомусь мають
невеличку перевагу одні, у чомусь інші. Тому багато залежатиме від того
загальноукраїнського тла, на якому відбуватимуться обласні перегони (навіть від
результатів української збірної у Євро). Якщо до 28 жовтня опозиційні настрої
наростатимуть, це ослабить позиції Партії регіонів. Коли ж ситуацію вдасться бодай
тимчасово стабілізувати, зменшиться дієвість критичних месіджів «Єдиного центру».
Ну і звісно, дуже багатиме залежатиме від тисяч конкретних людей, котрі зараз
працюють на результат кожної з двох команд (Федака С. 9 виборчих ресурсів двох
основних гравців закарпатського політикуму // Інформаційно-аналітичний сайт
Zaholovok.com.ua (http://zaholovok.com.ua/9-viborchikh-resursiv-dvokh-osnovnikh-gravtsiv-
zakarpatskogo-politikumu). – 2012. – 20.06).

***

Политолог Вадим Карасев в ответ на заявления регионала Вадим Колесниченко о
статусе русского языка сказал: «Если такой вопрос будет вынесен на референдум, то
это как минимум приведет к гражданскому конфликту, а как максимум может
вылиться и в гражданскую войну».

Народный депутат от Партии регионов заявил о необходимости изменения
конституционного статуса. Одним из итогов работы Конституционной ассамблеи должно
стать предоставление русскому языку статуса государственного. В ПР подтвердили что
это – официальная позиция партии. Между тем представители КА скептически относятся
к возможности изменения статуса русского языка и обещают, что в случае давления
власти выйдут из этого органа. Рада может внести в Основной закон такую норму и без
согласия ассамблеи, но это приведет к расколу в обществе, уверяют эксперты.

На сегодня в Украине нет гарантированного большинства ни в поддержку
двуязычия, ни за сохранение единственного государственного языка. Согласно
социологическому исследованию, в феврале – марте нынешнего года, украинское
общество разделилось поровну в поддержке этого вопроса. 46 % украинцев выступают
против, 45 % – выступают за предоставление русскому языку статуса государственного,
при этом наблюдается существенный разрыв между позицией различных регионов
страны. «Этот референдум расколет общество пополам», – сказала директор фонда
«Демократические инициативы» Ирина Бекешкина.

Между тем, в Конституционной ассамблеи больше всего опасаются, что власть
использует административные рычаги для внесения обсуждаемой нормы в текст
обновленной Конституции. Это приведет к развалу ассамблеи.

«Если Партия регионов будет проталкивать этот вопрос, очень многие члены
ассамблеи могут выйти из нее в знак протеста», – прогнозирует член КА,
сопредседатель партии «Единый центр» В. Карасев. С ним соглашается Николай Козюбра:
«Если я буду видеть, что работу ассамблеи подстраивают под пожелания власти, я,
несомненно, выйду из ее состава, и это касается не только вопроса языка, но и других
ключевых вопросов».

Следует отметить, что у Партии регионов есть возможность реализовать свою
инициативу, не вызвав при этом скандала в Конституционной ассамблее – у народных
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депутатов есть право вносить любые изменения в конституционный законопроект после
его регистрации в парламенте. Впрочем, и здесь шансы представителей ПР на успех
невелики. «Добиваться они могут чего угодно, но для того, чтобы изменить ст. 10
Конституции, нужно ни много ни мало – 300 голосов. В этом парламенте столько голосов
у них нет. Думаю, преждевременно надеяться, что и в следующем парламенте какая-то
политическая сила сможет набрать 300 и больше голосов», – прокомментировал
инициативу ПР глава ассамблеи Леонид Кравчук (Мнение эксперта: Референдум о
русском языке может привести к гражданской войне // TopMedia
(http://topmedia.com.ua/news/show/2012-06-22/27027_mnenie-yeksperta-referendum-o-
russkom-yazyke-mozhet-privesti-k-grazhdanskoj-vojne). – 2012. – 22.06).

***

Нередко приходится слышать, что журналисты обязаны быть оптимистами, что
правда – это хорошо, а улыбка – лучше, что нельзя все время рассказывать людям, как все
неудачно складывается, а то они расстроятся и поймут, что происходит на самом деле. И
уже нельзя будет спокойно называть черное белым, объявлять ножищу хозяина страны
ножкой Золушки и безнаказанно шарить по чужим карманам.

Прислушиваясь к этим бесконечным призывам, отмечу позитивное изменение
последних двух лет: политики заметили общество. Пока что, правда, речь идет
исключительно об оппозиционных политиках. Партия Регионов и ее обслуга все также
стоят особняком в полной уверенности, что с быдлом не советуются, но есть слабая
надежда, что рано или поздно даже «регионалам» – и даже в Донецке – придется
решиться на диалог с согражданами. Иначе их ожидает неминуемое исчезновение с
политической сцены страны.

Необходимость диалога – это не запрос политиков. Это запрос общества. Украинское
общество взрослеет – вот что самое главное. Еще в 2004 г. у большинства избирателей
«оранжевых» существовала наивная уверенность, что главное – это проголосовать, а
дальше хорошие дяди и тети все сделают сами. Отсутствовала не только идея контроля за
работой тех, за кого ты отдал свой голос. Отсутствовала потребность понять, за кого ты
голосуешь.

Никого не смущало, что в ближайшем окружении надежды украинской демократии,
бывшего кучмовского премьера Виктора Ющенко главную роль играют столпы
коррумпированного лживого режима.

Никого не смущало, что Юлия Тимошенко обещала «перевоспитать» олигархов.
Никому не приходило в голову, что в парламенте страны бизнесменов больше, чем людей
– и при нынешних экономических порядках эти народные избранники будут думать о
своих заводах и фабриках, а не об интересах страны и избирателя. Все считали, что это
даже очень хорошо – есть наивное мнение, что тот, у кого много денег, больше не будет
красть, как будто неясно – тот, кто научился хорошо воровать, станет использовать
любую возможность, чтобы красть еще лучше и больше.

Теперь все немного иначе. Политикам приходится с нами разговаривать, а не вещать
на митингах – и это хорошо. Митинг с обещаниями окончен, начинается кропотливая
работа по поиску новых людей и очищению рядов –  и если ее не проведут сегодня,
необходимость в такой работе возникнет буквально через пару лет, на новых
внеочередных выборах. Но уже сейчас оппозиционные лидеры обещают обнародовать
списки тех, кого они поведут в новый украинский парламент и тех, кого они будут
поддерживать на мажоритарных округах.

Появляется надежда, что не только граждане, но и политики сделали вывод из серии
системных предательств 2010 г. и поняли, что нет никакого смысла включать в списки
потенциальных перебежчиков – даже за очень большие деньги – а потом оказываться у
разбитого корыта. Ведь давайте скажем, наконец, правду: мы живем в такой стране не
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потому, что большинство наших избирателей проголосовало за Виктора Януковича, а
потому, что многие депутаты оказались не депутатами, а многие судьи – не судьями. Если
бы депутаты Верховной Рады, предавшие своих избирателей и судьи Конституционного
Суда, забывшие о приоритете права над пожеланиями из Межигорья, просто исполняли
бы свой долг,  мы сейчас жили бы в стране,  за которую бы не было так стыдно – даже с
этим самым Президентом. Конституционный переворот просто не состоялся бы и
«регионалам» пришлось бы искать взаимопонимания с оппонентами и обществом.

После выборов 2012 года вновь появляется шанс на поиск такого
взаимопонимания, на возвращение страны в правовое поле, на ликвидацию
последствий конституционного переворота – но только в том случае, если мы опять
не проголосуем за группу предателей, прикидывающуюся народными
избранниками. Вот почему так важно, чтобы диалог оппозиционных сил и общества
был искренним. И чтобы политики были заинтересованы именно в искренности
этого диалога, а не в очередной декорации. В конце концов, им это также важно, как
и нам с вами: все мы граждане Украины и хотим ей добра (Портников В. Митинг
окончен // Левый берег (http://lb.ua/news/2012/06/22/157631_miting_okonchen.html). –
2012. – 22.06).

***

Политолог Вадим Карасев считает, что Юлия Тимошенко для того, чтобы
партия «УДАР» присоединилась к объединенной оппозиции, может предложить
Виталию Кличко, учитывая его растущие ставки на политическое будущее, договор
с А. Яценюком, что кто-то из них будет премьером, а кто-то Президентом. При этом,
учитывая состояние здоровья Тимошенко и ее главный приоритет – борьбу против
нынешней власти, она может не претендовать на президентство и премьерство, а по
словам эксперта, претендовать на позицию модератора новой украинской политики,
тем более без какого-либо функционального и должностного статуса.

«Тимошенко скорее всего ведет переговоры с Кличко для того,  чтобы не было на
выборах в 2012  г.  модели:  одна власть и много оппозиций,  а чтобы была одна сильная
оппозиция и одна власть. Тогда у оппозиции гораздо больше шансов, при такой структуре
электоральной конкуренции, действительно обеспечить себе победу на парламентских
выборах и перетащить за собой «мажоритарщиков», которые, как учит нас опыт
украинской истории, делают ставку на сильного и идут за сильным», – отметил
собеседник агентства.

По словам В. Карасева, если бы такое общее объединение произошло и
появилось, то тогда избиратель получил бы четкий месседж: есть оппозиция и есть
власть. «Выбор один – за или против власти. Это уже совсем другие ставки в игре, и
не только электоральные. Это совсем другой контекст, это совсем другой дух
выборов, в отличие от ставок и ожиданий, когда есть одна мощная партия власти и
ее миноритарный партнер – коммунисты, и есть много оппозиции», – отметил он.

Эксперт не исключает, что Тимошенко может уступить и президентство, и
премьерство или Яценюку, или Кличко. «Тимошенко останется в стороне, но не останется
вне политики. Более того, она займет символическое, но важное место в украинской
политике. Скорее всего она претендует на роль политика – символа, политика-модератора,
который способствует созданию всеобъемлющей объединенной оппозиции, с помощью
которой можно переломить негативные тенденции в политическом и экономическом
развитии Украины», – резюмировал он (В. Карасев: ради УДАРа в объединенной
оппозиции Тимошенко может предложить Кличко премьерство // Четверта Влада
(http://4vlada.net/partii-lidery/vkarasev-radi-udara-v-obedinennoi-oppozitsii-timoshenko-
mozhet-predlozhit-klichko-prem). – 2012. – 23.06).

http://lb.com.ua/
http://4vlada.net/partii-lidery/vkarasev-radi-udara-v-obedinennoi-oppozitsii-timoshenko-mozhet-predlozhit-klichko-prem
http://4vlada.net/partii-lidery/vkarasev-radi-udara-v-obedinennoi-oppozitsii-timoshenko-mozhet-predlozhit-klichko-prem
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***

Партии «УДАР» и «Украина – Вперед!» не будут объединяться с оппозицией и
пойдут на выборы самостоятельно, равно как и «Наша Украина», однако УНП и «Собор»
вполне могли бы войти в объединенную оппозицию. Такое мнение высказал председатель
правления Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«УДАР – эта партия пойдет отдельно. Королевская (Наталья Королевская, глава
партии «Украина – Вперед!» – НБН) – тоже частный случай. Там есть личные конфликты,
плюс есть подозрения в ее адрес со стороны объединенной оппозиции (в сотрудничестве с
властью. – НБН), поэтому здесь тоже о каком-то объединении речь не идет. ВО «Свобода»
будет сотрудничать в рамках КОДа (Комитет сопротивления диктатуре. – НБН), и, думаю,
что согласуют кандидатов в общем списке мажоритарщиков. По партийным спискам
будут идти отдельно. У «Нашей Украины», УНП (Украинская народная партия, глава
Юрий Костенко. – НБН) рейтинги небольшие. Если бы председателем НУ остался
Наливайченко, возможно, они и объединились с объединенной оппозицией. С Ющенко
объединяться не будут. Здесь вопрос принципов и достаточно серьезное противостояние»,
– заявил г-н Фесенко.

По его мнению, объединенной оппозиции следовало бы подумать о переговорах
с УНП и партией «Собор».

«Был бы смысл провести переговоры об объединении с УНП не потому, что у
них высокие рейтинги, а потому, что эта партия может дать несколько достаточно
конкурентоспособных кандидатов по мажоритарным округам. То же касается
Жебривского (Павел Жебривский, глава партии «Украинская платформа – Соборность» –
НБН), «Собора» Матвиенко (Анатолий Матвиенко, Украинская республиканская партия
«Собор»  –  НБН),  хотя пик популярности этой партии уже в прошлом »,  –  резюмировал
политолог (Объединенной оппозиции надо вести переговоры с УНП и «Собором» –
эксперт // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/45968/). – 2012. –
23.06).

***

Виктор Медведчук на парламентских выборах может стать неожиданностью. А при
пропорциональной модели в парламент пройдут три политические силы. Такое мнение
выразила политтехнолог Елена Сибирякова.

«Если говорить о пропорциональной модели, то есть три проходные
политические силы – Партия регионов, Комитет сопротивления диктатуре и «Удар»
Виталия Кличко. Коммунисты, «Свобода» и партия Литвина пока не преодолевают
5 % барьера. Возможно, подтянется Наталья Королевская», – подчеркнула она.

По словам политтехнолога, значительные средства в информационную кампанию
вкладывает Виктор Медведчук.

«И он может стать неожиданностью. Но его «Украинский выбор» только по
названию украинский. Это – проект, рассчитанный на то, чтобы вернуть Виктора
Владимировича в большую политику. Здесь явно идет подготовка к чему-то. Медведчук
может быть коммуникатором между Киевом и Москвой. А при условии укрепления
институциональных отношений между Россией и Украиной способен занять
заметную позицию во власти», – подчеркнула она (Эксперт: «Украинский выбор»
Медведчука только по названию украинский // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/113084.html). – 2012. – 24.06).
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***

Согласно последним социологическим исследованиям, суммарный рейтинг
оппозиционных партий превышает уровень поддержки пропрезидентских сил на 2–5 %.
Чтобы переломить ситуацию в пользу «сине-белых», Банковая не только осыпает
электорат социальными благами и активно зомбирует агрессивной политической
рекламой. «Регионалы» готовы оказать всестороннюю поддержку клонам «оранжевых»
партий – альтернативным предвыборным проектам. Президентская команда рассчитывает,
что партии-марионетки отнимут у оппозиции от 7 до 10 % голосов избирателей, тем
самым существенно снизив ее шансы на победу.

Избранная «регионалами» стратегия призвана нанести удар по позициям
демократического лагеря сразу по трем направлениям. На общенациональном
уровне часть голосов избирателей, не поддерживающих власть, должен оттянуть на
себя проект «Україна – Вперед!» Натальи Королевской, которому симпатизирует
Банковая.

На региональном – партии-марионетки «сине–белых», успевшие завоевать
популярность на локальном уровне.

Смуту в рядах оппозиционного электората призваны сеять осколки
«оранжевых», перешедшие под опеку власти. С их помощью штаб ПР будет
дискредитировать демократический лагерь в глазах избирателей.

Для этих целей вполне может подойти партия «Наша Украина», которую возглавляет
экс-президент Виктор Ющенко. Это подтверждают и переговоры НУ с другими
маргинальными организациями правого толка о создании отдельного предвыборного
проекта «Українська правиця», для чего проекту Ющенко будет выделено необходимое
финансирование (Ющенко с Королевской отберут у оппозиции 10 % // From-UA.
Новости Украины (http://www.from-ua.com/news/39644c92198c3.html). – 2012. – 25.06).

***

Політолог Вадим Карасьов каже, що ветеранам політичного руху в Україні
доведеться йти на політичну пенсію.

Більшість депутатів-націонал-демократів не отримають місця в списку об’єднаної
опозиції на парламентських виборах. Це «нунсівці» Іван Стойко, Володимир Карпук,
Ярослав Кендзьор, Лілія Григорович, Володимир В’язівський. Кажуть, лідери об’єднаної
опозиції не включили їх до списку. «Батьківщина» та «Фронт Змін» розподілили місця в
списку. Першій відійде 55 %, другому – 45 %.

«Охочих багато, тому велика конкуренція, – говорить директор Інституту глобальних
стратегій 56-річний Вадим Карасьов. – Ветеранам політичного руху в Україні
доведеться йти на політичну пенсію. У суспільства є запит на оновлення. Будь-яка
партія це враховує, в тому числі «Батьківщина». На політичну сцену виходить нова
генерація політиків 30–40 років».

Також Карасьов додав: «Змішана система виборів приводить до того, що за
партійним списком можна провести вдвічі менше депутатів. Були 450, тепер – 225. Навіть
якби нікого не було нового, а лишалися тільки старі, все одно довелося б скорочувати.
Зараз своїх приведуть Королевська,  Кличко,  Яценюк,  та ж Тимошенко.  Де брати місця?
Список не безрозмірний. Декому пропонують іти на мажоритарні округи. Вони говорять:
немає грошей. А хіба тільки за гроші можна обратися? А де слово, енергетика, справи?»
(Для Карпука не знайшли місця в списку об’єднаної опозиції, – пресса // Волинська
правда (http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/41762/). – 2012. – 25.06).

http://www.from-ua.com/
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Лидер ГО «Новый Киев», глава Социально-христианской партии Зорян Шкиряк
считает, что последовательное уничтожение государственного языка — это
провокационная технология власти, результатом которой может стать открытый
гражданский конфликт, вплоть до физического противостояния.

Как следствие Янукович отменит парламентские выборы и введет чрезвычайное
положение.

Сумасшедший напор, с которым «регионалы» пытаются продавить языковой
законопроект, несет в себе явную угрозу раскола Украины, открытого гражданского
конфликта и потери целостности государства. «Грязные технологии Банковой в
отношении украинского языка достигли крайней точки. Лично у меня складывается
впечатление, что все это задумано, чтобы ради удержания власти окончательно
подтолкнуть страну к открытому гражданскому конфликту. И вопрос – не в каких-то там
вечных предвыборных обещаниях сделать второй государственный, это чепуха, все это
понимают», – говорит Шкиряк.

«Я думаю, что идея законопроекта Колесниченко более коварна и цинична, чем
кажется. Осознавая свое полное фиаско на будущих парламентских выборах,
следствием которых может стать не только импичмент, но и дальнейшее
привлечение Януковича к суду, Президент решил сыграть на опережение. Не
рисковать, не играть в демократию, а просто отменить выборы и ввести
чрезвычайное положение. Нынешняя Конституция позволяет ему это реализовать.
Да и подконтрольное большинство с удовольствием поддержит такую инициативу.
Ведь тогда оно сохранит свои мандаты на неопределенный срок. Но сделать это
можно, только спровоцировав гражданское противостояние, которое послужило бы
как бы «законным» основанием для осуществления этого преступного сценария
Банковой. Именно подготовкой таких провокаций и могут сегодня заниматься
технологи АП и спецслужбы», – говорит лидер «Нового Киева».

«Власть целенаправленно раскачивает ситуацию. Ее идея проста. Тема уничтожения
украинского языка (а для большинства людей это значит уничтожение Украины как
государства) может выплеснуть тысячи патриотов на улицу. Со своей стороны власть при
участии спецслужб будет подогревать защитников русского языка.  Противостояние
обеспечено», – уверен Шкиряк.

«Более того, сама АП может «поджечь фитиль», она это умеет. А дальше – несколько
массовых побоищ «обиженных русскоязычных» с «обнаглевшими хохлами» и не дай бог
– кровь. Мгновенно запускается репрессивная машина диктатуры: СБУ, МВС, ГПУ.
Аресты неугодных, обыски и т.д. Дело сделано.

Под соусом предотвращения возможных массовых беспорядков, как бы
учитывая всю сложность ситуации, якобы заботясь о гражданском мире и
недопущении провокаций (в которых конечно же обвинят «злую и агрессивную
оппозицию»), Янукович и его большинство в ВР вводят чрезвычайное положение и
отменяют выборы в парламент. До момента, пока «все не успокоится». Результат:
для них все остаются при своем, все довольны. Оппозиция в меньшинстве.
Тимошенко и Луценко сидят в тюрьме. В парламенте – продажное большинство, а у
Януковича – абсолютная власть», – прогнозирует глава Социально-христианской
партии.

Предположения политика вполне реальны на фоне намерений режима ликвидировать
Внутренние войска и создать на их базе подчиненную лично Януковичу Государственную
службу правопорядка. Она будет наделена невиданными полномочиями: обеспечивать
порядок во время чрезвычайного положения, обыскивать помещения без ордера,
разгонять демонстрации и т.п. Кроме того, Янукович уже подписал Закон «О передаче,
принудительном отчуждении или исключении имущества в условиях правового режима
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военного или чрезвычайного положения» (Шамолин И. Нас ждет отмена выборов и
чрезвычайное положение? // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/57527-nas-
zhdet-otmena-vyborov-i-chrezvychaynoe-polozhenie.html). – 2012. – 25.06).

***

Партия регионов теряет голоса, но никто эти голоса не может «поднять». Об
этом заявил политолог Дмитрий Выдрин.

На вопрос, действительно ли ПР теряет избирателей юга и востока Украины, Выдрин
ответил: «Я думаю, пока это преувеличено. Потери возникают только тогда, когда
потерянное кто-то находит. Вот, например, уронили вы кошелек в парке, и кто-то его
подхватил – это потеря; а если вы уронили, но знаете, что можете за ним вернуться, тогда
это еще не потеря. Тем более что вы знаете, где искать».

«Партия регионов делает колоссальное количество ошибок. Но проблема не в
этом. Проблема в том, что сегодня нет субъектов, которые могли бы воспользоваться
их ошибками. Они теряют голоса, но никто эти голоса пока не подбирает. И
складывается поразительная ситуация – падает рейтинг партии власти, но почти не
растет рейтинг оппозиции. Видимо, «кошелек» никому не нужен. Эти потерянные
голоса лежат и непонятно, кто за ними придет. Если власти не стыдно наклониться и
подобрать их, тогда еще не все пропало», – считает он (Если регионалы не поленятся,
они вернут утраченные голоса избирателей – Выдрин // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-91556.html). – 2012. – 26.06).

***

«Новая политическая сила, создание которой экс-президент Украины Виктор
Ющенко анонсировал на пресс-конференции 26 июля, имеет шансы преодолеть
пятипроцентный барьер на выборах в Верховную Раду Украины», – заявил
украинский политолог Вадим Карасев.

По мнению эксперта, в украинском обществе существует прослойка людей, которым
интересны идеи, декларируемые Виктором Ющенко. «Шанс есть, хотя шанс этот не
золотой. Но учитывая, что в обществе есть запрос на продолжение национал-
демократической идеи в ее демократическом, а не националистическом или любом
другом консервативном варианте», – отметил Карасев. По словам политолога,
существующая на Украине политическая ситуация не сводится к конкуренции двух
политических сил – лидеров украинского политикума, что дает возможность
реализовывать альтернативные проекты. «Картина на Украине не такая черно-белая и
не такая биполярная, как хотелось бы основным субъектам избирательного
процесса. А раз она не настолько черно-белая, биполярная и не сводится к
конкуренции между «Батьківщиной» и «Фронтом Змін» с одной стороны и Партией
регионов с другой стороны, значит, другие небольшие проекты получают шанс для
того, чтобы побороться за пятипроцентный барьер. Но это шанс, а не
запрограммированный результат», – подчеркнул Карасев (Эксперт: С новой
политсилой у Ющенко есть шанс на возвращение в Верховную раду // REGNUM
(http://www.regnum.ru/news/1545728.html). – 2012. – 27.06).

***

Встреча Премьер-министра Украины Николая Азарова с главой правительства
Российской Федерации Дмитрием Медведевым не принесет никаких результатов во
взаимоотношениях между двумя странами. Такое мнение высказал народный депутат
Украины от Компартии Спиридон Килинкаров.

http://www.polemika.com.ua/news-91556.html
http://www.regnum.ru/news/1545728.html
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«Никаких эпохальных договоренностей с Российской Федерацией не будет, это
будет встреча очень «ровная», но бесполезная. Серьезных сдвигов в отношениях
между нашими странами не произойдет из-за неопределенности внешнего курса
нашей страны. Для Российской Федерации это очень важный вопрос, не менее
важным он является и для Европейского союза. Вопрос здесь заключается в том,
насколько мы готовы определить вектор своей внешней политики. Но в стране
задекларировано одно, а принимается совсем другое», – отметил С. Килинкаров.

По его словам,  неопределенность во внешней политике серьезно влияет на
внутриэкономическую ситуацию в Украине, наносит удары по украинской
промышленности.

«В такой ситуации, когда у власти находится крупный капитал, на первые роли
выходят бизнес-интересы, когда принимаются политические решения», – отметил
С. Килинкаров.

Одновременно он выделил проблему невыполнения Партией регионов своих
предвыборных лозунгов, что привело недоверие граждан к политическим элитам.

«Выполнения предвыборной программы, с которой Партия регионов шла на выборы,
не наблюдается, поэтому это вызывает трудности во взаимоотношениях как с Российской
Федерацией, так и с Евросоюзом. Каждая партия должна придерживаться тех обещаний,
которые она дает во время избирательной кампании», – отметил парламентарий.

«Я думаю, что будут возникать острые ситуации. Это будет связано с
предвыборной кампанией, влиянием на нее внешнего фактора. На эту кампанию
будут влиять и Россия, и Европейский союз через общественные организации,
фонды. Здесь есть проблема внешнего воздействия, которая будет весьма важной», –
добавил С. Килинкаров (Спиридон Килинкаров: Встреча Азарова и Медведева обречена
на безрезультатность // Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-
vstrecha-azarova-i-medvedeva-obrechena-na-bezrezultatnost/). – 2012. – 27.06).

***

Последнее исследование электоральных симпатий николаевцев, проведенное ЦИОМ
«Наваль-Эксперт», вызвало горячее обсуждение в политической и околополитической
местной среде. Учитывая этот вполне понятный и «незаживающий» интерес,
руководитель Центра исследований общественного мнения «Наваль-Эксперт» Леонид
Белоконь прокомментировал опубликованные данные.

Леонид Белоконь считает, что борьба на мажоритарных округах будет жесткой:
«Это следует из того, что кандидатов от партии власти в мажоритарных округах
готовы поддержать 25 % потенциальных избирателей, от оппозиции – 20 %,
беспартийного – 15 %. Иначе говоря, борьба перейдет на личностный уровень, а это
обещает жесткий уровень аргументации, с использованием различных, в том числе и
не очень чистых технологий. Будут скрупулезно изучать биографии, искать
«скелеты в шкафу», а у каждого они есть, и вся эта подноготная вывернется на всех
нас. Как я уже не раз говорил, кандидаты-мажоритарщики, как и кандидаты в мэры,
– это очень мужественные люди. Им надо выдержать такой поток грязи, который на
каждого из них обрушится. Каждый из них узнает о себе много нового».

«Кроме того, поддерживать выдвиженца от какой-то партии будут как раз те,
кто составляет электоральное ядро этой партии. А, учитывая, что у некоторых
партий оно незначительное, за своих мажоритарщиков придется побороться. Потому
что ситуативные сторонники партий могут «закрыть глаза» на партийность
кандидата, и поддержать «чужого» выдвиженца, ориентируясь на его личностные
качества, на харизматичность. И это только усугубит напряженность избирательной
кампании», – подытожил руководитель Центра исследований общественного мнения
«Наваль-Эксперт» (Леонид Белоконь о предстоящих выборах в Верховную Раду:

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-vstrecha-azarova-i-medvedeva-obrechena-na-bezrezultatnost/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-vstrecha-azarova-i-medvedeva-obrechena-na-bezrezultatnost/


96

«Борьба будет жесткой» // Новости-N (http://www.novosti-
n.mk.ua/analitic/read/1185.html). – 2012. – 27.06).

***

Російський газовий монополіст «Газпром» не підіграватиме українському уряду
заради покращення його іміджу перед громадянами.

Водночас російська сторона дала чітко зрозуміти: в обмін на гарантії створення
провладної більшості у майбутньому парламенті Україна зможе отримати дешевший газ і
в менших об’ємах.

Таку думку висловив заступник голови Львівської обласної організації ГО «Фронт
Змін», екс-перший заступник голови правління НАК «Нафтогаз України» Ігор Васюник.

«Зменшення об’ємів закупівлі газу є ключовим питанням у газових переговорах з
Російською Федерацією і поряд з питанням про ціну блакитного палива є найбільш
пріоритетним не тільки в економічному контексті, але і з погляду формування іміджу
влади та Партії Регіонів.

Російська сторона дала чітко зрозуміти, що не дозволить спекулювати цим
питанням і використати його для покращення іміджу уряду, а від так і Партії
Регіонів. Не виключено, що в планах передбачається використання перед
парламентськими виборами імітації вирішення довготривалої газової суперечки з
північним сусідом, що може стати передвиборчою стратегією провладної партії.
Проте, вчорашній конфуз розставив крапки над «і»: «Газпром» не має жодного
наміру йти на поступки Україні і не бере до уваги хто при владі, «свої чи чужі».

Більш того, заява керівника газового монополіста прозвучала як шантаж, по
відношенню до уряду М. Азарова. Розуміння російськими очільниками того, що
сьогоднішня парламентська більшість не матиме свого продовження у новому
парламенті може пояснити непорозуміння між Бойком та Міллером. «Газпром» дав
виразний сигнал: «будуть гарантії створення провладної парламентської більшості,
дамо дешевший газ і зменшимо об’єм». Якщо ні – контракти ніхто не
переглядатиме»,  –  висловив свою думку І.  Васюник (Перед виборами влада спробує
розіграти сценарій газових «конфліктів», – Васюник // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/28/356188). – 2012. – 28.06).

***

Лідер партії «Братство» Дмитро Корчинський в інтерв’ю прогнозує ситуацію цієї
осені наступним чином: «Почнеться кампанія опозиції з невизнання результатів
виборів. Очевидно, їх підтримає європейське співтовариство, Сполучені Штати. Десь
останні півроку фінансова поліція Німеччини, структури ФАТФ (міжнародна організація,
бореться з відмиванням грошей, отриманих незаконним шляхом. – «ГПУ») вивчають
рахунки в офшорних компаніях,  що належать представникам української влади.  Це –
активи телеканалів, енергетичних компаній, металургійних підприємств. На момент, коли
триває розслідування, накладається заборона, наприклад, на відчуження акцій. Скільки
коштуватиме металургійне підприємство, якщо буде накладена така заборона? Нуль.
Оточення Януковича побачить, що їхні активи падають, що це все через президента, який
уособлює владу. І їм буде непотрібне таке «щастя». Тому дуже багато людей із
найближчого оточення опиняться в опозиції до Януковича. Якщо події
розвиватимуться так, то, можливо, він не добуде свого президентського терміну».

Тому,  на думку Корчинського,  «реальною опозицією, яка може щось зробити,
будуть не Турчинов чи Яценюк, а Льовочкін, Фірташ, Ахметов».

На питання, що потрібно зробити Януковичу, щоб уникнути визрівання внутрішньої
опозиції, він зазначив: «Він може тільки затягнути цей процес. Навіть якщо впаде на

http://zik.ua/ua/news/2012/06/28/356188
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коліна перед Заходом, нагородить Тимошенко відзнакою Президента «За мужність»,
покається перед Луценком – це його не врятує. Янукович уже обраний на роль
поганого хлопця».

Стосовно забезпечення чесності парламентських виборів, Д. Корчинський
наголосив,  що «чесні вибори були у нас в 1990-х,  коли депутатство не сприймалося як
бізнес.  Тоді з нічого можна було стати мільйонером,  депутатом.  Зараз уже треба бути в
системі, мають бути попередні капіталовкладення. Тому чесні вибори в принципі
неможливі. Навіть якщо Янукович дуже цього захоче. До того ж нам поставлена
умова: чесні вибори – це ті, в яких беруть участь Тимошенко і Луценко. Тобто
вибори вже оголошені нечесними. Тому будуть санкції».

Якщо говорити про об’єднану опозицію,  то лідер партії вважає,  що її «об’єднання
опозиції стало можливим тільки завдяки ув’язненню Тимошенко. Інакше Яценюк,
Гриценко та інші об’єдналися б проти неї».

За словами Корчинського, опозиція не матиме більшості у наступній Верховній Раді:
«За її списками пройде чимало людей від влади. Але враховуючи теорію про осінні
санкції, за списками Партії регіонів пройдуть багато тих, хто опиниться в опозиції
невдовзі після виборів. Наступна Верховна Рада буде складніше організована за
нинішню – через мажоритарників. З ними важче домовлятися. Це переважно більш
самодостатні люди. Доведеться більше ділитися, давати посади» (Корчинський
Дмитро: «Ахметов, Фірташ, Льовочкін стануть реальною опозицією Януковичу» /
Бесіду вели О. Перевозна, О. Москалюк // Замкова гора
(http://zamkova.info/topnews/13343-ahmetov-frtash-lovochkn-stanut-realnoyu-opozicyeyu-
yanukovichu.html). – 2012. – 27.06).

***

Народный депутат, заместитель председателя политсовета «Нашей Украины»
Виктор Матчук не разделяет оптимизма Виктора Ющенко по поводу перспектив его
нового предвыборного политического проекта на базе «Нашей Украины».

«Кроме всего прочего, учитывая то, что этот проект может не набрать 5% (а
именно таким является сегодня проходной барьер), я вижу определенный риск того,
что он может сыграть очень плохую роль на следующих парламентских выборах,
отобрав у оппозиции какой-то процент», – сказал г-н Матчук.

По его словам, сегодня трудно сказать, каким будет этот процент, но «очевидно, что
он будет отбираться не у Партии регионов, у Коммунистической партии, а у тех, кто
сегодня в сознании людей ассоциируется с оппозицией» (Проект Ющенко отберет
голоса у оппозиции – Матчук // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/46565/). – 2012. – 28.06).

http://zamkova.info/topnews/13343-ahmetov-frtash-lovochkn-stanut-realnoyu-opozicyeyu-yanukovichu.html
http://zamkova.info/topnews/13343-ahmetov-frtash-lovochkn-stanut-realnoyu-opozicyeyu-yanukovichu.html
http://nbnews.com.ua/news/46565/
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